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§ 98
Karjaranta 21. kaupunginosan korttelin 60, Verstaskadun ja yleisen 
pysäköintialueen asemakaavan muutos 609 1752 sekä tonttijako 8506

§ 99
Kiinteistöjen Sinkkimäki 609-466-2-120, Rautamäki 609-466-2-121, Gneissimäki 
609-466-2-122 ja Tammela 609-466-2-123 ostaminen, Söörmarkun 
Rakennuspalvelu Oy:n konkurssipesä

§ 100 Määräalan osto Hyvelästä kiinteistöstä 609-411-2-63 Seppä-Kuuri

§ 101 Porin seudun kansalaisopiston hallintojaosto 2023-2025

§ 102 Eroanomus teknisen lautakunnan jäsenyydestä

§ 103 Valtuustoaloitteiden raportointi 2021-2025, kevätkausi 2023

§ 104
Puntaroivien kansalaispaneelien lisääminen Porin kaupungin osallistamisen 
keinovalikoimaan, valtuustoaloite, Tuomas Koivisto

§ 105 Koirapuisto Noormarkun keskustaan, valtuustoaloite, Jarno Joensuu

§ 106 Valosaasteen vähentäminen, valtuustoaloite, valtuutettu Emmastiina Hesso

§ 107
Porin Aittaluodonkadun alkupäässä olevan tunnelisillan ehostaminen ja 
kunnostaminen, valtuustoaloite, valtuutetut Markku Tanttinen ja Antero Kivelä

§ 108 Talviuintipaikka Reposaareen, valtuustoaloite, valtuutettu Tiina Puska

§ 109
Yhteiskunta- ja hyvinvointipainotteinen erikoistumislinja Porin lukioon, 
valtuustoaloite, valtuutettu Hanna Raitakari

§ 110
Ksylitoli-pastillin jakamista jatkettava Porin päiväkodeissa, valtuustoaloite, 
valtuutettu Heidi Sakari

§ 111
Valtuustoaloite Porin lukion seinäteksteistä, valtuustoaloite, valtuutettu Hanna 
Raitakari

Lisäpykälät

§ 112
Varhaiskasvatuksen vuorohoidon tarvetta kartoitettava Meri-Porin alueella, 
valtuustoaloite, valtuutettu Heidi Sakari

§ 113
Pori mukaan solmimaan asukkaidensa digitaalista turvaverkkoa Commu-
mobiilisovelluksen avulla, valtuustoaloite, valtuutettu Tiina Stenman

Porin kaupungin tulee veloittaa vuokraa sähköpotkulautojen liiketoiminnasta, 
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§ 114 valtuustoaloite, Porin Vihreä valtuustoryhmä, ensimmäinen allekirjoittaja 
valtuutettu Mika Tuhkanen

§ 115
Urheilukeskuksen Koripallokentän korjaaminen, valtuustoaloite, valtuutettu 
Ismo Läntinen
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Mari Kaunistola, puheenjohtaja
Jyrki Levonen, 1. varapuheenjohtaja
Petri Huru, 2. varapuheenjohtaja
Raisa Ranta, 3. varapuheenjohtaja
Mika Aho
Sinikka Alenius
Tarja Grönblom, varajäsen
Sanna Grönmark
Minna Haavisto, varajäsen
Aila Haikkonen
Jari Hakala, varajäsen
Markus Halminen
Helena Heljakka, varajäsen
Kimmo Hohkala, varajäsen
Tapio Huhtanen
Jussi Ihamäki
Jarno Joensuu
Juha Joutsenlahti
Marketta Juntunen
Jaakko Jäntti
Juha Kantola
Bia Kaski
Sampsa Kataja
Antero Kivelä
Anttivesa Knuuttila
Tuomas Koivisto
Simo Korpela
Raija Koskiranta
Henna Kyhä
Neea Kähkönen
Petri Lahtinen, varajäsen
Christa Lahto
Arja Laulainen
Antti Lehtonen, varajäsen
Martti Lundén
Ismo Läntinen
Sonja Myllykoski
Ari Nordström
Marianne Ostamo
Jani-Petteri Pajukoski
Mikko Pakkasela
Laura Pullinen
Tiina Puska
Hanna Raitakari
Kaarina Ranne
Mikael Ropo
Heidi Sakari
Anssi Salmi
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Heikki Santavuo
Hanna Sinisalmi
Tiina Stenman
Markku Tanttinen
Milka Tommila
Mika Tuhkanen
Niko Viinamäki
Sami Viitasaari, varajäsen
Reetta Vähätalo-Amhdak
Matti Välimäki
Viliina Välimäki

Muut saapuvilla olleet
Johanna Jokelainen, hallintopäällikkö, sihteeri
Päivi Alho
Tuomas Hatanpää, talous- ja hallintojohtaja
Jouko Hautamäki, vs. toimialajohtaja, elinvoima- ja ympäristötoimiala
Lauri Inna, kaupunginjohtaja
Timo Jauhiainen, Henkilöstöjohtaja
Lauri Kilkku, vt. rahoitusjohtaja
Esa Kohtamäki, toimialajohtaja, sivistystoimiala
Markku Koppelomäki, Toimialajohtaja
Piia Palmgren, projektipäälikkö, poistui 18:23
Noa Stenros
Marjut Vähänen, vs. viestintäjohtaja

Poissa
Timo Aro
Diana Bergroth-Lampinen
Emmastiina Hesso
Krista Kiuru
Arto Nurmi
Etta Peltola
Nelly Pitkänen
Erno Välimäki

Allekirjoitukset

Mari Kaunistola
Puheenjohtaja

Johanna Jokelainen
Sihteeri
 

Pöytäkirjan tarkastus
Pöytäkirja on tarkastettu ja hyväksytty

31.08.2023 31.08.2023
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Hanna Raitakari
 

Hanna Sinisalmi
 

Pöytäkirjan nähtävänäolo
Pöytäkirja on julkisilta osin nähtävänä Porin kaupungin verkkosivuilla 1.9.2023 alkaen.

hallintopäällikkö Johanna Jokelainen
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§ 95
Kokouksen laillisuuden ja päätösvaltaisuuden toteaminen

Tästä kokouksesta on annettu tieto kuntalain ja hallintosäännön määräysten 
mukaisesti toimittamalla kokouskutsu kaupungin verkkosivuille. Lisäksi kutsu 
esityslistoineen on toimitettu sähköisenä valtuutetuille säädetyn ajan kuluessa.

Ehdotus

Todetaan estyneet valtuutetut ja heidän tilalleen kutsutut varajäsenet, minkä jälkeen 
suoritetaan nimenhuuto.

Kokouskäsittely
Tästä kokouksesta on annettu tieto kuntalain ja hallintosäännön määräysten 
mukaisesti toimittamalla kokouskutsu kaupungin verkkosivuille 23.8.2023. Lisäksi 
kutsu esityslistoineen on toimitettu sähköisenä valtuutetuille säädetyn ajan kuluessa.

Merkitään, että seuraavat valtuutetut ovat ilmoittaneet olevansa estyneitä 
saapumasta tähän kaupunginvaltuuston kokoukseen, minkä johdosta paikalle on 
kutsuttu seuraavat varajäsenet:

Estynyt valtuutettu: Kutsuttu varajäsen:
Emmastiina Hesso Jari Hakala
Nelly Pitkänen Petri Lahtinen
Arto Nurmi Antti Lehtonen
Timo Aro Minna Haavisto
Etta Peltola Tarja Grönblom
Diana Bergroth-Lampinen Sami Viitasaari
Erno Välimäki Kimmo Hohkala
Krista Kiuru Helena Heljakka
Kokous todetaan näin ollen laillisesti koolle kutsutuksi ja valtuutettujen lukumäärään 
nähden myös päätösvaltaiseksi.

Päätös
Kokous todettiin laillisesti koolle kutsutuksi ja valtuutettujen lukumäärään nähden 
myös päätösvaltaiseksi.
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§ 96
Pöytäkirjan tarkastus

Ehdotus

Pöytäkirjan tarkastajiksi valitaan Hanna Raitakari ja Hanna Sinisalmi (varalla Anssi 
Salmi).

Pöytäkirja tarkastetaan 31.8.2023.

Päätös
Pöytäkirjan tarkastajiksi valittiin Hanna Raitakari ja Hanna Sinisalmi (varalla Anssi 
Salmi).

Pöytäkirja tarkastetaan 31.8.2023.

_____

Merkitään, että tämän asiakohdan käsittelyn jälkeen kaupunginvaltuusto kuuli 
projektipäällikkö Piia Palmgrenin pitämän tilannekatsauksen TE24 -uudistuksesta.

Merkitään, että projektipäällikkö Piia Palmgren poistui kokouksesta kello 18.23.
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Kaupunginhallitus, § 252,08.05.2023
Kaupunginvaltuusto, § 70,22.05.2023
Kaupunginhallitus, § 313,05.06.2023
Kaupunginhallitus, § 382,21.08.2023
Kaupunginvaltuusto, § 97, 28.08.2023

§ 97
Neljännesvuosiraportti II / 2023

PRIDno-2023-1542

Kaupunginhallitus, 08.05.2023, § 252

Valmistelijat / lisätiedot:
Erno Vaurio
erno.vaurio@pori.fi
talouspäällikkö, talousyksikkö

Liitteet
1 Henkilöstöraportti tammi-maaliskuu 2023
2 Talousraportti tammi-maaliskuu 2023
3 Toiminnalliset tavoitteet Q1 tekninen toimiala
4 Toiminnalliset tavoitteet Q1 ELYM
5 Toiminnalliset tavoitteet Q1 sivistystoimiala
6 Toiminnalliset tavoitteet Q1 konsernipalvelut

Käyttötalousosan toteutuminen ja ennuste

Käyttötalousosan toimialoja, liikelaitoksia ja muita toimintoja sitova erä on 
toimintatulojen ja -menojen erotus eli toimintakate. Teknisen toimialan sitova erä on 
toimintamenot. Lisäksi käyttötalousosassa on esitetty toimialojen keskeisiin 
prosesseihin kytkeytyvät sitovat toiminnalliset tavoitteet. Toiminnallisten tavoitteiden 
toteumaselvitykset ovat esityslistan liitteinä.

Kunta-alan 8.6.2022 solmimaa palkkasopimusratkaisua on täydennetty ns. 
perälautatarkastelulla 7.3.2023. Ratkaisun perusteella 1.6.2023 voimaan astuvia 
yleiskorotuksia ja paikallisia järjestelyeriä korotetaan huomioiden verrokkialojen 
työehtosopimusten kustannusvaikutusprosentti. Lisäksi kunta-alan työntekijöille 
maksetaan kesäkuussa 467 euron kertapalkkio. Ratkaisusta aiheutuvat 
henkilöstömenojen lisäykset – arviolta 2,7 miljoonaa euroa sivukuluineen – on 
huomioitu toimialakohtaisissa tulosennusteissa ja niiden perusteella esitetään 
talousarvion muuttamista.

Konsernipalveluiden yhteissitovuuden (konsernipalvelut-esikuntayksikkö ja 
kaupunginhallituksen sekä kaupunginvaltuuston toiminnot) budjetissa on yhteensä 
0,9 miljoonaa euroa määrärahaa, jonka käyttötarkoitusta ei ole toistaiseksi sidottu. 
Määräraha toimii tarvittaessa puskurina vuodelle 2023 siirtyneille sote- ja 
pelastustoimen menoille. Palkkasopimusratkaisusta aiheutuu noin 0,1 miljoonaa 
euroa lisää henkilöstökuluja. Edellä mainittujen määrärahojen jäädessä käyttämättä 
alitetaan sitova erä, toimintakate, 0,8 miljoonalla eurolla.
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Sivistyslautakunnan toimintatulojen kehitys on ollut positiivista ja kasvaneilla 
toimintatuotoilla pystytään kattamaan toimintamenojen kasvu, mikä näkyy erityisesti 
varhaiskasvatuksen kasvaneina henkilöstömenoina. Henkilöstömenojen kasvua 
selittävät lainsäädännön muutokset ja viime kevään koronatilanne, kun hoidossa 
olevien lasten määrä oli tilapäisesti vähentynyt. Alle 3-vuotiaiden lasten määrän kasvu 
on lisännyt tarvittavan henkilöstön määrää. Sitovan erän, toimintakatteen, 
ylitysennuste alkuperäiseen talousarvioon verrattuna on 1,6 miljoonaa euroa johtuen 
edellä mainitusta palkkasopimusratkaisusta.

Vapaa-ajan lautakunnan toimintatulot tulevat tammi-maaliskuun toteuman 
perusteella olemaan 0,4 miljoonaa euroa talousarviota suuremmat. Vastaavasti 
toimintamenojen arvioidaan ylittävän talousarvion 0,9 miljoonalla eurolla eli sitova erä 
toimintakate ylitetään 0,5 miljoonalla eurolla. Tästä 0,2 miljoonaa euroa on 
palkkasopimusratkaisusta johtuvaa henkilöstömenojen kasvua. Loppuosa ylityksestä 
johtuu pääosin hankkeisiin liittyvien palvelujen ostoista sekä hankkeisiin kohdistuvien 
tulojen ja menojen alibudjetoinnista.

Elinvoima- ja ympäristötoimialalla toimintatuloihin sisältyy eriä, jotka sekä ylittävät, 
että alittavat talousarvion. Kokonaisuutena toimintatulojen arvioidaan kuitenkin 
toteutuvan talousarvion mukaisesti. Toimintamenoissa talousarvio tullaan alittamaan 
johtuen muun muassa ICT-yksikölle Pori-puhelimiin varattujen leasingkulujen 
pienentymisestä osan henkilöstöstä siirryttyä hyvinvointialueen palvelukseen. 
Palkkasopimusratkaisusta aiheutuu toimialalle noin 0,2 miljoonan euron 
henkilöstömenolisäys. Sitova erä toimintakate alittuu tämänhetkisen arvion mukaan 
0,3 miljoonalla eurolla.

Teknisen toimialan maankäyttösopimuskorvaukset ja pysäköinnistä saatavat tulot 
tulevat jäämään talousarviosta, mutta vastaavasti vuokratuottojen arvioidaan ylittävän 
talousarvion, joten kokonaisuutena toimintatulot toteutuvat talousarvion mukaisena. 
Omajohtoinen rakentaminen on edelleen vähentynyt ja henkilöstöresurssia on 
käytetty aiempia vuosia enemmän talvikunnossapitoon. Tämän seurauksena 
valmistus omaan käyttöön-erän arvioidaan jäävän talousarviosta 0,7 miljoonaa euroa. 
Toimintamenoissa nousupainetta on vuokrakuluissa, koska talousarvion laadinnan 
jälkeen on otettu käyttöön uusi päiväkotitila Tiilimäeltä. Lisäksi toimialan 
maksettavaksi on tullut perusturvan aiemmin vuokraamia kohteita, mitkä eivät 
lainsäädännön mukaan siirtyneet hyvinvointialueelle. Toimialan sitova erä, 
toimintakulut, ylittää alkuperäisen talousarvion tämänhetkisen arvion mukaan 0,3 
miljoonalla eurolla, josta 0,2 miljoonaa euroa on palkkasopimusratkaisusta aiheutuvaa 
henkilöstömenojen kasvua.

Toimialoille kohdistamattomissa käyttötalouserissä merkittävin menoerä on 
työmarkkinatuen kuntaosuus, mihin on talousarviossa varattu 5,95 miljoonaa euroa. 
Vuonna 2022 toteutunut kuntaosuus oli 6,05 miljoonaa euroa. Tammi-maaliskuun 
kuntaosuudet ovat olleet keskimäärin 541 000 euroa kuukaudessa, jolloin koko 
vuoden toteuma olisi noin 6,5 miljoonaa euroa. Kuukausikohtaiset vaihtelut ovat 
kuitenkin suuria, eikä alkuvuoden toteuman perusteella voi vielä tehdä luotettavia 
arvioita lopullisesta kuntaosuudesta. Työllisyyspalvelut tekee jatkuvaa yhteistyötä 
hyvinvointialueen kanssa kustannusten hillitsemiseksi.

Toimialoille kohdistamattomiin eriin kirjataan vuonna 2023 budjetoimattomia sosiaali- 
ja terveystoimen sekä pelastustoimen tuloja ja menoja. Koska kunnan tilinpäätös tulee 
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käsitellä ja hyväksyä maaliskuun loppuun mennessä, ei kaikkia perusturvan ja 
pelastuslaitoksen eriä ollut aikataulusyistä mahdollista kirjata vuoden 2022 
tilinpäätökseen. Tavoitetila on, että kaikki perusturvaa koskevat kirjaukset on tehty ja 
pelastuslaitoksen loppuselvitys laadittu syyskuuhun mennessä. Kirjausten lopullisia 
tulosvaikutuksia ei vielä kyetä arvioimaan.

Tuloslaskelmaosan toteutuminen ja ennuste

Tuloslaskelmaosan sitovat erät ovat verotulot ja valtionosuudet sekä rahoitustulot ja -
menot.

Toimintakatteen kasvu ilman liikelaitoksia on vuoden ensimmäisen neljänneksen 
osalta hieman yli 5 prosenttia. Vertailusta on eliminoitu hyvinvointialueelle siirtyneet 
erät ja hyvinvointialueelta laskutettavat vuokratuotot. Toimintakatteen 
vertailukelpoisuutta heikentävät kuitenkin useat tekijät, muun muassa 
sivistystoimialan muuttuneet käytännöt hanketukien jaksotuksissa.

Verotulojen kehittymistä ei tule verrata aiempiin vuosiin, koska hyvinvointialueiden 
rahoituksen takia kuntien veroprosentteja leikattiin 12,64 prosenttiyksiköllä eli Porin 
veroprosentti vuodelle 2023 on 8,36. Yhteisöverosta leikataan samasta syystä noin 
kolmannes. Tammi-Helmikuun verotilitykset olivat kuitenkin korkealla tasolla, koska 
tilitysperusteet ovat määräytyneet verovuoden 2022 perusteella. Maaliskuun tilitys oli 
ensimmäinen uuden normaalin mukainen verotilitys, jossa kunnallisvero puolittui ja 
yhteisövero pienentyi selvästi.

Kunnallisveroennustetta on päivitetty kuntaliiton veroennustekehikkoon perustuen ja 
paikalliset tekijät huomioiden 153,0 miljoonaan euroon. Alkuperäisessä talousarviossa 
kunnallisverotuloksi oli arvioitu 148,5 miljoonaa euroa eli nykyinen ennuste on 4,5 
miljoonaa euroa sitä korkeampi. Valmistuva verotus 2022 aiheuttaa vielä 
epävarmuutta kuluvan vuoden kunnallisveron tilityksiin.

Yhteisöveroennuste, 19,0 miljoonaa euroa, perustuu pääosin kevään 
kuntatalousohjelman arvioon yhteisöveron kehityksestä sekä alkuvuoden 
tilitystietoihin. Arviossa on otettu huomioon myös paikallisia tekijöitä. Alkuperäisessä 
talousarviossa yhteisöveron määräksi oli arvioitu 1,1 miljoonaa euroa vähemmän. 
Valmistuva yhteisövero 2022 aiheuttaa kunnallisveron tapaan vielä epävarmuutta 
kuluvan vuoden tilityksiin.

Kiinteistöveroennuste, 27,0 miljoonaa euroa, perustuu Verohallinnon maaliskuussa 
julkaisemaan ennakkotietoon valmistuvasta verotuksesta. Arvio on noin 0,7 miljoonaa 
euroa suurempi kuin alkuperäisessä talousarviossa. Kasvu johtuu erityisesti siitä, että 
rakennusten verotusarvot ovat kasvaneet, koska niiden jälleenhankinta-arvoja on 
korotettu. Syy korotukseen löytyy rakennuskustannusten kallistumisessa.

Verotulot yhteensä ovat päivitetyn ennusteen mukaan 199,0 miljoonaa euroa eli 6,3 
miljoonaa euroa enemmän kuin alkuperäisessä talousarviossa. Koska verotuloarvio 
on muuttunut olennaisesti talousarvioon verrattuna, on talousarvioseurannan 
oikeellisuuden kannalta perusteltua esittää kaupunginvaltuustolle talousarvion 
muuttamista uuden ennusteen mukaiseksi.

Talousarviossa vuoden 2023 peruspalvelujen valtionosuudeksi arvioitiin 15,3 
miljoonaa euroa, verotulomenetysten kompensaatioksi 13,8 miljoonaa euroa sekä 
opetus- ja kulttuuriministeriön valtionosuudeksi -5,4 miljoonaa euroa, yhteensä 23,7 
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miljoonaa euroa. Tehtyjen päätösten mukaan Porin kaupungin peruspalvelujen 
valtionosuus vuonna 2023 on 16,4 miljoonaa euroa, verotulomenetysten 
kompensaatio 13,5 miljoonaa euroa sekä opetus- ja kulttuuriministeriön valtionosuus 
-5,6 miljoonaa euroa, yhteensä 24,4 miljoonaa euroa.  Opetus- ja kulttuuriministeriön 
valtionosuus tarkistetaan vielä loppuvuonna toteutuneiden oppilas- ja 
opiskelijamäärien mukaiseksi. Valtionosuuksien arvioidaan toteutuvan 0,6 miljoonaa 
euroa talousarviota positiivisemmin, mitä ehdotetaan valtuustolle huomioitavaksi 
talousarvion muutoksena.

Rahoitustuloihin ja -menoihin on siirretty viranhaltijapäätöksenä investointiosasta 
752 000 euron määräraha Kiinteistö Oy Porin Jäähallin pääomavastikkeiden 
kattamiseen. Kiinteistöyhtiön lainanlyhennysrahasto on päätetty lopettaa, joten sille 
maksettavat vastikkeet tulee kirjata tulosvaikutteisesti.

Korkokulujen osalta koko vuoden ennuste on tällä hetkellä noin 7,5 miljoonaa euroa. 
Lopputulokseen tulee vaikuttamaan viitekorkojen kehitys loppuvuoden aikana ja 
mahdolliset muutokset kaupungin lainamäärässä. Koska talousarviossa korkokuluihin 
on varattu vain noin 4,1 miljoonaa euroa, ehdotetaan myös tältä osin tehtäväksi -3,4 
miljoonan euron talousarviomuutosta sitovaan erään rahoitustulot ja -menot.

Investointiosan toteutuminen ja ennuste

Investointiosan sitovat erät ovat toimialakohtaiset irtain- ja muut investoinnit. Lisäksi 
sitova erä on teknisen toimialan infrastruktuuriin ja tiloihin kohdistuvien 
investointimenojen yhteissumma.

Infrastruktuuriin ja tiloihin kohdistuvien investointien kumulatiivinen toteutuma on 
tammi-maaliskuun osalta -6,9 miljoonaa euroa kokonaismäärärahan ollessa -58,9 
miljoonaa euroa. Tämän hetken arvion mukaan infrainvestointien määräraha tullaan 
käyttämään kokonaisuudessaan, mutta tiloihin kohdistuvista investoinneista jää 
määrärahaa käyttämättä noin 3-4 miljoonaa euroa. Merkittävimmät alitukset tulevat 
Itä-Porin päiväkodista (menossa tarjouspyynnön ja kilpailutuksen 
uudelleenvalmistelu), Ahlaisten monitoimitalosta (suunnittelu jäljessä, kilpailutus 
loppukesällä) ja Kirjurin kioskista.

Rahoitusosan toteutuminen ja ennuste

Rahoitusosan sitova erä on pitkäaikaisten lainojen lisäys.

Vuoden 2023 talousarviolainaa ei ole vielä nostettu yhtään. Korkokulujen 
hillitsemiseksi talousarviolainan nostamista pyritään lykkäämään niin pitkälle kuin se 
kaupungin maksuvalmiuden kannalta on mahdollista.

Liikelaitosten talousarvioiden toteutuminen ja ennuste

Palkkasopimusratkaisusta liikelaitoksille aiheutuvat henkilöstömenojen lisäykset 
huomioidaan talousarviomuutoksina kaupunginvaltuuston niin päättäessä. 
Palveluliikelaitoksen osalta vaikutus on noin 0,2 miljoonaa euroa. Muilta osin liikelaitos 
ei toistaiseksi ennusta poikkeamia.

Porin Vedelle palkkasopimusratkaisu aiheuttaa noin 60 000 euron lisäkustannukset 
henkilöstömenoihin. Tämän lisäksi toimintakulut ovat aineiden, tarvikkeiden ja 
palvelujen osalta aiempaa korkeammat. Suuntauksen jatkuessa vastaavana, on 
ilmeistä, että budjetoituun vuosikatetavoitteeseen 2023 ei päästä. Liikelaitoksen 
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tuloslaskelmaosan arvioidaan alustavasti toteutuvan noin miljoona euroa 
talousarviota heikommin. Asian kehittyminen on otettu Porin Veden toimivan johdon 
ja kaupungin konsernipalveluiden talous- ja hallintoyksikön kuukausittaiseen 
erityisseurantaan.

Kaupungin tulosennuste

Alkuperäisessä vuoden 2023 talousarviossa kaupungin tulosennuste liikelaitokset 
mukaan lukien oli 13,7 miljoonaa euroa. Viranhaltijapäätöksenä tehty siirto 
investointiosasta huomioiden, muutettu talousarvio on nyt 13,0 miljoonaa euroa. 
Kaupunginhallituksen niin päättäessä, esitetään kaupunginvaltuustolle toukokuussa 
päätettäväksi talousarviomuutoksia henkilöstökuluihin, verotuloihin, valtionosuuksiin 
ja korkomenoihin. Muutosten nettovaikutus tulokseen on yhteensä 0,8 miljoonaa 
euroa, minkä jälkeen talousarvion tulokseksi muodostuu 13,8 miljoonaa euroa. Lisäksi 
muut ennusteessa huomioitavat toimialakohtaiset poikkeamat ovat yhteensä -0,6 
miljoonaa euroa. Näin ollen tilikauden 2023 tulosennuste on nyt 13,2 miljoonaa euroa. 
Lopulliseen tilikauden ylijäämään tulevat vielä vaikuttamaan perusturvaa ja 
pelastuslaitoksen loppuselvitystä koskevat kirjaukset sekä tavanomaiset 
tilinpäätöskirjaukset.

Henkilöstö

Kaupungin henkilöstön lukumäärä väheni hyvinvointialueen aloitettua. Nyt 
henkilöstön määrä on 3275, joista sivuvirkaisia ja -toimisia 162. Alkuvuonna vakituisen 
ja määräaikaisen henkilöstön määrä on pysynyt lähes samana. Nykyorganisaation 
toimialoilta hyvinvointialueelle siirtyneet sekä HR- ja taloustoimintojen keskittäminen 
aiheuttavat kaupunkitasoisissa mittareissa epäjatkuvuuden ja vertailun vaikeuden 
edeltävään vuoteen. Näistä merkittävin on Palveluliikelaitokselta hyvinvointialueelle 
siirtyneet 230 henkilöä.

Tästä syystä henkilötyövuosien kertymää kannattaa tulkita toimialakohtaisesti. Kasvua 
on sivistystoimialan kertymässä. Vaikka sivistystoimialalla vakituisten määrä on 
vähentynyt kuraattoreiden ja psykologien siirryttyä hyvinvointialueelle sekä talous- ja 
HR-toimintojen keskittämisten vuoksi, on henkilöstön nettomäärä kasvanut.

Sairauspoissaolot ovat vähentyneet kolmanneksella vuoteen 2022 verrattuna, jolloin 
poissaoloja oli poikkeuksellisen paljon. Vuoteen 2021 verrattuna poissaoloja on 
kuitenkin ollut 9 prosenttia enemmän.

Ehdotus
Esittelijä: Lauri Inna, kaupunginjohtaja

Kaupunginhallitus päättää merkitä tammi-maaliskuun talous- ja henkilöstöraportin 
tiedoksi ja saattaa sen kaupunginvaltuustolle tiedoksi.

Päätös
Päätösehdotus hyväksyttiin yksimielisesti. 

Kaupunginvaltuusto, 22.05.2023, § 70

Liitteet
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1 Henkilöstöraportti tammi-maaliskuu 2023
2 Talousraportti tammi-maaliskuu 2023
3 Toiminnalliset tavoitteet Q1 tekninen toimiala
4 Toiminnalliset tavoitteet Q1 ELYM
5 Toiminnalliset tavoitteet Q1 sivistystoimiala
6 Toiminnalliset tavoitteet Q1 konsernipalvelut

Kaupunginhallitus käsitteli asiaa kokouksessaan 8.5.2023 § 252.

Asian esittely ja aikaisempi käsittely on historiatiedoissa.

Ehdotus

Kaupunginhallituksen päätösehdotus:

Kaupunginvaltuusto päättää merkitä tammi-maaliskuun talous- ja henkilöstöraportin 
tiedoksi.

Kokouskäsittely
Kaupunginvaltuusto kuuli talous- ja hallintojohtaja Tuomas Hatanpään alustuksen 
asiasta.

Päätös
Merkittiin tiedoksi.

___________________

Merkitään, että Noa Stenros saapui kokoukseen tämän asian käsittelyn aikana kello 
17.15.

Kaupunginhallitus, 05.06.2023, § 313

Valmistelijat / lisätiedot:
Tuomas Hatanpää
tuomas.hatanpaa@pori.fi
talous- ja hallintojohtaja

Liitteet
1 Talousraportti tammi-huhtikuu 2023
2 Henkilöstöraportti tammi-huhtikuu 2023

Käyttötalousosan toteutuminen ja ennuste

Käyttötalousosan toimialoja, liikelaitoksia ja muita toimintoja sitova erä on 
toimintatulojen ja -menojen erotus eli toimintakate. Teknisen toimialan sitova erä on 
toimintamenot. Lisäksi käyttötalousosassa on esitetty toimialojen keskeisiin 
prosesseihin kytkeytyvät sitovat toiminnalliset tavoitteet. Toiminnallisten tavoitteiden 
toteutumisesta annetaan selvitykset neljännesvuosittain.

Kunta-alan 8.6.2022 solmimaa palkkasopimusratkaisua on täydennetty ns. 
perälautatarkastelulla 7.3.2023. Ratkaisun perusteella 1.6.2023 voimaan astuvia 
yleiskorotuksia ja paikallisia järjestelyeriä korotetaan huomioiden verrokkialojen 
työehtosopimusten kustannusvaikutusprosentti. Lisäksi kunta-alan työntekijöille 
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maksetaan kesäkuussa 467 euron kertapalkkio. Ratkaisusta aiheutuvat 
henkilöstömenojen lisäykset – arviolta 2,7 miljoonaa euroa sivukuluineen – on 
huomioitu toimialoittain kaupunginvaltuuston 22.5.2023 hyväksymissä 
talousarviomuutoksissa.

Konsernipalveluiden yhteissitovuuden (konsernipalvelut-esikuntayksikkö ja 
kaupunginhallituksen sekä kaupunginvaltuuston toiminnot) budjetissa on 
määrärahaa, jonka käyttötarkoitusta ei ole toistaiseksi sidottu. Määräraha toimii 
tarvittaessa puskurina vuodelle 2023 siirtyneille sote- ja pelastustoimen menoille. 
Määrärahojen jäädessä käyttämättä alitetaan sitova erä, toimintakate, 0,9 miljoonalla 
eurolla.

Sivistyslautakunnan toimintatulojen kehitys on ollut positiivista ja kasvaneilla 
toimintatuotoilla pystytään kattamaan toimintamenojen kasvu, mikä näkyy erityisesti 
varhaiskasvatuksen kasvaneina henkilöstömenoina. Henkilöstömenojen kasvua 
selittävät lainsäädännön muutokset ja viime kevään koronatilanne, kun hoidossa 
olevien lasten määrä oli tilapäisesti vähentynyt. Alle 3-vuotiaiden lasten määrän kasvu 
on lisännyt tarvittavan henkilöstön määrää. Sitovan erän, toimintakatteen, arvioidaan 
toteutuvan muutetun talousarvion mukaisesti.

Vapaa-ajan lautakunnan toimintatulot tulevat toteuman perusteella olemaan 0,4 
miljoonaa euroa talousarviota suuremmat. Vastaavasti toimintamenojen arvioidaan 
ylittävän muutetun talousarvion 0,7 miljoonalla eurolla eli sitova erä toimintakate 
ylitetään 0,3 miljoonalla eurolla.

Elinvoima- ja ympäristötoimialalla toimintatuloihin sisältyy eriä, jotka sekä ylittävät, 
että alittavat talousarvion. Kokonaisuutena toimintatulojen arvioidaan kuitenkin 
toteutuvan talousarvion mukaisesti. Toimintamenoissa talousarvio tullaan alittamaan 
johtuen muun muassa ICT-yksikölle Pori-puhelimiin varattujen leasingkulujen 
pienentymisestä osan henkilöstöstä siirryttyä hyvinvointialueen palvelukseen. Sitova 
erä toimintakate alittuu tämänhetkisen arvion mukaan 0,5 miljoonalla eurolla.

Teknisen toimialan maankäyttösopimuskorvaukset ja pysäköinnistä saatavat tulot 
tulevat jäämään talousarviosta, mutta vastaavasti vuokratuottojen arvioidaan ylittävän 
talousarvion, joten kokonaisuutena toimintatulot toteutuvat talousarvion mukaisena. 
Omajohtoinen rakentaminen on edelleen vähentynyt ja henkilöstöresurssia on 
käytetty aiempia vuosia enemmän talvikunnossapitoon. Tämän seurauksena 
valmistus omaan käyttöön-erän arvioidaan jäävän talousarviosta 0,7 miljoonaa euroa. 
Toimintamenoissa nousupainetta on vuokrakuluissa, koska talousarvion laadinnan 
jälkeen on otettu käyttöön uusi päiväkotitila Tiilimäeltä. Lisäksi toimialan 
maksettavaksi on tullut perusturvan aiemmin vuokraamia kohteita, mitkä eivät 
lainsäädännön mukaan siirtyneet hyvinvointialueelle. Toimialan sitova erä, 
toimintakulut, ylittää alkuperäisen talousarvion tämänhetkisen arvion mukaan 0,1 
miljoonalla eurolla.

Toimialoille kohdistamattomissa käyttötalouserissä merkittävin menoerä on 
työmarkkinatuen kuntaosuus, mihin on talousarviossa varattu 5,95 miljoonaa euroa. 
Vuonna 2022 toteutunut kuntaosuus oli 6,05 miljoonaa euroa. Tammi-huhtikuun 
kuntaosuudet ovat olleet keskimäärin 533 000 euroa kuukaudessa, jolloin koko 
vuoden toteuma olisi noin 6,4 miljoonaa euroa. Kuukausikohtaiset vaihtelut ovat 
kuitenkin suuria, eikä alkuvuoden toteuman perusteella voi vielä tehdä luotettavia 
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arvioita lopullisesta kuntaosuudesta. Työllisyyspalvelut tekee jatkuvaa yhteistyötä 
hyvinvointialueen kanssa kustannusten hillitsemiseksi.

Toimialoille kohdistamattomiin eriin kirjataan vuonna 2023 budjetoimattomia sosiaali- 
ja terveystoimen sekä pelastustoimen tuloja ja menoja. Koska kunnan tilinpäätös tulee 
käsitellä ja hyväksyä maaliskuun loppuun mennessä, ei kaikkia perusturvan ja 
pelastuslaitoksen eriä ollut aikataulusyistä mahdollista kirjata vuoden 2022 
tilinpäätökseen. Tavoitetila on, että kaikki perusturvaa koskevat kirjaukset on tehty ja 
pelastuslaitoksen loppuselvitys laadittu syyskuuhun mennessä. Kirjausten lopullisia 
tulosvaikutuksia ei vielä kyetä arvioimaan.

Tuloslaskelmaosan toteutuminen ja ennuste

Tuloslaskelmaosan sitovat erät ovat verotulot ja valtionosuudet sekä rahoitustulot ja -
menot.

Toimintakatteen kasvu ilman liikelaitoksia on vuoden ensimmäisen kolmanneksen 
osalta noin 7 prosenttia. Vertailusta on eliminoitu hyvinvointialueelle siirtyneet erät ja 
hyvinvointialueelta laskutettavat vuokratuotot. Toimintakatteen vertailukelpoisuutta 
heikentävät kuitenkin useat tekijät, muun muassa sivistystoimialan muuttuneet 
käytännöt hanketukien jaksotuksissa.

Verotulojen kehittymistä ei tule verrata aiempiin vuosiin, koska hyvinvointialueiden 
rahoituksen takia kuntien veroprosentteja leikattiin 12,64 prosenttiyksiköllä eli Porin 
veroprosentti vuodelle 2023 on 8,36. Yhteisöverosta leikataan samasta syystä noin 
kolmannes. Tammi-Helmikuun verotilitykset olivat kuitenkin korkealla tasolla, koska 
tilitysperusteet ovat määräytyneet verovuoden 2022 perusteella. Maaliskuun tilitys oli 
ensimmäinen uuden normaalin mukainen verotilitys, jossa kunnallisvero puolittui ja 
yhteisövero pienentyi selvästi.

Kunnallisveroennuste on kuntaliiton huhtikuun veroennustekehikkoon perustuen ja 
paikalliset tekijät huomioiden 153,0 miljoonaa euroa. Alkuperäisessä talousarviossa 
kunnallisverotuloksi oli arvioitu 148,5 miljoonaa euroa eli nykyinen ennuste on 4,5 
miljoonaa euroa sitä korkeampi. Valmistuva verotus 2022 aiheuttaa vielä 
epävarmuutta kuluvan vuoden kunnallisveron tilityksiin.

Yhteisöveroennuste, 19,0 miljoonaa euroa, perustuu pääosin kevään 
kuntatalousohjelman arvioon yhteisöveron kehityksestä sekä alkuvuoden 
tilitystietoihin. Arviossa on otettu huomioon myös paikallisia tekijöitä. Alkuperäisessä 
talousarviossa yhteisöveron määräksi oli arvioitu 1,1 miljoonaa euroa vähemmän. 
Valmistuva yhteisövero 2022 aiheuttaa kunnallisveron tapaan vielä epävarmuutta 
kuluvan vuoden tilityksiin.

Kiinteistöveroennuste, 27,0 miljoonaa euroa, perustuu Verohallinnon maaliskuussa 
julkaisemaan ennakkotietoon valmistuvasta verotuksesta. Arvio on noin 0,7 miljoonaa 
euroa suurempi kuin alkuperäisessä talousarviossa. Kasvu johtuu erityisesti siitä, että 
rakennusten verotusarvot ovat kasvaneet, koska niiden jälleenhankinta-arvoja on 
korotettu. Syy korotukseen löytyy rakennuskustannusten kallistumisessa.

Verotulot yhteensä ovat muutetun talousarvion mukaan 199,0 miljoonaa euroa eli 6,3 
miljoonaa euroa enemmän kuin alkuperäisessä talousarviossa.
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Muutetun talousarvion mukaan Porin kaupungin peruspalvelujen valtionosuus 
vuonna 2023 on 16,4 miljoonaa euroa, verotulomenetysten kompensaatio 13,5 
miljoonaa euroa sekä opetus- ja kulttuuriministeriön valtionosuus -5,6 miljoonaa 
euroa, yhteensä 24,3 miljoonaa euroa.  Opetus- ja kulttuuriministeriön valtionosuus 
tarkistetaan vielä loppuvuonna toteutuneiden oppilas- ja opiskelijamäärien 
mukaiseksi. 

Rahoitustuloihin ja -menoihin on siirretty viranhaltijapäätöksenä investointiosasta 
752 000 euron määräraha Kiinteistö Oy Porin Jäähallin pääomavastikkeiden 
kattamiseen. Kiinteistöyhtiön lainanlyhennysrahasto on päätetty lopettaa, joten sille 
maksettavat vastikkeet tulee kirjata tulosvaikutteisesti.

Korkokulujen osalta muutettu talousarvio on tällä hetkellä noin 7,5 miljoonaa euroa. 
Lopputulokseen tulee vaikuttamaan viitekorkojen kehitys loppuvuoden aikana ja 
mahdolliset muutokset kaupungin lainamäärässä.

Investointiosan toteutuminen ja ennuste

Investointiosan sitovat erät ovat toimialakohtaiset irtain- ja muut investoinnit. Lisäksi 
sitova erä on teknisen toimialan infrastruktuuriin ja tiloihin kohdistuvien 
investointimenojen yhteissumma.

Infrastruktuuriin ja tiloihin kohdistuvien investointien kumulatiivinen toteutuma on 
tammi-huhtikuun osalta -9,7 miljoonaa euroa kokonaismäärärahan ollessa -58,9 
miljoonaa euroa. Tämän hetken arvion mukaan infrainvestointien määräraha tullaan 
käyttämään kokonaisuudessaan, mutta tiloihin kohdistuvista investoinneista jää 
määrärahaa käyttämättä noin 3-4 miljoonaa euroa. Merkittävimmät alitukset tulevat 
Itä-Porin päiväkodista (menossa tarjouspyynnön ja kilpailutuksen 
uudelleenvalmistelu), Ahlaisten monitoimitalosta (suunnittelu jäljessä, kilpailutus 
loppukesällä) ja Kirjurin kioskista.

Rahoitusosan toteutuminen ja ennuste

Rahoitusosan sitova erä on pitkäaikaisten lainojen lisäys.

Vuoden 2023 talousarviolainaa ei ole vielä nostettu yhtään. Korkokulujen 
hillitsemiseksi talousarviolainan nostamista pyritään lykkäämään niin pitkälle kuin se 
kaupungin maksuvalmiuden kannalta on mahdollista.

Liikelaitosten talousarvioiden toteutuminen ja ennuste

Palkkasopimusratkaisusta liikelaitoksille aiheutuvat henkilöstömenojen lisäykset on 
huomioitu kaupunginvaltuuston 22.5.2023 päättämissä talousarviomuutoksissa.

Porin Veden toimintakulut ovat aineiden, tarvikkeiden ja palvelujen osalta aiempaa 
korkeammat. Suuntauksen jatkuessa vastaavana, on ilmeistä, että budjetoituun 
vuosikatetavoitteeseen 2023 ei päästä. Liikelaitoksen tuloslaskelmaosan arvioidaan 
alustavasti toteutuvan noin 0,5 miljoonaa euroa talousarviota heikommin. Asian 
kehittyminen on otettu Porin Veden toimivan johdon ja kaupungin 
konsernipalveluiden talous- ja hallintoyksikön kuukausittaiseen erityisseurantaan.

Kaupungin tulosennuste

Alkuperäisessä vuoden 2023 talousarviossa kaupungin tulosennuste liikelaitokset 
mukaan lukien oli 13,7 miljoonaa euroa. Viranhaltijapäätöksenä tehty siirto 
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investointiosasta ja kaupunginvaltuuston 22.5.2023 päättämät talousarviomuutokset 
huomioiden muutettu talousarvio päätyy 13,8 miljoonan euron tulokseen. Lisäksi 
muut ennusteessa huomioitavat toimialakohtaiset poikkeamat ovat yhteensä -0,2 
miljoonaa euroa. Näin ollen tilikauden 2023 tulosennuste on nyt 13,6 miljoonaa euroa. 
Lopulliseen tilikauden ylijäämään tulevat vielä vaikuttamaan perusturvaa ja 
pelastuslaitoksen loppuselvitystä koskevat kirjaukset sekä tavanomaiset 
tilinpäätöskirjaukset.

Henkilöstö

Kaupungin henkilöstön lukumäärä väheni noin puoleen hyvinvointialueen aloitettua. 
Nykyorganisaation toimialoilta hyvinvointialueelle siirtyneet sekä HR- ja 
taloustoimintojen keskittäminen aiheuttavat kaupunkitasoisissa mittareissa 
epäjatkuvuuden ja vertailun vaikeuden edeltäviin vuosiin. Merkittävin epäjatkuvuus 
aiheutuu Palveluliikelaitokselta hyvinvointialueelle siirtyneistä henkilöistä (230 
henkilöä).

Nyt henkilöstön määrä on 3194, joista sivuvirkaisia tai -toimisia on 63. Alkuvuoteen 
verrattuna vakituisen ja määräaikaisen henkilöstön lukumäärä on hieman vähentynyt, 
mutta vähenemä ei näy henkilötyövuosikertymässä.

Epäjatkuvuuksista johtuen henkilötyövuosien kertymää kannattaa tulkita 
toimialakohtaisesti. Kasvua on sivistystoimialan kertymässä ja erityisesti 
varhaiskasvatuksen määräaikaisten ja sijaisten määrässä. Vaikka sivistystoimialalla 
vakituisten määrä on vähentynyt kuraattoreiden ja psykologien siirryttyä 
hyvinvointialueelle sekä talous- ja HR-toimintojen keskittämisten vuoksi, on 
henkilöstön nettomäärä kasvanut. Konsernipalveluissa, elinvoima- ja 
ympäristötoimialalla, Porin Vedessä ja teknisellä toimialalla kertymä on lähellä 
edeltävän vuoden tasoa. Teknisen toimialan henkilöstömäärä väheni jätehuollon 
yhtiöittämisen seurauksena (noin 20 henkilöä), mutta vähenemä alkaa näkymään 
vasta tulevien kuukausien henkilötyövuosikertymässä.

Sairauspoissaolot ovat vähentyneet 30,4 prosenttia vuoteen 2022 verrattuna, jolloin 
poissaoloja oli poikkeuksellisen paljon. Vuoteen 2021 verrattuna sairauspoissaoloja on 
kuitenkin ollut 9,4 prosenttia enemmän. Palveluliikelaitoksen ja Porin Veden 
sairauspoissaolot ovat yhä samalla tasolla edeltävän vuoden kanssa. 
Sivistystoimialalla ja teknisellä toimialalla sairauspoissaolot ovat merkittävästi 
vähentyneet, mutta selvästi korkeammalla tasolla kuin vuonna 2021. 
Konsernipalveluissa ja elinvoima- ja ympäristötoimialalla sairauspoissaolot ovat 
painuneet myös alle vuoden 2021 tason.

Ehdotus
Esittelijä: Lauri Inna, kaupunginjohtaja

Kaupunginhallitus päättää merkitä tammi-huhtikuun talous- ja henkilöstöraportin 
tiedoksi.

Päätös
Merkittiin tiedoksi.

_____________________



 Porin kaupunki Pöytäkirja 7/2023 18 ( )97
Kaupunginvaltuusto 28.08.2023

Tämä asiakirja on sähköisesti hyväksytty asianhallintajärjestelmässä

Merkitään, että Mari Kaunistola saapui kokoukseen tämän asian käsittelyn aikana 
kello 15.34.

Kaupunginhallitus, 21.08.2023, § 382

Valmistelijat / lisätiedot:
Tuomas Hatanpää
tuomas.hatanpaa@pori.fi
talous- ja hallintojohtaja

Liitteet
1 Talousraportti tammi-kesäkuu 2023
2 Henkilöstöraportti tammi-kesäkuu 2023
3 Toiminnalliset tavoitteet Q2 konsernipalvelut
4 Toiminnalliset tavoitteet Q2 ELYM
5 Toiminnalliset tavoitteet Q2 tekninen toimiala
6 Toiminnalliset tavoitteet Q2 sivistystoimiala

Käyttötalousosan toteutuminen ja ennuste

Käyttötalousosan toimialoja, liikelaitoksia ja muita toimintoja sitova erä on 
toimintatulojen ja -menojen erotus eli toimintakate. Teknisen toimialan sitova erä on 
toimintamenot. Lisäksi käyttötalousosassa on esitetty toimialojen keskeisiin 
prosesseihin kytkeytyvät sitovat toiminnalliset tavoitteet. Toiminnallisten tavoitteiden 
toteutumisesta annetaan selvitykset neljännesvuosittain.

Kunta-alan 8.6.2022 solmimaa palkkasopimusratkaisua on täydennetty ns. 
perälautatarkastelulla 7.3.2023. Ratkaisun perusteella 1.6.2023 voimaan astuneita 
yleiskorotuksia ja paikallisia järjestelyeriä korotettiin huomioiden verrokkialojen 
työehtosopimusten kustannusvaikutusprosentti. Lisäksi kunta-alan työntekijöille 
maksettiin kesäkuussa 467 euron kertapalkkio. Ratkaisusta aiheutuvat 
henkilöstömenojen lisäykset – arviolta 2,7 miljoonaa euroa sivukuluineen – on 
huomioitu toimialoittain kaupunginvaltuuston 22.5.2023 hyväksymissä 
talousarviomuutoksissa.

Konsernipalveluiden yhteissitovuuden (konsernipalvelut-esikuntayksikkö ja 
kaupunginhallituksen sekä kaupunginvaltuuston toiminnot) budjetissa on 
määrärahaa, jonka käyttötarkoitusta ei ole toistaiseksi sidottu. Määräraha toimii 
tarvittaessa puskurina vuodelle 2023 siirtyneille sote- ja pelastustoimen menoille. 
Määrärahojen jäädessä käyttämättä alitetaan sitova erä, toimintakate, 0,9 miljoonalla 
eurolla.

Sivistyslautakunnan toimintatulojen kehitys on ollut positiivista ja kasvaneilla 
toimintatuotoilla pystytään kattamaan toimintamenojen kasvua, mikä näkyy erityisesti 
varhaiskasvatuksen kasvaneina henkilöstömenoina. Henkilöstömenojen kasvua 
selittävät lainsäädännön muutokset ja viime kevään koronatilanne, kun hoidossa 
olevien lasten määrä oli tilapäisesti vähentynyt. Alle 3-vuotiaiden lasten määrän kasvu 
on lisännyt tarvittavan henkilöstön määrää. Todennäköistä on, että syksyn osalta 
varhaiskasvatuksen henkilöstökulujen kasvu tulee jatkumaan vastaavanlaisena. Tästä 
syystä on kiinnitettävä erityistä huomiota varhaiskasvatuksen toiminnan organisointiin 
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ja järjestelyihin, jotta toiminnan taloudellisuutta saataisiin omilla toimilla parannettua. 
Ennusteen mukaan sekä toimintatulot, että toimintamenot ylittävät talousarvion 0,7 
miljoonalla eurolla. Näin ollen sitova erä, toimintakate, toteutuu muutetun 
talousarvion puitteissa.

Vapaa-ajan lautakunnan toimintatulot tulevat toteuman perusteella olemaan 0,6 
miljoonaa euroa talousarviota suuremmat. Vastaavasti toimintamenojen arvioidaan 
ylittävän muutetun talousarvion 0,9 miljoonalla eurolla. Henkilöstökulujen kasvuun 
vaikuttavat organisaatiomuutokset, joiden myötä henkilökunnan määrä on kasvanut 
edelliseen vuoteen verrattuna, sekä hanketoiminnan kasvu. Hankkeisiin kohdistuvat 
tulot toteutuvat osittain vasta seuraavalla tilikaudella, mikä rasittaa kuluvan vuoden 
tulosta. Tämän hetkisen arvion mukaan lautakunnan sitova erä, toimintakate, 
ylitetään 0,3 miljoonalla eurolla.

Elinvoima- ja ympäristötoimialalla toimintatuloihin sisältyy eriä, jotka sekä ylittävät, 
että alittavat talousarvion. Kokonaisuutena toimintatulojen arvioidaan kuitenkin 
toteutuvan talousarvion mukaisesti. Toimintamenoissa talousarvio tullaan alittamaan 
johtuen muun muassa ICT-yksikölle Pori-puhelimiin varattujen leasingkulujen 
pienentymisestä osan henkilöstöstä siirryttyä hyvinvointialueen palvelukseen. Sitova 
erä, toimintakate, alittuu tämänhetkisen arvion mukaan 0,5 miljoonalla eurolla.

Tekniselle toimialalle oli budjetoitu 0,6 miljoonan euron tuloarviot 
maankäyttösopimuskorvauksista, mutta tämänhetkisen tiedon mukaan korvaukset 
jäävät kuluvalta vuodelta kokonaan toteutumatta. Lisäksi pysäköinnistä saatavat tulot 
tulevat jäämään talousarviosta noin 0,5 miljoonalla eurolla. Vastaavasti maa- ja 
vesialueiden vuokratuottojen arvioidaan ylittävän talousarvion 0,8 miljoonalla eurolla. 
Yhteensä toimintatulojen arvioidaan toteutuvan 0,4 miljoonaa euroa talousarviota 
heikommin. Omajohtoinen rakentaminen on edelleen vähentynyt ja 
henkilöstöresurssia on käytetty aiempia vuosia enemmän talvikunnossapitoon. 
Tämän seurauksena valmistus omaan käyttöön-erän arvioidaan jäävän talousarviosta 
0,7 miljoonaa euroa. Toimintamenoissa ylityspainetta aiheuttaa erityisesti koneiden ja 
kaluston korjaukset sekä kaukolämpömaksut. Kevään myöhästyminen nosti 
lämmitystarvetta ja siten kaukolämmön kulutusta. Lisäksi kaukolämmön hintaan on 
tullut vuoden alusta 5 prosentin korotus. Kevään myöhäisempi saapuminen näkyy 
myös talvikunnossapitokauden pidentymisenä ja siten koneiden ja kaluston 
lisääntyneenä kunnossapitotarpeena. Toimialan sitova erä, toimintakulut, ylittää 
alkuperäisen talousarvion tämänhetkisen arvion mukaan 0,4 miljoonalla eurolla.

Toimialoille kohdistamattomissa käyttötalouserissä merkittävin menoerä on 
työmarkkinatuen kuntaosuus, mihin on talousarviossa varattu 5,95 miljoonaa euroa. 
Vuonna 2022 toteutunut kuntaosuus oli 6,05 miljoonaa euroa. Tammi-kesäkuun 
kuntaosuudet ovat olleet keskimäärin 542 000 euroa kuukaudessa, jolloin koko 
vuoden toteuma olisi noin 6,5 miljoonaa euroa. Kuukausikohtaiset vaihtelut ovat 
kuitenkin suuria, eikä alkuvuoden toteuman perusteella voi vielä tehdä luotettavia 
arvioita lopullisesta kuntaosuudesta. Työllisyyspalvelut tekee jatkuvaa yhteistyötä 
hyvinvointialueen kanssa kustannusten hillitsemiseksi.

Toimialoille kohdistamattomiin eriin kirjataan vuonna 2023 budjetoimattomia sosiaali- 
ja terveystoimen sekä pelastustoimen tuloja ja menoja. Koska kunnan tilinpäätös tulee 
käsitellä ja hyväksyä maaliskuun loppuun mennessä, ei kaikkia perusturvan ja 
pelastuslaitoksen eriä ollut aikataulusyistä mahdollista kirjata vuoden 2022 
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tilinpäätökseen. Tavoitetila on, että kaikki perusturvaa koskevat kirjaukset on tehty ja 
pelastuslaitoksen loppuselvitys laadittu syyskuun loppuun mennessä. Kirjausten 
lopullisia tulosvaikutuksia ei vielä kyetä arvioimaan.

Tuloslaskelmaosan toteutuminen ja ennuste

Tuloslaskelmaosan sitovat erät ovat verotulot ja valtionosuudet sekä rahoitustulot ja -
menot.

Verotulojen kehittymistä ei tule verrata aiempiin vuosiin, koska hyvinvointialueiden 
rahoituksen takia kuntien veroprosentteja leikattiin 12,64 prosenttiyksiköllä eli Porin 
veroprosentti vuodelle 2023 on 8,36. Yhteisöverosta leikataan samasta syystä noin 
kolmannes. Tammi-Helmikuun verotilitykset olivat kuitenkin korkealla tasolla, koska 
tilitysperusteet ovat määräytyneet verovuoden 2022 perusteella. Maaliskuun tilitys oli 
ensimmäinen uuden normaalin mukainen verotilitys, jossa kunnallisvero puolittui ja 
yhteisövero pienentyi selvästi.

Kunnallisveroennuste on kuntaliiton huhtikuun veroennustekehikkoon perustuen ja 
paikalliset tekijät huomioiden 153,0 miljoonaa euroa. Alkuperäisessä talousarviossa 
kunnallisverotuloksi oli arvioitu 148,5 miljoonaa euroa eli nykyinen ennuste on 4,5 
miljoonaa euroa sitä korkeampi. Valmistuva verotus 2022 aiheuttaa vielä 
epävarmuutta kuluvan vuoden kunnallisveron tilityksiin.

Yhteisöveroennuste, 19,0 miljoonaa euroa, perustuu pääosin kevään 
kuntatalousohjelman arvioon yhteisöveron kehityksestä sekä alkuvuoden 
tilitystietoihin. Arviossa on otettu huomioon myös paikallisia tekijöitä. Alkuperäisessä 
talousarviossa yhteisöveron määräksi oli arvioitu 1,1 miljoonaa euroa vähemmän. 
Valmistuva yhteisövero 2022 aiheuttaa kunnallisveron tapaan vielä epävarmuutta 
kuluvan vuoden tilityksiin.

Kiinteistöveroennuste, 27,0 miljoonaa euroa, perustuu Verohallinnon maaliskuussa 
julkaisemaan ennakkotietoon valmistuvasta verotuksesta. Arvio on noin 0,7 miljoonaa 
euroa suurempi kuin alkuperäisessä talousarviossa. Kasvu johtuu erityisesti siitä, että 
rakennusten verotusarvot ovat kasvaneet, koska niiden jälleenhankinta-arvoja on 
korotettu. Syy korotukseen löytyy rakennuskustannusten kallistumisessa.

Verotulot yhteensä ovat muutetun talousarvion mukaan 199,0 miljoonaa euroa eli 6,3 
miljoonaa euroa enemmän kuin alkuperäisessä talousarviossa.

Muutetun talousarvion mukaan Porin kaupungin peruspalvelujen valtionosuus 
vuonna 2023 on 16,4 miljoonaa euroa, verotulomenetysten kompensaatio 13,5 
miljoonaa euroa sekä opetus- ja kulttuuriministeriön valtionosuus -5,6 miljoonaa 
euroa, yhteensä 24,3 miljoonaa euroa. Opetus- ja kulttuuriministeriön valtionosuus 
tarkistetaan vielä loppuvuonna toteutuneiden oppilas- ja opiskelijamäärien 
mukaiseksi. 

Rahoitustuloihin ja -menoihin on siirretty viranhaltijapäätöksenä investointiosasta 
752 000 euron määräraha Kiinteistö Oy Porin Jäähallin rahoitusvastikkeiden 
kattamiseen. Kiinteistöyhtiön lainanlyhennysrahasto on päätetty lopettaa, joten 
yhtiölle maksettavat vastikkeet tulee kirjata tulosvaikutteisesti.
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Korkokulujen osalta muutettu talousarvio on tällä hetkellä noin 7,5 miljoonaa euroa. 
Lopputulokseen tulee vaikuttamaan viitekorkojen kehitys loppuvuoden aikana ja 
mahdolliset muutokset kaupungin lainamäärässä.

Investointiosan toteutuminen ja ennuste

Investointiosan sitovat erät ovat toimialakohtaiset irtain- ja muut investoinnit. Lisäksi 
sitova erä on teknisen toimialan infrastruktuuriin ja tiloihin kohdistuvien 
investointimenojen yhteissumma.

Infrastruktuuriin ja tiloihin kohdistuvien investointien kumulatiivinen toteutuma on 
tammi-kesäkuun osalta -18,8 miljoonaa euroa kokonaismäärärahan ollessa -58,9 
miljoonaa euroa. Tämän hetken arvion mukaan infrainvestointien määräraha tullaan 
käyttämään kokonaisuudessaan, mutta tiloihin kohdistuvista investoinneista jää 
määrärahaa käyttämättä noin 6 miljoonaa euroa. Merkittävimmät alitukset tulevat Itä-
Porin päiväkodista, Ahlaisten monitoimitalosta ja Yyterin inforakennuksesta. Itä-Porin 
päiväkodin osalta päätökset suunnittelijavalinnoista on tehty ja suunnittelu alkaa 
elokuussa. Ahlaisten monitoimitalon toteutusaikataulu siirtyy vähintään vuodella, jotta 
nykyistä koulua pystytään käyttämään rakentamisen aikana. Yyterin inforakennuksen 
rakentaminen aloitetaan elokuussa.

Rahoitusosan toteutuminen ja ennuste

Rahoitusosan sitova erä on pitkäaikaisten lainojen lisäys.

Talousarvion rahoitusosassa on osoitettu pitkäaikaisten lainojen lisäykseen 60,5 
miljoonaa euroa. Kaupunginhallituksen päätöksen 19.6.2023 § 332 jälkeen 
pitkäaikaista lainaa on nyt nostettu 43 miljoonaa euroa.

Liikelaitosten talousarvioiden toteutuminen ja ennuste

Palkkasopimusratkaisusta liikelaitoksille aiheutuvat henkilöstömenojen lisäykset on 
huomioitu kaupunginvaltuuston 22.5.2023 päättämissä talousarviomuutoksissa.

Porin Veden toimintakulut ovat aineiden, tarvikkeiden ja palvelujen osalta aiempaa 
korkeammat. Suuntauksen jatkuessa vastaavana, on ilmeistä, että budjetoituun 
vuosikatetavoitteeseen 2023 ei päästä. Liikelaitoksen tuloslaskelmaosan arvioidaan 
alustavasti toteutuvan noin 0,5 miljoonaa euroa talousarviota heikommin. Asian 
kehittyminen on otettu Porin Veden toimivan johdon ja kaupungin 
konsernipalveluiden talous- ja hallintoyksikön kuukausittaiseen erityisseurantaan.

Kaupungin tulosennuste

Alkuperäisessä vuoden 2023 talousarviossa kaupungin tulosennuste liikelaitokset 
mukaan lukien oli 13,7 miljoonaa euroa. Viranhaltijapäätöksenä tehty siirto 
investointiosasta ja kaupunginvaltuuston 22.5.2023 päättämät talousarviomuutokset 
huomioiden muutettu talousarvio päätyy 13,8 miljoonan euron tulokseen. Lisäksi 
muut ennusteessa huomioitavat toimialakohtaiset poikkeamat ovat yhteensä -1,1 
miljoonaa euroa. Näin ollen tilikauden 2023 tulosennuste on nyt 12,7 miljoonaa euroa. 
Lopulliseen tilikauden ylijäämään tulevat vielä vaikuttamaan perusturvaa ja 
pelastuslaitoksen loppuselvitystä koskevat kirjaukset sekä tavanomaiset 
tilinpäätöskirjaukset.

Henkilöstö
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Henkilöstön määrä putosi toukokuusta 160 henkilöllä ja oli kesäkuun lopussa 3063. 
Sivuvirkaisia tai -toimisia kesäaikana on hyvin vähän, 4 henkilöä. Vakituisten määrä ei 
ole juuri muuttunut vuoden alkuun verrattuna, mutta määräaikaisia ja sijaisia on 
vähemmän. Näistä esimerkkinä tuntiopettajat, varhaiskasvatuksen opettajat ja 
lastenhoitajat sekä koulunkäyntiavustajat. Kesätyöntekijöiden määrä kompensoi 
hieman määräaikaisten palvelussuhteiden vähenemistä. Hyvinvointialueelle siirtyneet 
henkilöt sekä HR- ja taloustoimintojen keskittäminen aiheuttavat epäjatkuvuutta 
raportteihin. Merkittävin epäjatkuvuus aiheutuu Palveluliikelaitokselta 
hyvinvointialueelle siirtyneistä 230 henkilöstä.

Ensimmäisen vuosipuoliskon henkilötyövuosikertymää kannattaa verrata edeltävään 
vuoteen toimialakohtaisesti. Kasvua on sivistystoimialan kertymässä ja erityisesti 
varhaiskasvatuksen määräaikaisten ja sijaisten määrässä. Vaikka sivistystoimialalla 
vakituisten määrä on vähentynyt kuraattoreiden ja psykologien siirryttyä 
hyvinvointialueelle sekä talous- ja HR-toimintojen keskittämisten vuoksi, on 
henkilöstön nettomäärä kasvanut. Konsernipalveluissa, elinvoima- ja 
ympäristötoimialalla ja Porin Vedessä kertymä on lähellä edeltävän vuoden tasoa. 
Teknisen toimialan henkilöstömäärä väheni jätehuollon yhtiöittämisen seurauksena 
(n. 20 henkilöä) ja vähenemä alkaa jo näkymään henkilötyövuosikertymässä.

Sairauspoissaolot ovat vähentyneet 28,1 prosenttia vuoteen 2022 verrattuna, jolloin 
poissaoloja oli poikkeuksellisen paljon. Sairauspoissaoloja on kuitenkin 1,5 prosenttia 
enemmän kuin vuonna 2021 ja 13,3 prosenttia enemmän, jos vertaamme 
nykyorganisaatiota vuoteen 2021. Tällä hetkellä poissaolojen trendi on kuitenkin 
laskeva ja lähestymme vuoden 2021 tasoa. Muista toimialoista poiketen 
Palveluliikelaitoksen ja Porin Veden sairauspoissaolot ovat edeltävää vuotta 
korkeammat. Sivistystoimialalla ja teknisellä toimialalla sairauspoissaolot ovat 
merkittävästi vähentyneet, mutta yhä selvästi korkeammalla tasolla kuin vuonna 2021. 
Vain elinvoima- ja ympäristötoimialalla sairauspoissaolot ovat painuneet myös alle 
vuoden 2021 tason.

Ehdotus
Esittelijä: Lauri Kilkku, vt. rahoitusjohtaja

Kaupunginhallitus päättää merkitä tammi-kesäkuun talous- ja henkilöstöraportin 
tiedoksi ja saattaa sen kaupunginvaltuustolle tiedoksi.

Pöytäkirja tämän asian osalta tarkastetaan välittömästi kokouksessa.

Päätös
Päätösehdotus hyväksyttiin yksimielisesti.

Kaupunginhallitus päätti tarkastaa pöytäkirjan tämän asian osalta heti kokouksessa.

Kaupunginvaltuusto, 28.08.2023, § 97

Liitteet
1 Talousraportti tammi-kesäkuu 2023
2 Henkilöstöraportti tammi-kesäkuu 2023
3 Toiminnalliset tavoitteet Q2 konsernipalvelut
4 Toiminnalliset tavoitteet Q2 ELYM
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5 Toiminnalliset tavoitteet Q2 sivistystoimiala
6 Toiminnalliset tavoitteet Q2 tekninen toimiala

Kaupunginhallitus käsitteli asiaa kokouksessaan 21.8.2023 § 382.

Asian esittely ja käsittely on historiatiedoissa.

Ehdotus

Kaupunginhallituksen päätösehdotus:

Kaupunginvaltuusto päättää merkitä tammi-kesäkuun talous- ja henkilöstöraportin 
tiedoksi.

Kokouskäsittely
Merkitään, että kaupunginvaltuusto kuuli talous- ja hallintojohtaja Tuomas Hatanpään 
alustuksen asiasta.

Päätös
Merkittiin tiedoksi.
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Kaupunginhallitus, § 638,31.10.2022
Kaupunginhallitus, § 383,21.08.2023
Kaupunginvaltuusto, § 98, 28.08.2023

§ 98
Karjaranta 21. kaupunginosan korttelin 60, Verstaskadun ja yleisen pysäköintialueen 
asemakaavan muutos 609 1752 sekä tonttijako 8506

PRIDno-2020-5457

Kaupunginhallitus, 31.10.2022, § 638

Valmistelijat / lisätiedot:
Tea Bogdanoff
tea.bogdanoff@pori.fi

Liitteet
1 Ehdotusvaihe- 1752 kaavakartta 3.10.2022
2 Ehdotusvaihe- 1752 kaavaselostus 3.10.2022
3 Tonttijako 8506

Porin kaupungin Karjarannan 21. kaupunginosassa on käynnissä 
asemakaavamuutoksen laatiminen Siklatilat Oy:n 10.6.2020 päivätyn hakemuksen 
johdosta. Asemakaava koskee Karjarannan 21. kaupunginosan korttelia 60, 
Verstaskadun katualuetta ja yleistä pysäköintialuetta. Suunnittelualueen rajaus, 
kaavatyön sisältö ja tavoiteaikataulu selviävät tarkemmin osallistumis- ja 
arviointisuunnitelmasta. Kaavan laadinnasta vastaa A-Insinöörit Civil Oy:stä. 
Kaavatyön vireilletulosta on kuulutettu kaavanlaatijan toimesta 23.6.2021. 
Osallistumis- ja arviointisuunnitelma ja kaavaluonnos olivat samanaikaisesti nähtävillä 
24.6.2021 – 23.7.2021 ensisijaisesti kaupunkisuunnittelun internetsivuilla www.pori.fi
/kaupunkisuunnittelu sekä kaupunkisuunnittelussa ja palvelupiste Porinassa 
kaupungin sähköisellä ilmoitustaululla (Porinan käyntiosoite Yrjönkatu 13).

Kaavanlaatija on vastannut myös lausuntojen pyytämisestä viranomaisilta 
valmisteluvaiheessa. Menettelystä on sovittu kaupunkisuunnittelupäällikön kanssa. 
Kaavan pohjakartta MK 1:1000 on Porin kaupungin mittaustoimen laatima. 
Pohjakartta on JHS 185 2.5.2014 mukainen.

Kaava-alueen pinta-ala on n. 0,8 ha. Suunnittelualue sijaitsee Karjarannan 
kaupunginosassa Karjarannantien ja Jokiniityntien risteyksen tuntumassa ja rajautuu 
Porin Karjarannan vuoden 2018 asuntomessualueeseen. Alue on n. 1,5 km:n 
etäisyydellä Porin kaupungin keskustasta. Alue on tasaista, entistä teollisuusaluetta. 
Suunnittelualueella on palvelutalo ja pysäköintialuetta, jonka pohjoisosassa on 
kierrätyspiste.

Asemakaavamuutoksen luonnoksesta saatiin lausunnot Varsinais-Suomen ELY-
keskukselta, Satakunnan Museolta, Porin Elinvoima- ja ympäristötoimialalta, Porin 
Vedeltä ja Pori Energialta. Lausunnoissa kiinnitettiin huomiota tulvapenkereen 
korkeuteen, pysäköintipaikkojentarpeen ja autopaikkojen kokonaismäärään, 
rakennusten mittakaavaan sekä varjostukseen. Mielipiteitä luonnoksesta saatiin kaksi. 
Ennakkolausunnot ja mielipiteet ovat kokonaisuudessaan nähtävissä kaavan 
asiakirjoissa Porin kaupungin asianhallintajärjestelmässä, sekä julkisena koosteena 
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erillisessä palauteraportissa (selostuksen liite 6), joka sisältää vastineet saatuihin 
palautteisiin.

Kaavaehdotusta laadittaessa tutkittiin vaihtoehtoisia ratkaisuja pysäköinnin 
järjestämiseksi, jotka on esitetty kaavaselostuksessa. Tarkastelujen perusteella 
päätettiin osoittaa korttelin 60 pysäköintiä varten autopaikkojen korttelialuetta (LPA).

Asemakaavan muutoksella muodostuu yksi korttelialue, josta osa osoitetaan asuin-, 
liike- ja toimistorakennusten korttelialueeksi (AL-88), jolle saa rakentaa 
palveluasuntoja ja toimintaa tukevia palvelutiloja, ja osa autopaikkojen korttelialueeksi 
(LPA), jolle saa sijoittaa korttelin 60 autopaikkoja. LPA-korttelialue vähentää 
katualuetta ja yleistä pysäköintialuetta. Jäljelle jää yleistä pysäköintialuetta (LP-1), jolle 
saa sijoittaa myös korttelin 59 autopaikkoja. Korttelin 60 ja yleisen pysäköintialueen 
väliin jää Verstaskadun katualuetta. Suurin sallittu kerrosluku vaihtelee kahdesta 
viiteen (II-V) kerrosta. Kortteliin 60 osoitetaan rakennusoikeutta yhteensä 5450 
kerrosalaneliömetriä (k-m²). Yleiselle pysäköintialueelle (LP-1) osoitetaan 
rakennusoikeutta 40 k-m², korttelin 59 autokatosta varten.

Asemakaavamuutoksella siirretään korttelissa 60 hoivakodin tontilta 2 
rakennusoikeutta käytettäväksi vielä rakentamattomalle tontille 3. Korttelin 
kokonaisrakennusoikeus pysyy ennallaan.

Tekninen toimiala valmistelee asemakaavan muutokseen liittyvät sopimukset.

Tämän asemakaavan alueella tonttijako laaditaan sitovana ja se sisältyy osittain 
asemakaavaan.

Asiakirjoihin sisältyy asemakaavakartta, –selostus ja tonttijako.

Luettelo asianosaisista on nähtävissä asiakirjoissa.

Ehdotus
Esittelijä: Tuomas Hatanpää, talous- ja hallintojohtaja

Kaupunginhallitus päättää asettaa Karjarannan 21. kaupunginosan korttelia 60, 
Verstaskadun katualuetta ja yleistä pysäköintialuetta koskevan asemakaavan 
muutoksen 609 1752, päivätty 3.10.2022 sekä tonttijaon 8506 nähtäväksi vähintään 
30 päivän ajaksi ja pyytää siitä lausunnot tekniseltä lautakunnalta, elinvoima- ja 
ympäristölautakunnalta, Satakunnan Museolta, Satakunnan pelastuslaitokselta, Pori 
Energia Sähköverkot Oy:ltä, Pori Energia Oy Energiapalvelulta, Porin Vedeltä, DNA Oy:
ltä, Turvallisuus- ja kemikaalivirastolta (Lännen Painepuu Oy) ja Varsinais-Suomen ELY- 
keskukselta, minkä jälkeen asia tuodaan kaupunginhallituksen käsittelyyn ja edelleen 
kaupunginvaltuuston hyväksyttäväksi.

Kaavamuutoksen anojalta Siklatilat Oy:ltä peritään kaavan käsittelykuluja 2200 euroa, 
josta luonnosvaiheessa on laskutettu 1100 euroa, ja loput laskutetaan, kun 
kaavamuutos on hyväksytty.

Päätös
Päätösehdotus hyväksyttiin yksimielisesti.

Kaupunginhallitus, 21.08.2023, § 383
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Valmistelijat / lisätiedot:
Tea Bogdanoff
tea.bogdanoff@pori.fi

Liitteet
1 Hyväksymisvaihe-1752 kaavakartta 9.8.2023
2 Hyväksymisvaihe- 1752 kaavaselostus 9.8.2023
3 Hyväksymisvaihe- Tonttijako 8506

Kaupunginhallitus on päättänyt 31.10.2022 asettaa Karjarannan 21. kaupunginosan 
korttelin 60, Verstaskadun ja yleisen pysäköintialueen asemakaavan muutoksen 609 
1752, päivätty 3.10.2022 sekä tonttijaon 8506 nähtäväksi vähintään 30 päivän ajaksi, ja 
pyytänyt siitä lausunnot tekniseltä lautakunnalta, elinvoima- ja 
ympäristölautakunnalta, Satakunnan Museolta, Satakunnan pelastuslaitokselta, Pori 
Energia Sähköverkot Oy:ltä, Pori Energia Oy Energiapalvelulta, Porin Vedeltä, DNA Oy:
ltä, Turvallisuus- ja kemikaalivirastolta ja Varsinais-Suomen ELY- keskukselta, minkä 
jälkeen asia tuodaan kaupunginhallituksen käsittelyyn ja edelleen 
kaupunginvaltuuston hyväksyttäväksi.

Asemakaavaehdotus oli nähtävänä 10.11.-9.12.2022, ja se on nyt edennyt 
hyväksymisvaiheeseen. Asemakaavamuutoksen ehdotuksesta saatiin kaikki pyydetyt 
lausunnot. Lausunnoissa kiinnitettiin huomiota tulvariskin takia alimpaan 
rakentamiskorkeuteen, yleisen pysäköintialueen LP-1 ja LPA-tontin erottamiseen 
toisistaan selkeästi ja pysäköintinormeihin, pelastustien säilyttämiseen sekä 
rakennusten varjostukseen. Ehdotuksesta saatiin kolme muistutusta. Muistutuksissa 
oli huomautettu rakentamisen kerrosluvusta, jota pidettiin liian korkeana, 
varjostusvaikutuksista ja yleisen pysäköintialueen muuttamisesta autopaikkojen 
korttelialueeksi ja yksityisten tonttien pysäköinnin osoittamisesta sille. Lausunnot ja 
muistutukset ovat kokonaisuudessaan nähtävissä kaavan asiakirjoissa Porin 
kaupungin asianhallintajärjestelmässä, sekä julkisena koosteena erillisessä 
palauteraportissa (selostuksen liite 9), joka sisältää vastineet saatuihin palautteisiin.

Kaavaehdotuksen nähtävänäolon aikana saatujen palautteiden perusteella 
asemakaavaehdotukseen ja kaavaselostukseen on tehty seuraavia tarkistuksia:

Kaavakartan yleisiin määräyksiin tulvaherkkien rakenteiden alin 
rakentamiskorkeus on korjattu 3,2 metristä 3,3 metriin.
Kaavaselostusta on tarkennettu siltä osin, että Hevosluoto virkistysalueena on 
helposti saavutettavissa ainoastaan osan vuodesta, sillä Raumanjuovan ylittävä 
kävelysilta asennetaan paikalleen vuosittain vain kesän ajaksi. Asemakaavan 
muutoksella ei ole vaikutusta virkistysalueiden riittävyyteen tai 
saavutettavuuteen verrattuna voimassa olevaan asemakaavaan, kun 
rakennusoikeuden määrää ei kasvateta, eikä virkistysalueiden määrään tehdä 
muutoksia.
Kaavaselostukseen on lisätty liite 9 Palauteraportti, ehdotusvaihe.

Tehdyt tarkistukset ovat kaavamuutoksen kokonaisuuden kannalta merkitykseltään 
vähäisiä, eikä asemakaavaa tarvitse asettaa uudelleen nähtäväksi.
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Tekninen lautakunta on päättänyt tonttikaupasta kokouksessaan 21.3.2023, ja se 
toteutuu, kun asemakaavan muutos 609 1752 on tullut lainvoimaiseksi. Tekninen 
toimiala valmistelee asemakaavan muutokseen liittyvät sopimukset. 

Kaavamuutoksesta ei aiheudu alueen maanomistajalle sellaista merkittävää hyötyä, 
jonka johdosta tulisi neuvotella maankäyttö- ja rakennuslain mukaisesta 
maankäyttösopimuksesta.

Tämän asemakaavan alueella tonttijako laaditaan sitovana ja se sisältyy osittain 
asemakaavaan.

Asiakirjoihin sisältyy asemakaavakartta, –selostus ja tonttijako.

Luettelo asianosaisista on nähtävissä asiakirjoissa.

Ehdotus
Esittelijä: Lauri Kilkku, vt. rahoitusjohtaja

Kaupunginhallitus päättää esittää kaupunginvaltuustolle, että Karjaranta 21. 
kaupunginosan korttelin 60, Verstaskadun ja yleisen pysäköintialueen asemakaavan 
muutos 609 1752, päivätty 9.8.2023 sekä tonttijako 8506, hyväksytään. 

Kaavamuutoksesta peritään OP Tonttirahastolta kaavan käsittelykuluja 2200 
euroa, josta luonnosvaiheessa on laskutettu 1100 euroa, ja loput laskutetaan, 
kun kaavamuutos on hyväksytty.

Pöytäkirja tarkistetaan tämän asian kohdalta kokouksessa.

Päätös
Päätösehdotus hyväksyttiin yksimielisesti.

Kaupunginhallitus päätti tarkastaa pöytäkirjan tämän asian osalta heti kokouksessa.

Kaupunginvaltuusto, 28.08.2023, § 98

Liitteet
1 Hyväksymisvaihe- 1752 kaavaselostus 9.8.2023
2 Hyväksymisvaihe-1752 kaavakartta 9.8.2023
3 Hyväksymisvaihe- Tonttijako 8506

Kaupunginhallitus käsitteli asiaa kokouksessaan 21.8.2023 § 383.

Asian esittely ja käsittely on historiatiedoissa.

Ehdotus

Kaupunginhallituksen päätösehdotus:

Kaupunginvaltuusto päättää, että Karjaranta 21. kaupunginosan korttelin 60, 
Verstaskadun ja yleisen pysäköintialueen asemakaavan muutos 609 1752, päivätty 
9.8.2023 sekä tonttijako 8506, hyväksytään. 
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Kaavamuutoksesta peritään OP Tonttirahastolta kaavan käsittelykuluja 2200 
euroa, josta luonnosvaiheessa on laskutettu 1100 euroa, ja loput laskutetaan, 
kun kaavamuutos on hyväksytty.

Päätös
Päätösehdotus hyväksyttiin yksimielisesti.

Tiedoksi
Varsinais-Suomen ELY-keskus, kaupungingeodeetti, kaupunkisuunnittelu, Vaasan 
maanmittauslaitos ja Satakuntaliitto. Päätös tiedoksi: muut asianosaiset
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Tekninen lautakunta, § 161,27.06.2023
Kaupunginhallitus, § 356,07.08.2023
Kaupunginvaltuusto, § 99, 28.08.2023

§ 99
Kiinteistöjen Sinkkimäki 609-466-2-120, Rautamäki 609-466-2-121, Gneissimäki 609-466-2-122 
ja Tammela 609-466-2-123 ostaminen, Söörmarkun Rakennuspalvelu Oy:n konkurssipesä

PRIDno-2023-2378

Tekninen lautakunta, 27.06.2023, § 161

Valmistelijat / lisätiedot:
Elisa Laine
elisa.laine@pori.fi
tonttipäällikkö

Liitteet
1 Sijantikartta
2 Kauppakirjaluonnos

Söörmarkun Kone ja Romu Oy on harjoittanut 1970-luvulta saakka Söörmarkussa 
kiinteistöillä Sinkkimäki 609-466-2-120, Rautamäki 609-466-2-121 ja Tammela 609-466-
2-123 jätteen vastaanotto- ja kierrätystoimintaa. Toiminnassa käsiteltäviä jätteitä ovat 
olleet teollisuus- ja maatalousromut, ajoneuvot, sähkö- ja elektroniikkajäte, 
kotitalousromut (kylmälaitteet), renkaat, kaapelit, öljyiset jätteet, akut ja muovit. 
Yhtiön harjoittama liiketoiminta on loppunut kiinteistöillä vuonna 2018.

Yhtiön jätteenkäsittelytoimintaa koskenut ympäristölupa on rauetettu Porin 
kaupungin ympäristönsuojeluviranomaisen päätöksellä heinäkuussa 2020. 
Rauettamista koskevassa ympäristö ja terveysyksikön päällikön päätöksessä 24.7.2020 
§ 41 Söörmarkun Kone ja Romu Oy:lle asetettiin velvoite toimintakiinteistöjen 
tyhjentämisestä kaikesta jätteestä 31.12.2021 mennessä sekä velvoite 30.6.2020 
mennessä esittää Varsinais-Suomen ELY-keskukselle ulkopuolisen asiantuntijan 
suunnitelma alueen maaperän ja pohjaveden tilan selvittämisestä, mahdollisesta 
pilaantumisen selvittämisestä, arvio puhdistustarpeen selvittämisestä sekä muista 
mahdollisesti tarvittavista toimenpiteistä. ELY-keskus valtion valvontaviranomaisena 
on toimivaltainen määräämään tarvittavista toimista. Rauettamista koskeneen 
päätöksen jälkeen Söörmarkun Kone ja Romu Oy on varojen puutteessa asetettu 
selvitystilaan ja yhtiön toiminta on merkitty kaupparekisteriin lakanneeksi 29.11.2022.

Kiinteistöjen nykyinen omistaja on 20.9.2019 tehdyllä kiinteistökaupalla Söörmarkun 
Rakennuspalvelu Oy, joka puolestaan on asetettu konkurssiin 22.1.2020. Söörmarkun 
Rakennuspalvelu Oy:n konkurssipesä on varaton.

Ympäristönsuojelulain 133 §:n mukaan ensisijainen vastuu pilaantuneen maaperän 
puhdistamisesta on sillä, jonka toiminnasta pilaantuminen on aiheutunut. Jos 
maaperän pilaantumisen aiheuttajaa ei saada täyttämään 
puhdistamisvelvollisuuttaan, ja kun alueen haltija on tiennyt alueen tilan sen 
hankkiessaan, on alueen haltijan puhdistettava alueen maaperä. Jollei pilaantuneen 
alueen haltijaa voida velvoittaa puhdistamaan pilaantunutta maaperää, on kunnan 
selvitettävä maaperän puhdistamistarve ja puhdistettava maaperä. Samoin jätelain 74 
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§:n mukaan roskaantuneen alueen toissijainen siivoamisvelvollisuus roskaajan jälkeen 
on alueen haltijalla ja edelleen kunnalla.

Mainittujen kiinteistöjen osalta sekä ympäristönsuojelulain että jätelain perusteella 
ensisijaisesti vastuussa olevat tahot ovat varattomia, joten niiden velvoittaminen 
toimenpiteisiin ei ole kaupungin ympäristönsuojeluviranomaisen mukaan mahdollista. 
Näin ollen velvoitteet maaperän mahdollisen pilaantumisen selvittämisestä ja 
puhdistamisesta sekä siivoamisvelvoite ovat kunnalla.

Porin kaupungin ympäristönsuojeluviranomainen on antanut 28.11.2022 päivätyn 
siivouskehotuksen Porin kaupungille, jonka mukaisesti Porin kaupungin 
ympäristönsuojeluviranomainen kehottaa jätelain 74 §:n nojalla Porin kaupungin 
teknistä toimialaa siivoamaan kiinteistöt 609-466-2-120, 609-466-2-121, 609-466-2-122 
ja 609-466-2-123 kaikesta jätteeksi luokiteltavaksi materiaalista ja saattamaan 
kiinteistöt sellaiseen kuntoon, ettei niistä enää voi aiheutua epäsiisteyttä, maiseman 
rumentumista ja viihtyisyyden vähentymistä. Kehotuksen mukaan Söörmarkun 
Rakennuspalvelu Oy:n konkurssipesä kiinteistöjen nykyisenä omistajana ei 
varattomuudestaan aiheutuen ole kykenevä siivoamaan kiinteistöjä ja näin ollen 
jätelain 74 §:n mukaan siivoamisvelvollinen on kunta eli Porin kaupunki. 
Siivoustoimenpiteiden on kehotuksen mukaan oltava suoritettuna 31.12.2024 
mennessä.

Kaupunki on teettänyt kiinteistöä 609–466–2–121 koskien alueen maaperästä 
18.2.2022 päivätyn haitta-ainekartoituksen. Alueella on erittäin suuri määrä 
maanpäällisiä jätteitä ja lisäksi pilaantuneita maita, jotka sisältävät mm. öljyä, 
elohopeaa ja lyijyä. Haitta-aineiden pitoisuudet ja määrät ovat alueen maaperässä 
suuret. Maaperänäytteissä oli useassa näytteessä aistinvaraisesti havaittavissa 
pilaantuneisuutta ja tuloksista suuressa osassa oli ylemmän ohjearvon ylittäviä 
pitoisuuksia. Mikäli kaupunki velvoitettaisiin puhdistamaan kiinteistön maaperä, voisi 
kaupunki hakea valtionavustusta, joka voisi kattaa pilaantuneisuuden selvittämisen tai 
pilaantuneen alueen puhdistamisen kustannukset osaksi tai kokonaan. 
Valtionavustusta ei ole mahdollista saada jätelain mukaisen maanpäällisen jätteen 
siivoamiseen, jota kaupungille annettu siivouskehotus koskee. Teknisen toimialan 
infran rakentamisen toimintayksikkö on arvioinut siivouskustannusten olevan 
vähintään yli 200.000 euroa ja urakan suuruuden vuoksi alueen siivous pitää hankkia 
kilpailuttamalla.

Koska kaupunki on ympäristölainsäädännön nojalla joka tapauksessa velvollinen 
siivoamaan kyseiset yksityisessä omistuksessa olevat kiinteistöt ja koska alueen 
siivoamisesta on jo saatu ympäristönsuojeluviranomaisen siivouskehotus, on 
kaupungin edun mukaista, että kiinteistöt siirretään ennen julkisin verovaroin 
rahoitettavan siivoamisen suorittamista kaupungin omistukseen, jotta kiinteistöjen 
puhdistamisesta aiheutuva kiinteistöjen arvonnousu jää kaupungin hyväksi. Edellä 
mainitusta johtuen, kaupunki on neuvotellut kiinteistöjen Sinkkimäki 609-466-2-120, 
Rautamäki 609-466-2-121, Gneissimäki 609-466-2-122 ja Tammela 609-466-2-123 
ostamisesta Söörmarkun Rakennuspalvelu Oy:n konkurssipesältä yhden euron 
kauppahintaan.

Toimivallan peruste:
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Kaupunginvaltuusto päättää yli 500.000 euron arvoisten kiinteistöjen hankinnoista 
ostamalla. Vaikka kiinteistöjen kauppahinta on vain yksi euro, kiinteistökauppaan 
liittyy merkittäviä ympäristövelvoitteita ja niitä seuraava kuluvastuu, joiden arvoitu 
yhteismäärä voi ylittää 500.000 euroa.

Ehdotus
Esittelijä: Markku Koppelomäki, Toimialajohtaja

Tekninen lautakunta esittää kaupunginhallituksen ja edelleen kaupunginvaltuuston 
päätettäväksi, että kaupunki ostaa kiinteistöt Sinkkimäki 609-466-2-120, Rautamäki 
609-466-2-121, Gneissimäki 609-466-2-122 ja Tammela 609-466-2-123 Söörmarkun 
Rakennuspalvelu Oy:n konkurssipesältä yhden euron kauppahinnalla oheisen 
kauppakirjaluonnoksen mukaisin ehdoin, ja että kaupungin puolesta kauppakirjan 
allekirjoittaa tekninen lautakunta teknisen toimialan toimintasäännön mukaisesti, ja 
tonttipäällikkö oikeutetaan tekemään kauppakirjaan vähäisiä muutoksia.

Päätös
Päätösehdotus hyväksyttiin yksimielisesti.

Kaupunginhallitus, 07.08.2023, § 356

Valmistelijat / lisätiedot:
Elisa Laine
elisa.laine@pori.fi
tonttipäällikkö

Liitteet
1 Sijantikartta
2 Kauppakirjaluonnos

Tekninen lautakunta käsitteli asiaa kokouksessaan 27.6.2023. Asian esittely ja aiempi 
käsittely ovat luettavissa historiatiedoista.

Ehdotus
Esittelijä: Lauri Inna, kaupunginjohtaja

Kaupunginhallitus esittää kaupunginvaltuuston päätettäväksi, että kaupunki ostaa 
kiinteistöt Sinkkimäki 609-466-2-120, Rautamäki 609-466-2-121, Gneissimäki 609-466-
2-122 ja Tammela 609-466-2-123 Söörmarkun Rakennuspalvelu Oy:n konkurssipesältä 
yhden euron kauppahinnalla oheisen kauppakirjaluonnoksen mukaisin ehdoin, ja että 
kaupungin puolesta kauppakirjan allekirjoittaa tekninen lautakunta teknisen toimialan 
toimintasäännön mukaisesti, ja tonttipäällikkö oikeutetaan tekemään kauppakirjaan 
vähäisiä muutoksia.

Päätös
Päätösehdotus hyväksyttiin yksimielisesti.

Kaupunginvaltuusto, 28.08.2023, § 99
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Liitteet
1 Sijantikartta
2 Kauppakirjaluonnos

Tekninen lautakunta käsitteli asiaa kokouksessaan 27.6.2023.

Kaupunginhallitus käsitteli asiaa kokouksessaan 7.8.2023 § 356.

Asian esittely ja aiempi käsittely ovat luettavissa historiatiedoista.

Ehdotus

Kaupunginhallituksen päätösehdotus:

Kaupunginvaltuusto päättää, että kaupunki ostaa kiinteistöt Sinkkimäki 609-466-2-120, 
Rautamäki 609-466-2-121, Gneissimäki 609-466-2-122 ja Tammela 609-466-2-123 
Söörmarkun Rakennuspalvelu Oy:n konkurssipesältä yhden euron kauppahinnalla 
oheisen kauppakirjaluonnoksen mukaisin ehdoin, ja että kaupungin puolesta 
kauppakirjan allekirjoittaa tekninen lautakunta teknisen toimialan toimintasäännön 
mukaisesti, ja tonttipäällikkö oikeutetaan tekemään kauppakirjaan vähäisiä muutoksia.

Päätös
Päätösehdotus hyväksyttiin yksimielisesti.

Tiedoksi
Söörmarkun Rakennuspalvelu Oy:n konkurssipesä, ympäristö- ja 
terveysvalvontayksikkö (Jokiainen, Mustonen), Infrayksikkö/MAPO
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Tekninen lautakunta, § 147,13.06.2023
Kaupunginhallitus, § 348,26.06.2023
Kaupunginvaltuusto, § 100, 28.08.2023

§ 100
Määräalan osto Hyvelästä kiinteistöstä 609-411-2-63 Seppä-Kuuri

PRIDno-2023-2088

Tekninen lautakunta, 13.06.2023, § 147

Valmistelijat / lisätiedot:
Maria Huhtamäki
maria.huhtamaki@pori.fi

Liitteet
1 Sijainti opaskartalla
2 Sijainti yleiskaavassa
3 Sijainti maanomistuskartalla

Porin kaupunki pyrkii maapoliittisten linjaustensa mukaisesti lisäämään 
maanomistustaan ennakoivasti ja pitkäjänteisesti erityisesti yleiskaavoituksen 
osoittamilta kasvusuunnilta, ensisijaisesti vapaaehtoisilla kaupoilla tai maanvaihdoilla.

Porin Hyvelässä sijaitsevan kiinteistön Seppä-Kuuri 609-411-2-63 omistajan kanssa on 
neuvoteltu määräalan, pinta-alaltaan noin 28,25 hehtaaria, ostamisesta Porin 
kaupungille. Kohde on merkitty liitteinä oleviin karttoihin punaisella rajauksella.

Määräala on yleiskaavassa osoitettu pääosin teollisuus- ja varastoalueeksi (T), osin 
maa- ja metsätalousvaltaiseksi alueeksi ja vesialueeksi (M/w/MT), sekä hyvin vähäisiltä 
osin yhdyskuntateknisen huollon alueeksi (ET) ja suojaviheralueeksi (EV). Alueella ei 
ole asemakaavaa. Määräala on lähes kokonaan peltoa, joka on vuokrattu kolmannelle 
osapuolelle maatalouskäyttöön.

Määräalan hankinta Porin kaupungille on alueen yleiskaavassa osoitettujen 
käyttötarkoitusten perusteella erittäin perusteltua ja täydentää tehokkaasti kaupungin 
maanomistusta kyseisellä kasvusuunta-alueella.

Kaupunki on antanut määräalasta kirjallisen ostotarjouksen 545.737 euroa (noin 1,93 €
/m ), jonka omistaja on ilmoittanut hyväksyvänsä. Hinta noudattaa alueen 2

maanhankinnan yhtenäistä hintatasoa.

Kuluvan vuoden talousarviossa on osoitettu 1.500.000 euron määräraha maa-
alueiden uushankintoihin.  Määrärahaan on 2.6.2023 mennessä kohdistunut menoja 
226.954 euroa, joten kaupan toteutumiseen on määrärahavalmius.

Ehdotus
Esittelijä: Markku Koppelomäki, Toimialajohtaja

Tekninen lautakunta esittää kaupunginhallituksen ja edelleen kaupunginvaltuuston 
päätettäväksi, että Porin kaupunki ostaa [peitetty] noin 28,25 hehtaarin määräalan 
kiinteistöstä Seppä-Kuuri 609-411-2-63 oheisen kauppakirjaluonnoksen mukaisin 
ehdoin 545.737 euron kauppahinnasta, ja että kaupungin puolesta kauppakirjan 
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allekirjoittaa tekninen lautakunta teknisen toimialan toimintasäännön mukaisesti ja 
tonttipäällikkö oikeutetaan tekemään kauppakirjaan tarvittaessa vähäisiä muutoksia.

Päätös
Päätösehdotus hyväksyttiin yksimielisesti.

Kaupunginhallitus, 26.06.2023, § 348

Valmistelijat / lisätiedot:
Maria Huhtamäki
maria.huhtamaki@pori.fi

Liitteet
1 Sijainti opaskartalla
2 Sijainti yleiskaavassa
3 Sijainti maanomistuskartalla

Tekninen lautakunta käsitteli asiaa kokouksessaan 13.06.2023. Asian esittely ja aiempi 
käsittely ovat luettavissa historiatiedoista.

Ehdotus
Esittelijä: Lauri Inna, kaupunginjohtaja

Kaupunginhallitus päättää esittää kaupunginvaltuuston päätettäväksi, että Porin 
kaupunki ostaa[peitetty] noin 28,25 hehtaarin määräalan kiinteistöstä Seppä-Kuuri 
609-411-2-63 oheisen kauppakirjaluonnoksen mukaisin ehdoin 545.737 euron 
kauppahinnasta, ja että kaupungin puolesta kauppakirjan allekirjoittaa tekninen 
lautakunta teknisen toimialan toimintasäännön mukaisesti ja tonttipäällikkö 
oikeutetaan tekemään kauppakirjaan tarvittaessa vähäisiä muutoksia.

Päätös
Päätösehdotus hyväksyttiin yksimielisesti.

Kaupunginvaltuusto, 28.08.2023, § 100

Liitteet
1 Sijainti opaskartalla
2 Sijainti yleiskaavassa
3 Sijainti maanomistuskartalla
4 Kauppakirjaluonnos
Verkkojulkisuus rajoitettu

Tekninen lautakunta käsitteli asiaa kokouksessaan 13.06.2023.

Kaupunginhallitus käsitteli asiaa kokouksessaan 26.6.2023 § 348.

Asian käsittely ja esittely on historiatiedoissa.

Ehdotus
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Kaupunginhallituksen päätösehdotus:

Kaupunginvaltuusto päättää, että Porin kaupunki ostaa [peitetty] noin 28,25 hehtaarin 
määräalan kiinteistöstä Seppä-Kuuri 609-411-2-63 oheisen kauppakirjaluonnoksen 
mukaisin ehdoin 545.737 euron kauppahinnasta, ja että kaupungin puolesta 
kauppakirjan allekirjoittaa tekninen lautakunta teknisen toimialan toimintasäännön 
mukaisesti ja tonttipäällikkö oikeutetaan tekemään kauppakirjaan tarvittaessa 
vähäisiä muutoksia.

Päätös
Päätösehdotus hyväksyttiin yksimielisesti.

Tiedoksi
Myyjä, kaupunkisuunnittelu/Reipas, infran kunnossapito/Ahonen, Torniainen, 
infrajohtaminen/maapolitiikka
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Kaupunginhallitus, § 179,03.04.2023
Kaupunginhallitus, § 341,26.06.2023
Kaupunginvaltuusto, § 101, 28.08.2023

§ 101
Porin seudun kansalaisopiston hallintojaosto 2023-2025

PRIDno-2023-1111

Kaupunginhallitus, 03.04.2023, § 179

Valmistelijat / lisätiedot:
Johanna Jokelainen
johanna.jokelainen@pori.fi
hallintopäällikkö

Hallintosäännön 10 §:n 3 momentti kuuluu seuraavasti: ”Sivistyslautakunnalla on 
kansalaisopiston hallintojaosto, jonka lautakunta asettaa toimikaudekseen. Jaosto on 
kuntalaissa tarkoitettu yhteinen jaosto. Kansalaisopiston hallintojaostossa on 6 
jäsentä. Vastuukunta eli Porin kaupunki valitsee jaostoon 3 jäsentä ja nimeää yhden 
heistä puheenjohtajaksi. Ulvilan kaupunki nimeää 3 jäsentä.”

Kuntalain 51 §:ssä tarkoitettujen yhteisten toimielinten porilaiset jäsenet valitsee 
kaupunginvaltuusto.

Kaupunginvaltuusto on valinnut päätöksellään 16.8.2021 § 167 Porin seudun 
kansalaisopiston hallintojaoston porilaiset jäsenet ja heidän henkilökohtaiset 
varajäsenensä vuosiksi 2021-2025:

Jäsen                                                      Varajäsen

puheenjohtaja Tarja Grönblom, PS         Marianne Ostamo, PS

Pertti Rajala, SDP                                   Lari Haanpää, SDP

Jukka Suntila, KOK                                 Raija-Liisa Levonen, KOK

Ulvilan kaupunginvaltuusto on valinnut päätöksellään 9.8.2021 § 55 Porin seudun 
kansalaisopiston hallintojaostoon toimikaudeksi 2021 - 2025 seuraavat jäsenet ja 
varajäsenet:

Jäsen                                                       Varajäsen

Tuulia Riita                                               Jenni Kivioja

Roope Rantala                                         Mikael Laine

Erja Haiko                                                 Aleksi Grönblom

Sivistyslautakunta on kokouksessaan 14.9.2021 § 169 päättänyt asettaa 
toimikaudekseen Porin seudun kansalaisopiston hallintojaoston.

Sivistyslautakunta toteaa, että Porin seudun kansalaisopiston hallintojaoston jäsenet 
ovat seuraavat:

Jäsen                                                        Varajäsen
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puheenjohtaja Tarja Grönblom, PS    Marianne Ostamo, PS

Pertti Rajala, SDP                                   Lari Haanpää, SDP

Jukka Suntila, KOK                                 Raija-Liisa Levonen, KOK

Tuulia Riita                                               Jenni Kivioja

Roope Rantala                                         Mikael Laine

Erja Haiko                                                 Aleksi Grönblom

Vuonna 2021 toiminut sivistyslautakunta on lakkautettu 1.1.2023 alkaen, jolloin sen 
toimikausi on myös päättynyt.  Tilalle on perustettu kaksi uutta lautakuntaa, 
sivistyslautakunta ja vapaa-ajan lautakunta.

Uuden, 1.1.2023 toimintansa aloittaneen sivistyslautakunnan tulee lakkauttaa 
nykyinen kansalaisopiston hallintojaosto ja asettaa toimikaudekseen uusi 
kansalaisopiston hallintojaosto.

Alueellisen kansalaisopiston perustamista ja ylläpitämistä koskeva 
yhteistyösopimuksen 3 §:n 3 momentin mukaan ”Jäsenkuntien (Pori ja Ulvila) 
yhteistyöelimenä toimii Porin kaupungin koulutuslautakunnan alaisuudessa toimiva 
Porin seudun kansalaisopiston hallintojaosto (myöh. jaosto), joka koostuu kuudesta 
jäsenestä ja on kuntalain 77 § mukainen yhteinen toimielin. Jaostossa on kolme 
jäsentä Porin kaupungin koulutuslautakunnasta, joista yksi toimii jaoston 
puheenjohtajana ja kolme jäsentä Ulvilan koulutuslautakunnasta. Jaoston asettaa 
Porin kaupungin koulutuslautakunta, joka valitsee jaostolle puheenjohtajan ja jäsenille 
varajäsenet. Jaoston esittelijän toimii opiston rehtori ja sihteerinä Porin 
koulutuslautakunnan sihteeri. Jaoston päätöksenteossa noudatetaan Porin 
koulutuslautakunnan johtosääntöä ja Porin kaupungin hallintosääntöä.”

Ehdotus
Esittelijä: Lauri Inna, kaupunginjohtaja

Kaupunginhallitus päättää pyytää, että Ulvilan kaupunki nimeää Porin seudun 
kansalaisopistoon kolme jäsentä ja heille varajäsenet.

Päätös
Päätösehdotus hyväksyttiin yksimielisesti.

Kaupunginhallitus, 26.06.2023, § 341

Valmistelijat / lisätiedot:
Johanna Jokelainen
johanna.jokelainen@pori.fi
hallintopäällikkö

Alueellisen kansalaisopiston perustamista ja ylläpitämistä koskeva 
yhteistyösopimuksen 3 §:n 3 momentin mukaan ”Jäsenkuntien (Pori ja Ulvila) 
yhteistyöelimenä toimii Porin kaupungin koulutuslautakunnan alaisuudessa toimiva 
Porin seudun kansalaisopiston hallintojaosto (myöh. jaosto), joka koostuu kuudesta 
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jäsenestä ja on kuntalain 77 § mukainen yhteinen toimielin. Jaostossa on kolme 
jäsentä Porin kaupungin koulutuslautakunnasta, joista yksi toimii jaoston 
puheenjohtajana ja kolme jäsentä Ulvilan koulutuslautakunnasta. Jaoston asettaa 
Porin kaupungin koulutuslautakunta, joka valitsee jaostolle puheenjohtajan ja jäsenille 
varajäsenet. Jaoston esittelijän toimii opiston rehtori ja sihteerinä Porin 
koulutuslautakunnan sihteeri. Jaoston päätöksenteossa noudatetaan Porin 
koulutuslautakunnan johtosääntöä ja Porin kaupungin hallintosääntöä.”

Kaupunginhallitus on päättänyt 3.4.2023 § 179 pyytää, että Ulvilan kaupunki nimeää 
Porin seudun kansalaisopistoon kolme jäsentä ja heille varajäsenet.

Ulvilan kaupunginvaltuusto on päättänyt 12.6.2023 § 34 yksimielisesti nimetä 
toimikaudeksi 2023-2025 Porin seudun kansalaisopiston hallintojaostoon kolme 
jäsentä, joiden tulee olla Ulvilan sivistyslautakunnasta, ja jäsenille henkilökohtaiset 
varajäsenet seuraavasti:

Jäsen                                            Varajäsen

Mikael Laine                               Roope Rantala

Tuulia Riita                                  Jenni Kivioja

Erja Haiko                                    Aleksi Grönblom.

Kuntalain 51 §:ssä tarkoitettujen yhteisten toimielinten porilaiset jäsenet valitsee 
kaupunginvaltuusto.

Asian aikaisempi käsittely on historiatiedoissa. Ulvilan kaupunginvaltuuston päätös on 
liitteenä.

Ehdotus
Esittelijä: Lauri Inna, kaupunginjohtaja

Kaupunginhallitus päättää esittää kaupunginvaltuustolle, että kaupunginvaltuusto 
päättää nimetä Porin seudun kansalaisopiston hallintojaostoon kolme jäsentä ja heille 
henkilökohtaiset varajäsenet.

Lisäksi kaupunginvaltuusto päättää nimetä yhden porilaisista jäsenistä 
puheenjohtajaksi.

Päätös
Päätösehdotus hyväksyttiin yksimielisesti.

____________________

Merkitään, että Petri Huru saapui kokoukseen tämän asian käsittelyn jälkeen kello 
14.04.

Kaupunginvaltuusto, 28.08.2023, § 101

Liitteet
1 Alkuperäinen, Ulvilan jäsenten nimeäminen hallintojaostoon, Ulvilan 
kaupunginvaltuusto 12.6.2023 § 34
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Verkkojulkisuus rajoitettu, Julkinen, ei verkkojulkinen, sisältää henkilötietoja (JulkL § 16 
mom. 3)
2 Ulvilan_jäsenten_nimeäminen_hallintojaostoon__Ulvilan_kaupunginvaltuusto_12.
6.2023_§_34
Verkkojulkisuus rajoitettu

Kaupunginhallitus käsitteli asiaa kokouksessaan 26.6.2023 § 341.

Asian esittely ja käsittely on historiatiedoissa.

Ehdotus

Kaupunginhallituksen päätösehdotus:

Kaupunginvaltuusto päättää nimetä Porin seudun kansalaisopiston hallintojaostoon 
kolme jäsentä ja heille henkilökohtaiset varajäsenet.

Lisäksi kaupunginvaltuusto päättää nimetä yhden porilaisista jäsenistä 
puheenjohtajaksi.

Päätös
Kaupunginvaltuusto päätti nimetä Porin seudun kansalaisopiston hallintojaostoon 
kolme jäsentä ja heille henkilökohtaiset varajäsenet seuraavasti:

Jäsen:                                             Varajäsen:

puheenjohtaja Taina Lehtonen        Tiina Stenman

Martti Lundén                                   Joonas Ryynänen

Juha Joutsenlahti                               Helvi Walli.

Tiedoksi
Sivistyslautakunnan sihteeri
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Kaupunginhallitus, § 370,21.08.2023
Kaupunginvaltuusto, § 102, 28.08.2023

§ 102
Eroanomus teknisen lautakunnan jäsenyydestä

PRIDno-2023-2884

Kaupunginhallitus, 21.08.2023, § 370

Valmistelijat / lisätiedot:
Johanna Jokelainen
johanna.jokelainen@pori.fi
hallintopäällikkö

Milka Tommila on 7.8.2023 jättänyt eroanomuksen teknisen lautakunnan jäsenen 
tehtävästä.

Kuntalain 70 §:n mukaan luottamustoimesta voi erota pätevästä syystä. Eron 
myöntämisestä päättää luottamushenkilön valinnut toimielin. Valtuusto myöntää eron 
valtuutetulle ja varavaltuutetulle.

Ehdotus
Esittelijä: Lauri Kilkku, vt. rahoitusjohtaja

Kaupunginhallitus päättää ehdottaa kaupunginvaltuustolle, että kaupunginvaltuusto 
päättää:

myöntää Milka Tommilalle eron teknisen lautakunnan jäsenen tehtävästä
valita Milka Tommilan tilalle teknisen lautakunnan uuden jäsenen.

Pöytäkirja tämän asian osalta tarkastetaan välittömästi kokouksessa.

Päätös
Päätösehdotus hyväksyttiin yksimielisesti.

Kaupunginhallitus päätti tarkastaa pöytäkirjan tämän asian osalta heti kokouksessa.

____________________

Merkitään, että Milka Tommila poistui esteellisenä kokouksesta tämän asian käsittelyn 
ajaksi.

Esteellisyys
Milka Tommila

Kaupunginvaltuusto, 28.08.2023, § 102

Kaupunginhallitus käsitteli asiaa kokouksessaan 21.8.2023 § 370.

Ehdotus

Kaupunginhallituksen päätösehdotus:
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Kaupunginvaltuusto päättää:

myöntää Milka Tommilalle eron teknisen lautakunnan jäsenen tehtävästä
valita Milka Tommilan tilalle teknisen lautakunnan uuden jäsenen.

Kokouskäsittely
Kaupunginvaltuuston 3. varapuheenjohtaja Raisa Ranta ehdotti, että teknisen 
lautakunnan uudeksi jäseneksi valitaan nykyinen varajäsen Saana Hannula ja uudeksi 
varajäseniksi Saana Hannulan tilalle valitaan Marja Sjöholm.

Päätös
Kaupunginvaltuusto päätti:

myöntää Milka Tommilalle eron teknisen lautakunnan jäsenen tehtävästä
valita Milka Tommilan tilalle teknisen lautakunnan uudeksi jäseneksi Saana 
Hannulan
valita Saana Hannulan tilalle teknisen lautakunnan uudeksi varajäseneksi Marja 
Sjöholmin.

Tiedoksi
Nimetyt henkilöt, hallintoyksikkö/LUMU-tiimi, Aapeli-tuki/käyttäjähallinta, ICT-yksikkö
/Helpdesk, tarkastustoimi, viestintäyksikkö, teknisen lautakunnan sihteeri
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Kaupunginhallitus, § 380,21.08.2023
Kaupunginvaltuusto, § 103, 28.08.2023

§ 103
Valtuustoaloitteiden raportointi 2021-2025, kevätkausi 2023

PRIDno-2021-3165

Kaupunginhallitus, 21.08.2023, § 380

Liitteet
1 Valtuustoaloitteiden käsittely -raportti, tilanne 11.8.2023

Porin kaupungin hallintosäännön 15. luvussa on määräykset valtuutetun aloite- ja 
kyselyoikeudesta. Hallintosäännön 126 §:n mukaan:

"Kokouskutsussa mainittujen asioiden käsittelyn jälkeen on valtuustoryhmällä ja 
valtuutetulla oikeus tehdä kirjallisia aloitteita kaupungin toimintaa ja hallintoa 
koskevista asioista. Aloite annetaan puheenjohtajalle. Sähköisessä kokouksessa aloite 
lähetetään sähköisesti kokouksen puheenjohtajan ilmoittamalla tavalla.

Aloitetta ei oteta heti käsiteltäväksi, vaan se lähetetään kaupunginhallituksen 
valmisteltavaksi. Kukin aloite palaa valmistelun jälkeen valtuuston käsiteltäväksi. 
Aloitteet on valmisteltava siten, että ne palaavat valtuuston käsiteltäväksi kuuden 
kuukauden kuluessa vireille tulostaan.

Kaupunginhallitus esittää vuoden ensimmäisessä kokouksessa ja syksyn 
ensimmäisessä kokouksessa luettelon valtuutettujen tekemistä ja 
kaupunginhallitukselle lähetetyistä aloitteista sekä niidenjohdosta tehdyistä 
toimenpiteistä kokousta edeltävän vuoden ajalta.”

 Valtuustoaloitteista on laadittu luettelo, johon on koottu lukien 
kaupunginhallitukseen tulleet valtuutettujen aloitteet ja niiden käsittely. Päivitetty 
raportti (11.8.2023) on asian liitteenä.

Ajanjakso TehtyjäValmisKesken
Kesken olleet ennen 1.8.2021 tehdyt aloitteet11 11 0
1.8.2021-31.12.2021 27 24 3
1.1.2022-31.7.2022 37 34 3
1.8.2022-31.12.2022 21 14 7
1.1.2023-31.7.2023 15 5 10
Yhteensä 111 88 23

Ehdotus
Esittelijä: Lauri Kilkku, vt. rahoitusjohtaja

Kaupunginhallitus päättää esittää kaupunginvaltuustolle, että se merkitsee tiedoksi 
luettelon kaupunginhallitukselle lähetetyistä aloitteista ja niiden johdosta tehdyistä 
toimenpiteistä.

Pöytäkirja tämän asian osalta tarkastetaan heti kokouksessa.

Päätös
Päätösehdotus hyväksyttiin yksimielisesti.
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Kaupunginhallitus päätti tarkastaa pöytäkirjan tämän asian osalta heti kokouksessa.

Kaupunginvaltuusto, 28.08.2023, § 103

Liitteet
1 Valtuustoaloitteiden käsittely -raportti, tilanne 11.8.2023

Kaupunginhallitus käsitteli asiaa kokouksessaan 21.8.2023 § 380.

Asian esittely ja käsittely on historiatiedoissa.

Ehdotus

Kaupunginhallituksen päätösehdotus:

Kaupunginvaltuusto merkitsee tiedoksi luettelon kaupunginhallitukselle lähetetyistä 
aloitteista ja niiden johdosta tehdyistä toimenpiteistä.

Päätös
Merkittiin tiedoksi.
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Kaupunginvaltuusto, § 198,20.09.2021
Elinvoima- ja ympäristölautakunta, § 213,20.10.2021
Perusturvalautakunta, § 305,25.11.2021
Sivistyslautakunta, § 10,18.01.2022
Tekninen lautakunta, § 167,27.06.2023
Kaupunginhallitus, § 371,21.08.2023
Kaupunginvaltuusto, § 104, 28.08.2023

§ 104
Puntaroivien kansalaispaneelien lisääminen Porin kaupungin osallistamisen 
keinovalikoimaan, valtuustoaloite, Tuomas Koivisto

PRIDno-2021-4400

Kaupunginvaltuusto, 20.09.2021, § 198

Valtuutettu Tuomas Koivisto on jätti kaupunginvaltuuston kokouksessa seuraavan 
valtuustoaloitteen:

” Valtuustoaloite

Kunnilla on tärkeä rooli demokratian kehittämisessä ja kansalaisten yhteiskunnallisen 
osallistumisen vahvistamisessa. Tämän tehtävän voinee arvioida saavan entistä 
suuremman painoarvon, kun kuntien tehtäväkenttä mullistuu 
hyvinvointialueuudistuksen myötä.

Kuntalaisten osallistamisessa on hyvä käyttää mahdollisimman monipuolisia keinoja 
ja kokeilla rohkeasti erilaisia demokratiainnovaatioita. Yksi harkitsemisen arvoinen ja 
hyviä kokemuksia muualla tuottanut toimintamalli on puntaroivien kansalaispaneelien 
järjestäminen.

On todettu, että perinteisiin vaikuttamisen ja osallistumisen mahdollisuuksiin tarttuvat 
usein pääasiassa ne, jotka ovat muutenkin aktiivisia. Puntaroivien kansalaispaneelien 
erityinen etu verrattuna moneen muuhun osallistamiskeinoon on se, että osallistujat 
valitaan satunnaisotannalla.

Paneelien pienryhmäkeskusteluja ohjaavat tasa-arvoa ja tasapuolisuutta edistävät 
säännöt. Keskusteluissa keskeistä on toisten kuuntelu ja kunnioittaminen, omien 
näkemysten perustelu ja valmius mielipiteiden muuttamiseen.

Esimerkiksi Turun kaupunki järjesti viime vuonna yhteistyössä Tampereen yliopiston ja 
Åbo Akademin kanssa puntaroivan kansalaispaneelin yleiskaavan uudistamisesta. 
Valtio-opin professorien Kimmo Grönlundin ja Kaisa Herneen mukaan (Turun 
Sanomat 17.1.2021) osallistujien tietämys liikennepolitiikasta vahvistui merkittävästi ja 
heidän mielipiteensä muuttuivat siten, että he alkoivat suosia kestäviä 
liikennemuotoja. Osallistujat olivat erittäin tyytyväisiä paneeliin ja halukkaita 
osallistumaan tulevaisuudessakin samantyyppisiin tilaisuuksiin.

Esitän, että Porin kaupunki omaksuu puntaroivat kansalaispaneelit osaksi 
osallistamisen keinovalikoimaansa ja selvittää, millaisten päätösasioiden valmistelun 
tukena niitä olisi tarkoituksenmukaisinta käyttää.

Tuomas Koivisto (sd.)"
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Ehdotus

Kaupunginvaltuusto päättää lähettää valtuustoaloitteen kaupunginhallitukselle 
kaupunginvaltuuston päätösten toimeenpanon yhteydessä käsiteltäväksi.

Päätös
Kaupunginvaltuusto päätti lähettää valtuustoaloitteen kaupunginhallitukselle 
kaupunginvaltuuston päätösten toimeenpanon yhteydessä käsiteltäväksi.

Elinvoima- ja ympäristölautakunta, 20.10.2021, § 213

Valmistelijat / lisätiedot:
Sari Kivioja
sari.kivioja@pori.fi

Kaupunginhallitus on pyytänyt 31.10.2021 mennessä elinvoima- ja 
ympäristölautakunnan lausuntoa valtuustoaloitteeseen (Tuomas Koivisto) 
puntaroivien kansalaispaneelien lisäämisestä Porin kaupungin osallistamisen 
keinovalikoimaan.

Elinvoima- ja ympäristölautakunta lausuu seuraavaa:

Elinvoima- ja ympäristötoimialan eri yksiköillä on pitkä, yli kymmenen vuoden taakse 
ulottuva, historia sekä lakiin että hyviin suunnittelu- ja yhteistyökäytäntöihin 
pohjautuvien osallisuusmenetelmien käytöstä. Yhteistyö konsernipalveluiden 
viestintä- ja osallisuusyksikön sekä muiden toimialojen kanssa on ollut tiivistä. 
Osallisuustyön moninaiset hyödyt ja yhteiskunnallisen osallistumisen vahvistamisen 
tarpeet on tunnistettu ja edustuksellista demokratiaa tukevaa osallisuuden 
keinovalikoimaa on kehitetty pitkäjänteisesti, määrätietoisesti ja vallitsevaan 
ajankuvaan sopia keinoja hyödyntäen. Työ osallisuusmenetelmien kehittämisessä on 
jatkuvaa ja koronapandemian aikana kaupungin ja toimialan osallisuustyössä otettiin 
isoja harppauksia eteenpäin digitaalisten vuorovaikutusalustojen käytössä.

Vuonna 2018 Porin kaupunki otti käyttöön seitsemän askeleen osallisuus- ja 
vuorovaikutusmallin, joka monipuolisti ja syvensi kaupungin osallisuustyötä sekä 
toimintatapoja. Samalla malli toimi kaupunkilaisten suuntaan lupauksena siitä, että 
kaupunkilaiset ja palveluiden käyttäjät voivat osallistua ja vaikuttaa asioiden, 
päätösten ja palveluiden valmisteluun ja kaupungin toimintaan. Konkreettisina 
esimerkkeinä vaikuttavista ja hyvää palautetta osallistuneilta saaneista uusista 
toimintatavoista ovat Poris-konsepti ja Sitran kehittämä Erätauko & dialogi -
menetelmä rakentavaan keskusteluun.

Poris on osallistava pop-up-tila tai -tapahtuma, joka voi ilmestyä minnepäin tahansa 
Porissa ja siellä voidaan käsitellä erilaisia ajankohtaisia aiheita. Poris- konsepti otettiin 
ensimmäisen kerran käyttöön vuonna 2017 brändityön yhteydessä ja sen jälkeen sitä 
on hyödynnetty muun muassa kaupunkikeskustan kehittämistyössä, Isomäen alueen 
yleissuunnittelussa ja palvelukeskus Himmelin suunnittelussa. Poris konseptilla on 
pyritty madaltamaan osallistumisen kynnystä vieden Poris sinne, missä kaupunkilaiset 
ovat. Keskustan kehittämisen tutkimuskeskus Poris avasi ovensa kaupunkilaisille 
kävelykadulla, Yrjönkatu 13 tilassa ja tarjosi kaupunkilaisille kuukauden ajan 
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mahdollisuuden kertoa ja kehittää kahvikupposen äärellä ideoita kaupunkikeskustan 
tulevaisuudesta. Yhdenvertaisten ja monipuolisten osallistumismahdollisuuksien 
turvaaminen on kaupungin osallisuustyön tärkeä periaate ja innovatiivinen Poris -
konsepti on saanut positiivista palautetta kaupunkilaisilta ja se on myös herättänyt 
kiinnostusta kansallisella sekä kansainvälisellä tasolla.

Toinen erityismaininnan ansainnut ja paljon viime vuosina käytetty osallisuuden ja 
vuorovaikutuksen työkalu Porissa on ollut Sitran kehittämän Erätauko & dialogi -
menetelmä rakentavaan keskusteluun. Menetelmä perustuu dialogiseen 
pienryhmäkeskusteluun (6-25 ihmistä), jossa istutaan kasvotusten piirissä ja 
noudatetaan rakentavan keskustelun pelisääntöjä. Erätauko -menetelmää on 
kaupungin osallisuustyössä käytetty monipuolisesti eri suunnitteluteemoissa, muun 
muassa Pasaasin aluesuunnittelutyössä, keskustan liikenneverkkosuunnitelmatyön 
tavoitevaiheessa, erityislasten palveluissa, ilmastotyössä ja 
palveluverkkosuunnittelussa.

Koronapandemian myötä digitaaliset menetelmät otettiin laajasti käyttöön 
osallisuustyössä, monia haasteita voitettiin ja esteitä ylitettiin. Digitaalisten osallisuus- 
ja vuorovaikutusmenetelmien ja alustojen kehittämistyö jatkuu ja tunnistettuihin 
haasteisiin pyritään löytämään ratkaisuja. Digitaalisia alustoja voidaan hyödyntää 
monipuolisesti erilaisissa osallisuusmenetelmissä ja viestinnässä. Digitaalisia alustoja 
ja etäyhteyttä voidaan hyödyntää myös Erätauko-keskusteluissa.

Valtuustoaloitteessa mainittu esimerkki Turun kaupungin, Tampereen yliopiston ja 
Åbo Akademin yleiskaavan uudistamistyöhön sisältyvästä puntaroivan 
kansalaispaneelin käyttökokeilusta on kiinnostava. Käsittelyssä tai 
suunnittelukohteena olevan aihepiirin tai asian tietämyksen vahvistaminen, oletusten 
ja joskus jopa virheellisten tulkintojen avaaminen, kokemusten jakaminen, 
ennakkoluulojen murtaminen ja avoin keskusteleva vuorovaikutus tuo toivottua 
syvyyttä osallisuus- ja vuorovaikutustilanteisiin, rakentaa yhteisymmärrystä ja näin 
osaltaan myös sujuvoittaa suunnittelua ja tavoitteiden edistämistä. 
Valtuustoaloitteessa mainitun esimerkin hyödyt korostuvat dialogisessa rakentavan 
keskustelun menetelmässä eikä lautakunta näe vastaavan kaltaisen toimintamallin 
käyttämiselle Porissa estettä. Viime vuosina esiin nousseet osallisuus- ja 
vuorovaikutustyön innovaatiot, yhteissuunnittelun menetelmät ja valtuustoaloitteessa 
esitelty toimintamalli tullaan esittelemään tulevalle viestintä- ja osallisuusyksikön 
johtajalle.

Ehdotus
Esittelijä: Lauri Kilkku, vt. rahoitusjohtaja

Elinvoima- ja ympäristölautakunta päättää antaa edellä esitetyn lausunnon 
valtuustoaloitteeseen.

Päätös
Päätösehdotus hyväksyttiin yksimielisesti.

Perusturvalautakunta, 25.11.2021, § 305
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Kaupunginhallitus on pyytänyt perusturvalautakunnalta lausuntoa Tuomas Koiviston 
valtuustoaloitteeseen koskien Puntaroivien kansalaispaneelien lisäämiseen Porin 
kaupungin osallistamisen keinovalikoimaan. Valtuustoaloitteessa tuodaan esille, että 
kunnilla on tärkeä rooli demokratian kehittämisessä ja kansalaisten yhteiskunnallisen 
osallistumisen vahvistamisessa. Tämän tehtävän voinee arvioida saavan entistä 
suuremman painoarvon, kun kuntien tehtäväkenttä mullistuu 
hyvinvointialueuudistuksen myötä. Kuntalaisten osallistamisessa on hyvä käyttää 
mahdollisimman monipuolisia keinoja ja kokeilla rohkeasti erilaisia 
demokratiainnovaatioita. Yksi harkitsemisen arvoinen ja hyviä kokemuksia muualla 
tuottanut toimintamalli on puntaroivien kansalaispaneelien järjestäminen. On todettu, 
että perinteisiin vaikuttamisen ja osallistumisen mahdollisuuksiin tarttuvat usein 
pääasiassa ne, jotka ovat muutenkin aktiivisia. Puntaroivien kansalaispaneelien 
erityinen etu verrattuna moneen muuhun osallistamiskeinoon on se, että osallistujat 
valitaan satunnaisotannalla. Paneelien pienryhmäkeskusteluja ohjaavat tasa-arvoa ja 
tasapuolisuutta edistävät säännöt. Keskusteluissa keskeistä on toisten kuuntelu ja 
kunnioittaminen, omien näkemysten perustelu ja valmius mielipiteiden 
muuttamiseen. Valtuutettu Koivisto esittää, että Porin kaupunki omaksuu puntaroivat 
kansalaispaneelit osaksi osallistamisen keinovalikoimaansa ja selvittää, millaisten 
päätösasioiden valmistelun tukena niitä olisi tarkoituksenmukaisinta käyttää.

Perusturvalautakunta lausuu seuraavaa: 
Puntaroivan kansalaispaneelin toimintamalli on osallistamiskeinona kiinnostava. 
Toimintamallista saadut käyttökokemukset (mm. Turussa) huomioon ottaen, malli 
näyttäytyy yhtenä toimivana keinona kuntalaisten osallistamiseksi ja heidän 
näkemysten esille tuomiseksi. Niin kuin valtuustoaloitteessakin todetaan, usein samat 
aktiiviset kuntalaiset osallistuvat. Osallistumisen vinoutuminen tai tiettyjen ryhmien, 
kuten nuorten osallistuminen on vähäistä. Tähän asiaan keinona saattaisi olla 
puntaroiva kansalaispaneeli, jossa osallistujat valitaan satunnaisotannalla. 
Puntaroivilla kansalaispaneeleilla pyritään tarjoamaan punnittua tietoa ja näkökulmia 
päätöksentekoon. Ne auttavat osaltaan päättäjiä tai äänestäjiä tekemään 
tietopohjaisia ja eri näkökulmista puntaroituja päätöksiä.

Tulevaa hyvinvointialuetta koskevien lakien mukaan (Laki hyvinvointialueesta 611
/20201, Laki sosiaali- ja terveydenhuollon järjestämisestä 612/2021) hyvinvointialueen 
ja alueen kuntien tehtävänä on edistää asukkaiden hyvinvointia ja terveyttä. Tätä työtä 
tehdään yhteistyössä kunnassa hyvinvoinnin ja terveyden edistämistyötä tekevien 
muiden julkisten toimijoiden, yksityisten yritysten ja yleishyödyllisten yhteisöjen 
kanssa. Hyvinvointialueen asukkailla ja palvelujen käyttäjillä on oikeus osallistua ja 
vaikuttaa hyvinvointialueen toimintaan. Aluevaltuuston on pidettävä huolta 
monipuolisista ja vaikuttavista osallistumisen ja vaikuttamisen mahdollisuuksista ja 
menetelmistä. Hyvinvointialuetta koskevan lain (611/2021) mukaan osallistumista ja 
vaikuttamista voidaan edistää erityisesti 1) järjestämällä keskustelu- ja 
kuulemistilaisuuksia sekä asukasraateja; 2) selvittämällä asukkaiden ja 
hyvinvointialueella säännönmukaisesti tai pitempiaikaisesti asuvien tai oleskelevien 
palvelujen käyttäjien mielipiteitä ennen päätöksentekoa; 3) valitsemalla palvelujen 
käyttäjien edustajia hyvinvointialueen toimielimiin; 4) suunnittelemalla ja kehittämällä 
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palveluja yhdessä palvelujen käyttäjien kanssa; 5) järjestämällä mahdollisuuksia 
osallistua hyvinvointialueen talouden suunnitteluun; 6) tukemalla asukkaiden sekä 
järjestöjen ja muiden yhteisöjen oma-aloitteista asioiden suunnittelua ja valmistelua.

Kunnan on seurattava kuntalaisten elinoloja, hyvinvointia ja terveyttä sekä niihin 
vaikuttavia tekijöitä alueittain ja väestöryhmittäin. Kunnassa on raportoitava 
kuntalaisten hyvinvoinnista ja terveydestä, niihin vaikuttavista tekijöistä sekä 
toteutetuista toimenpiteistä valtuustolle vuosittain. Myös hyvinvointialueen on 
seurattava asukkaidensa elinoloja, hyvinvointia ja terveyttä sekä niihin vaikuttavia 
tekijöitä alueittain ja väestöryhmittäin. Hyvinvointialueella on myös raportoitava 
asukkaiden hyvinvoinnista ja terveydestä, niihin vaikuttavista tekijöistä sekä 
toteutetuista toimenpiteistä aluevaltuustolle vuosittain. Lisäksi hyvinvointialueella on 
valmisteltava aluevaltuustolle valtuustokausittain alueellinen hyvinvointikertomus ja -
suunnitelma edellä mainituista asioista. Hyvinvointialue laatii hyvinvointikertomuksen 
ja -suunnitelman yhteistyössä alueensa kuntien kanssa. 

Perusturvalautakunta näkee, että puntaroivan kansalaispaneeli-toimintamallin 
käyttöönottoa Porissa tai hyvinvointialueella on hyvä edistää ja mahdollistaa yhtenä 
asukkaiden osallistamisen ja vaikuttamisen keinona asukkaiden hyvinvointia ja 
terveyttä edistävien asioiden osalta.
 

Ehdotus
Esittelijä: Sanna Mustajoki pormustasa

Perusturvalautakunta päättää antaa yllä olevan lausunnon valtuustoaloitteeseen. 

 

Päätös
Päätösehdotus hyväksyttiin.

Sivistyslautakunta, 18.01.2022, § 10

Valmistelijat / lisätiedot:
Esa Kohtamäki
esa.kohtamaki@pori.fi
toimialajohtaja, sivistystoimiala

Valtuutettu Tuomas Koivisto on jätti kaupunginvaltuuston kokouksessa 20.9.2021 § 
198 valtuustoaloitteen, joka koski puntaroivien kansalaispaneelien lisäämistä Porin 
kaupungin osallistamisen keinovalikoimaan.

Kaupunginhallitus päätti pyytää kokouksessaan 27.9.2021 § 670 aloitteesta elinvoima- 
ja ympäristölautakunnan, teknisen lautakunnan, sivistyslautakunnan ja 
perusturvalautakunnan lausunnot 31.10.2021 mennessä.

Sivistyslautakunta lausuu seuraavaa:
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"Puntaroivan kansalaispaneelin toimintamalli on osoittautunut Turun kaupungin 
pilotoinnissa vaikuttavaksi tavaksi osallistaa kaupunkilaisia ja yhteistyökumppaneita 
asioiden valmistelun ja päätöksenteon tueksi.

Kansalaispaneelissa edustava joukko kaupunkilaisia perehtyy johonkin esillä olevaan 
asiaan ja keskustelee siitä pienryhmissä koulutetun moderaattorin avustuksella. 
Paneelissa osallistujat kuulevat erilaisia näkökantoja, saavat tasapuolista taustatietoa 
ja puntaroivat erilaisia näkökantoja huolellisesti ja tasapuolisesti. Porin kaupungissa 
on kokeiltu ennen koronaa muun muassa Erätauko-keskusteluja, joissa on ollut vähän 
sama toimintatapa. Osallisuutta varten koulutettiin kaksi kaupungin viestintäyksikössä 
olevaa työntekijää. Kokemukset näistä paneeleista olivat hyvät.

Kun korona hellittää ja kokoontumiset jälleen mahdollistuvat sivistyslautakunta 
suosittelee tämän kaltaisten tilaisuuksien järjestämistä esimerkiksi osana 
palvelualueiden asukasiltoja."

Ehdotus
Esittelijä: Esa Kohtamäki, toimialajohtaja, sivistystoimiala

Sivistyslautakunta päättää antaa kaupunginhallituksen edellä mainitun lausunnon.

Päätös
Päätösehdotus hyväksyttiin yksimielisesti.

Tekninen lautakunta, 27.06.2023, § 167

Valmistelijat / lisätiedot:
Markku Koppelomäki
markku.koppelomaki@pori.fi
Toimialajohtaja

Valtuutettu Tuomas Koivisto (sd) on jättänyt seuraavan valtuustoaloitteen 20.9.2021

Puntaroivien kansalaispaneelien lisääminen Porin kaupungin osallistamisen 
keinovalikoimaan Kunnilla on tärkeä rooli demokratian kehittämisessä ja kansalaisten 
yhteiskunnallisen osallistumisen vahvistamisessa. Tämän tehtävän voinee arvioida 
saavan entistä suuremman painoarvon, kun kuntien tehtäväkenttä mullistuu 
hyvinvointialueuudistuksen myötä. Kuntalaisten osallistamisessa on hyvä käyttää 
mahdollisimman monipuolisia keinoja ja kokeilla rohkeasti erilaisia 
demokratiainnovaatioita. Yksi harkitsemisen arvoinen ja hyviä kokemuksia muualla 
tuottanut toimintamalli on puntaroivien kansalaispaneelien järjestäminen. On todettu, 
että perinteisiin vaikuttamisen ja osallistumisen mahdollisuuksiin tarttuvat usein 
pääasiassa ne, jotka ovat muutenkin aktiivisia. Puntaroivien kansalaispaneelien 
erityinen etu verrattuna moneen muuhun osallistamiskeinoon on se, että osallistujat 
valitaan satunnaisotannalla. Paneelien pienryhmäkeskusteluja ohjaavat tasa-arvoa ja 
tasapuolisuutta edistävät säännöt. Keskusteluissa keskeistä on toisten kuuntelu ja 
kunnioittaminen, omien näkemysten perustelu ja valmius mielipiteiden 
muuttamiseen. Esimerkiksi Turun kaupunki järjesti viime vuonna yhteistyössä 
Tampereen yliopiston ja Åbo Akademin kanssa puntaroivan kansalaispaneelin 
yleiskaavan uudistamisesta. Valtio-opin professorien Kimmo Grönlundin ja Kaisa 



 Porin kaupunki Pöytäkirja 7/2023 50 ( )97
Kaupunginvaltuusto 28.08.2023

Tämä asiakirja on sähköisesti hyväksytty asianhallintajärjestelmässä

Herneen mukaan (Turun Sanomat 17.1.2021) osallistujien tietämys liikennepolitiikasta 
vahvistui merkittävästi ja heidän mielipiteensä muuttuivat siten, että he alkoivat 
suosia kestäviä liikennemuotoja. Osallistujat olivat erittäin tyytyväisiä paneeliin ja 
halukkaita osallistumaan tulevaisuudessakin samantyyppisiin tilaisuuksiin. Esitän, että 
Porin kaupunki omaksuu puntaroivat kansalaispaneelit osaksi osallistamisen 
keinovalikoimaansa ja selvittää, millaisten päätösasioiden valmistelun tukena niitä 
olisi tarkoituksenmukaisinta käyttää.

 

Teknisen lautakunnan lausunto

Tekninen toimiala on tutustunut aloitteessa esitettyyn puntaroivan kansalaispaneelin 
toimintamalliin, josta löytyy varsin kattavasti materiaalia mm. Sitralta. Puntaroivissa 
kansalaispaneeleissa edustava otos tavallisia ihmisiä perehtyy ja käy toisia 
kunnioittavaa keskustelua monimutkaisista poliittisista kysymyksistä. Toistaiseksi 
paneeleilla on haettu ratkaisuja etenkin ympäristöön, kaupunkisuunnitteluun ja 
terveyteen liittyvissä kysymyksissä.

Kansalaispaneelin aiheena voi olla mikä tahansa yhteiskunnallinen kysymys. Tärkeää 
on kuitenkin valita aihe, joka koskettaa merkittävää osaa väestöstä ja sen ytimessä on 
laajasti tunnistettu, yhteinen ongelma. Aihe saa ja sen pitääkin jakaa mielipiteitä. 
Puntaroivalla keskustelulla voidaan löytää ratkaisuja, jotka kaikki voivat hyväksyä 
vastakkaisista lähtöasenteista ja intresseistä huolimatta. Olennaista aiheen 
muotoilussa on kytkeminen päätöksentekoon. Kansalaispaneelilla tulee olla selkeä ja 
vaikuttava rooli valmistelu- tai päätöksentekoprosessissa.

Sitran mukaan kansalaispaneelin käsiteltäviksi ei kannata valita puhtaan teknisiä tai 
suppeaa erikoisosaamista vaativia kysymyksiä. Perinteisesti on lisäksi ajateltu, että 
kansalaispaneelit eivät sovellu nopeaa reagointia vaativiin kysymyksiin, 
osallistujarekrytoinnin ja perehdytykseen vaadittavan ajan takia.

Edelleen Sitran mukaan yleisimmiksi aiheiksi nousevat kaupunkisuunnitteluun, 
terveyteen ja ympäristöön liittyvät kysymykset. Kaupunkisuunnittelun kysymykset 
ovat hyvin vahvasti läsnä kansalaisten arjessa. Niiden yhteydessä kansalaispaneeli voi 
sekä tuoda yhteistä ymmärrystä rakennettua ympäristöä eri tavoin käyttävien 
ryhmien välille, että laajentaa päätöksenteon tietopohjaa kansalaisten 
arkikokemuksilla ja tarpeilla.

Tekninen toimiala on osallistanut suoraan ja osallistanut yhdessä muiden kaupungin 
toimijoiden kanssa kuntalaisia laajasti eri hankkeiden yhteydessä. Esimerkkinä 
voidaan mainita mm. liikuntapaikkaselvityksen laadinta ja Isomäen alueen 
kehittäminen. Tekninen toimiala on myös osallistunut palvelualueilla järjestettäviin 
asukasiltoihin. Aloitteessa esitetyn kaltaisten tilaisuuksien järjestämistä voitaisiin 
pohtia osana näitä asukasiltoja, kuten sivistyslautakuntakin omassa vastauksessaan 
esittää.

Teknisen toimialan asiat ovat usein teknisiä ja niin sanotut yleissuunitelmat ovat jo 
hyväksyttynä. Teknisen toimialan osalta puntaroivien kansalaispaneelien 
hyödyntäminen sopisi parhaiten yleissuunnitelmien yhteyteen, jossa asioiden 
valmistelu on yleisemmällä tasolla ja valmistelu on silloin myös laajemmin kaupungin 
eri toimialojen vartuulla. 
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Tekninen lautakunta näkee muiden lautakuntien tapaan, että puntaroivien 
kansalaispaneelien toimintamallin käyttöönottoa kannattaa edistää ja selvittää, 
millaisiin päätösasioihin se soveltuu osallistamismenetelmäksi parhaiten Porin 
kaupungissa.

Ehdotus
Esittelijä: Markku Koppelomäki, Toimialajohtaja

Tekninen lautakunta päättää antaa edellä mainitun vastauksen valtuustoaloitteseen.

Päätös
Päätösehdotus hyväksyttiin yksimielisesti.

Kaupunginhallitus, 21.08.2023, § 371

Valmistelijat / lisätiedot:
Johanna Jokelainen
johanna.jokelainen@pori.fi
hallintopäällikkö

Valtuutettu Tuomas Koivisto jätti kaupunginvaltuuston kokouksessa 20.9.2021 § 198 
Puntaroivien kansalaispaneelien lisääminen Porin kaupungin osallistamisen 
keinovalikoimaan -valtuustoaloitteen. Kaupunginvaltuusto lähetti asian 
kaupunginhallituksen valmisteltavaksi. Kaupunginhallitus päätti kokouksessaan 
27.9.2021 § 670 pyytää aloitteesta elinvoima- ja ympäristölautakunnan, teknisen 
lautakunnan, sivistyslautakunnan ja perusturvalautakunnan lausunnot.

Asian esittely ja aikaisempi käsittely (Elinvoima- ja ympäristölautakunta 20.10.2021 § 
213, Perusturvalautakunta: 25.11.2021 § 305, Sivistyslautakunta: 18.1.2022 § 10 ja 
Tekninen lautakunta 21.6.2023 § 167) ovat historiatiedoissa.

Ehdotus
Esittelijä: Lauri Kilkku, vt. rahoitusjohtaja

Kaupunginhallitus päättää esittää kaupunginvaltuustolle, että valtuusto merkitsee 
tehdyt toimenpiteet ja annetut lausunnot tiedoksi vastauksena valtuustoaloitteeseen.

Pöytäkirja tämän asian osalta tarkastetaan välittömästi kokouksessa.

Päätös
Päätösehdotus hyväksyttiin yksimielisesti.

Kaupunginhallitus päätti tarkastaa pöytäkirjan tämän asian osalta heti kokouksessa.

Kaupunginvaltuusto, 28.08.2023, § 104

Valtuutettu Tuomas Koivisto jätti kaupunginvaltuuston kokouksessa 20.9.2021 § 198 
Puntaroivien kansalaispaneelien lisääminen Porin kaupungin osallistamisen 
keinovalikoimaan -valtuustoaloitteen. Kaupunginvaltuusto lähetti asian 
kaupunginhallituksen valmisteltavaksi. Kaupunginhallitus päätti kokouksessaan 
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27.9.2021 § 670 pyytää aloitteesta elinvoima- ja ympäristölautakunnan, teknisen 
lautakunnan, sivistyslautakunnan ja perusturvalautakunnan lausunnot.

Kaupunginhallitus käsitteli asiaa kokouksessaan 21.8.2023 § 371.

Asian esittely ja aikaisempi käsittely (Elinvoima- ja ympäristölautakunta 20.10.2021 § 
213, Perusturvalautakunta: 25.11.2021 § 305, Sivistyslautakunta: 18.1.2022 § 10 ja 
Tekninen lautakunta 21.6.2023 § 167) ovat historiatiedoissa.

Ehdotus

Kaupunginhallituksen päätösehdotus:

Kaupunginvaltuusto merkitsee tehdyt toimenpiteet ja annetut lausunnot tiedoksi 
vastauksena valtuustoaloitteeseen.

Päätös
Päätösehdotus hyväksyttiin yksimielisesti.
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Kaupunginvaltuusto, § 202,20.09.2021
Tekninen lautakunta, § 291,30.11.2021
Kaupunginhallitus, § 51,24.01.2022
Kaupunginhallitus, § 165,14.03.2022
Tekninen lautakunta, § 166,27.06.2023
Kaupunginhallitus, § 372,21.08.2023
Kaupunginvaltuusto, § 105, 28.08.2023

§ 105
Koirapuisto Noormarkun keskustaan, valtuustoaloite, Jarno Joensuu

PRIDno-2021-4404

Kaupunginvaltuusto, 20.09.2021, § 202

Valtuutettu Jarno Joensuu jätti kaupunginvaltuuston kokouksessa seuraavan 
valtuustoaloitteen:

"Porin kaupungin alueella on seitsemän viralliseksi luokiteltua koirapuistoa. Noormar-
kun alueelta ei sellaista löydy. On noussut esiin tarve alueelle rakennettavalle 
koirapuistolle.

Porin kaupungin hallintosäännön 130§ mukaan esitän seuraavaa:

Noormarkun keskustan alueelle rakennetaan asianmukainen ja riittävän suuri koira-
puisto vuoden 2022 aikana. Koirapuiston sijainti tulee olla sellainen, että se ei aiheuta 
häiriötä alueen asukkaille tai muulle toiminnalle. Koirapuistosta tulee ottaa huomioon 
Noormarkun alueen koiraharrastajien näkemykset.

Porissa

20.9.2021

Jarno Joensuu
kaupunginvaltuutettu sd"

Ehdotus

Kaupunginvaltuusto päättää lähettää valtuustoaloitteen kaupunginhallitukselle 
kaupunginvaltuuston päätösten toimeenpanon yhteydessä käsiteltäväksi.

Päätös
Kaupunginvaltuusto päätti lähettää valtuustoaloitteen kaupunginhallitukselle 
kaupunginvaltuuston päätösten toimeenpanon yhteydessä käsiteltäväksi.

Tekninen lautakunta, 30.11.2021, § 291

Valmistelijat / lisätiedot:
Pirjetta Sipiläinen-Salo
pirjetta.sipilainen-salo@pori.fi

Liitteet
1 Noormarkun koirapuiston sijainti Piilipuistossa
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Aloite

Valtuutettu Jarno Joensuu on tehnyt valtuustoaloitteen 20.9.2021 liittyen tarpeeseen 
rakentaa Noormarkkuun koirapuisto. Aloitteessa esitetään koirapuistoa 
rakennettavaksi vuoden 2022 aikana Noormarkun keskustan alueelle. Koirapuiston 
sijainti ei saa aiheuttaa häiriötä alueen asukkaille tai muulle toiminnalle ja sen 
rakentamisessa tulee ottaa huomioon Noormarkun alueen koiraharrastajien 
näkemykset.

Teknisen toimialan lausunto

Porin kaupungin tavoitteena on rakentaa yksi uusi koirapuisto tai saneerata vanha 
vähintään kahden vuoden välein riippuen Puistot ja leikkipaikat – kohteelle 
osoitetuista investointimäärärahoista ja kohteiden koosta. Viheralueille suunnatuista 
investointimäärärahoista uudis- ja saneerausrakennetaan mm. kaupungin puistoja, 
viheralueiden niittyjä, leikkipaikkoja, polkuverkostoja, viheralueiden valaistusta ja 
yhtenä osiona tästä kaikesta ovat koirapuistot.

Porin kaupungista löytyy tällä hetkellä koirien ulkoiluttamisaitauksia ydinkeskustasta 
Presidentinpuistosta ja Vapaudenkadulta, Harmaalinnasta Harmaalinnanpuistosta, 
Käppärästä Käppäränpuistosta, Sampolan vieressä Mastojenpuistosta, 
Pormestarinluodosta Länsituulenpuistosta ja Tuorsniemestä Vierupuistosta. Lisäksi 
koirille on ositettu uimaranta-alue Herrainpäivillä.

Vuonna 2021 aloitetun uusimman koirapuiston rakentaminen Pihlavan Pihlapuistoon 
on osa Lähiö 2020-2022 -hanketta ja se valmistuu vuonna 2022. Samana vuonna 
aloitetaan Presidentinpuiston koirapuiston saneeraus rakentamalla ensin pienille 
koirille oma ulkoiluttamisaitaus. Presidentinpuiston koirapuiston saneeraus 
kokonaisuudessaan valmistunee vuonna 2024.

Infrayksikkö on tutkinut Noormarkun asemakaavan viheralueita ja todennut 
Piilipuiston vastaavan parhaiten valtuustoaloitteessa esitettyjä tarpeita. Koirapuistoksi 
ajateltu alue on osa laajempaa peltovuokra-aluetta, jonka koko tulee tarkastella 
uudelleen vuonna 2023 solmittavassa vuokrasopimuksessa. Jotta koirapuiston 
rakentamisen aloittaminen olisi mahdollista vuonna 2024, tulee sen suunnittelu 
sisällyttää vuoden 2023 investointien suunnitteluohjelmaan. Suunnittelun 
käynnistyessä kuullaan alueen koiraharrastajien näkemyksiä.

Ehdotus
Esittelijä: Markku Koppelomäki, Toimialajohtaja

Tekninen lautakunta päättää antaa oheisen lausunnon ja lähettää sen tiedoksi 
kaupunginhallitukselle.

Päätös
Päätösehdotus hyväksyttiin yksimielisesti.

Kaupunginhallitus, 24.01.2022, § 51

Valmistelijat / lisätiedot:
Johanna Jokelainen
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johanna.jokelainen@pori.fi
hallintopäällikkö

Liitteet
1 Noormarkun koirapuiston sijainti Piilipuistossa

Valtuutettu Jarno Joensuu jätti kaupunginvaltuuston kokouksessa 20.9.2021 § 
202  valtuustoaloitteen koskien koirapuistoa Noormarkun keskustaan 
Kaupunginvaltuusto lähetti asian kaupunginhallituksen 
valmisteltavaksi. Kaupunginhallitus päätti kokouksessaan 27.9.2021 § 670 pyytää 
aloitteesta teknisen lautakunnan lausunnon.

Asian esittely ja aikaisempi käsittely (teknisen lautakunnan lausunto 30.11.2021 § 291) 
ovat luettavissa asian historiatiedoissa.

Ehdotus
Esittelijä: Aino-Maija Luukkonen porluukkai

Kaupunginhallitus päättää esittää kaupunginvaltuustolle, että valtuusto merkitsee 
tehdyt toimenpiteet ja annetun lausunnon tiedoksi vastauksena valtuustoaloitteeseen.

Pöytäkirja tämän asian osalta tarkastetaan heti kokouksessa.

Kokouskäsittely
Esittelijä muutti päätösesitystään seuraavasti: Kaupunginhallitus päättää pyytää 
asiasta kaupunkisuunnittelun ja rakennusvalvonnan lausunnon.

Päätös
Muutettu päätösesitys hyväksyttiin yksimielisesti.

Kaupunginhallitus, 14.03.2022, § 165

Valmistelijat / lisätiedot:
Johanna Jokelainen
johanna.jokelainen@pori.fi
hallintopäällikkö

Liitteet
1 Rakennusvalvontayksikön lausunto
2 Kaupunkisuunnittelun lausunto 22.2.2022, Koirapuisto Noormarkun keskustaan, 
valtoostoaloite, Jarno Joensuu

Valtuutettu Jarno Joensuu jätti kaupunginvaltuuston kokouksessa 20.9.2021 § 202 
valtuustoaloitteen koskien koirapuistoa Noormarkun keskustaan. Kaupunginvaltuusto 
lähetti asian kaupunginhallituksen valmisteltavaksi. Kaupunginhallitus päätti pyytää 
kokouksessaan 27.9.2021 § 670 aloitteesta teknisen lautakunnan 
lausunnon. Kaupunginhallitus päätti pyytää kokouksessaan 24.1.2022 § 51 asiasta 
vielä kaupunkisuunnittelun ja rakennusvalvonnan lausunnot.

Asian esittely ja aikaisempi käsittely (teknisen lautakunnan lausunto 30.11.2021 § 291) 
ovat historiatiedoissa. Kaupunkisuunnittelun ja rakennusvalvonnan lausunnot ovat 
liitteenä.
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Ehdotus
Esittelijä: Aino-Maija Luukkonen porluukkai

Kaupunginhallitus päättää esittää kaupunginvaltuustolle, että valtuusto merkitsee 
tehdyt toimenpiteet ja annetun lausunnon tiedoksi vastauksena valtuustoaloitteeseen.

Pöytäkirja tämän asian osalta tarkastetaan välittömästi kokouksessa.

Päätös
Kaupunginhallitus päätti yksimielisesti palauttaa asian uudelleen valmisteltavaksi 
tekniseen lautakuntaan.

Tekninen lautakunta, 27.06.2023, § 166

Valmistelijat / lisätiedot:
Johanna Jokelainen
johanna.jokelainen@pori.fi
hallintopäällikkö

Liitteet
1 Kaupunkisuunnittelun lausunto 22.2.2022, Koirapuisto Noormarkun keskustaan, 
valtoostoaloite, Jarno Joensuu

Valtuutettu Jarno Joensuu on tehnyt valtuustoaloitteen 20.9.2021 § 202 liittyen 
tarpeeseen rakentaa Noormarkkuun koirapuisto. Aloitteessa esitetään koirapuistoa 
rakennettavaksi vuoden 2022 aikana Noormarkun keskustan alueelle. Koirapuiston 
sijainti ei saa aiheuttaa häiriötä alueen asukkaille tai muulle toiminnalle ja sen 
rakentamisessa tulee ottaa huomioon Noormarkun alueen koiraharrastajien 
näkemykset.

Kaupunginvaltuusto lähetti asian kaupunginhallituksen valmisteltavaksi. 
Kaupunginhallitus päätti pyytää kokouksessaan 27.9.2021 § 670 aloitteesta teknisen 
lautakunnan lausunnon ja kokouksessaan 24.1.2022 § 51 asiasta vielä 
kaupunkisuunnittelun ja rakennusvalvonnan lausunnot.

Kaupunginhallitus käsitteli asiaa uudestaan 14.3.2022 ja päätti yksimielisesti palauttaa 
asian uudelleen valmisteltavaksi tekniseen lautakuntaan.

Kaupunkisuunnittelun ja rakennusvalvontayksikön lausunnot ovat liitteenä.

 

Teknisen toimialan lausunto

Tekninen toimiala on tutustunut kaupunkisuunnittelun ja rakennusvalvonnan 
antamiin lausuntoihin.

Tarve rakentaa koirapuisto Noormarkkuun ei ole poistunut. Infrayksikkö on tutkinut 
uudelleen Noormarkun viheralueita annettujen lausuntojen perusteella sopiva paikan 
löytämiseksi. Tilanne on haasteellinen ja uuden eri osapuolten hyväksymän 
sijoituspaikan etsintä on käynnistetty. Vaihtoehtoisia sijoittumispaikkoja on etsitty 
yhdessä teknisen toimialan maapolitiikkatiimin ja kaupunkisuunnittelun yhteistyönä. 
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Sijaintipaikkaa on etsitty niin kaava-alueilta kuin niiden ulkopuolelta. On tutkittu mm. 
teollisuus- ja varastorakennusten korttelialuetta mahdollisena sijoituspaikkana mutta 
koirapuiston sijoittaminen teollisuus- ja varastorakentamiselle varatulle alueelle ei 
toteuta asemakaavaa, vaan päinvastoin vaikeuttaa sen toteutumista.

Tekninen toimiala jatkaa edelleen sellaisen vaihtoehtoisen paikan etsimistä 
Noormarkun alueelta, joka täyttää eri osapuolien kannanotoissaan esittämät 
vaatimukset. Myös rakennusvalvontayksikön edellyttämä asianmukainen lupaprosessi 
ja asukkaiden kuuleminen huomioidaan mahdollisen paikan löydyttyä. Uuden 
koirapuiston sijoituspaikan löytymisen jälkeen sen toteutumiseen kuluu minimissään 
kaksi vuotta.

Ehdotus
Esittelijä: Markku Koppelomäki, Toimialajohtaja

Tekninen lautakunta päättää antaa aloitteeseen yllä mainitun vastauksen.

Päätös
Päätösehdotus hyväksyttiin yksimielisesti.

Kaupunginhallitus, 21.08.2023, § 372

Valmistelijat / lisätiedot:
Johanna Jokelainen
johanna.jokelainen@pori.fi
hallintopäällikkö

Liitteet
1 Rakennusvalvontayksikön lausunto
2 Kaupunkisuunnittelun lausunto 22.2.2022, Koirapuisto Noormarkun keskustaan, 
valtoostoaloite, Jarno Joensuu

Valtuutettu Jarno Joensuu jätti kaupunginvaltuuston kokouksessa 20.9.2021 § 202 
Koirapuisto Noormarkun keskustaan -valtuustoaloitteen. Kaupunginvaltuusto lähetti 
asian kaupunginhallituksen valmisteltavaksi. Kaupunginhallitus päätti kokouksessaan 
27.9.2021 § 670 pyytää aloitteesta Teknisen lautakunnan lausunnon.

Tekninen lautakunta käsitteli asia kokouksessaan 30.11.2021 § 291.

Kaupunginhallitus päätti kokouksessaa 24.1.2022 § 51 pyytää asiasta 
kaupunkisuunnittelun ja rakennusvalvonnan lausunnon. Annetut lausunnot ovat 
liitteenä.

Kaupunginhallitus päätti kokouksessaan 14.3.2022 § 165 palauttaa asian valmisteluun 
ja pyytää asiasta vielä teknisen lautakunnan lausunnon.

Tekninen lautakunta käsitteli asia kokouksessaan 27.6.2023 § 166.

Asian esittely ja aikaisempi käsittely ovat historiatiedoissa.

Ehdotus
Esittelijä: Lauri Kilkku, vt. rahoitusjohtaja
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Kaupunginhallitus päättää esittää kaupunginvaltuustolle, että valtuusto merkitsee 
tehdyt toimenpiteet ja annetut lausunnot tiedoksi vastauksena valtuustoaloitteeseen.

Pöytäkirja tämän asian osalta tarkastetaan välittömästi kokouksessa.

Päätös
Päätösehdotus hyväksyttiin yksimielisesti.

Kaupunginhallitus päätti tarkastaa pöytäkirjan tämän asian osalta heti kokouksessa.

Kaupunginvaltuusto, 28.08.2023, § 105

Liitteet
1 Rakennusvalvontayksikön lausunto
Verkkojulkisuus rajoitettu
2 Kaupunkisuunnittelun lausunto 22.2.2022, Koirapuisto Noormarkun keskustaan, 
valtoostoaloite, Jarno Joensuu
Verkkojulkisuus rajoitettu

Valtuutettu Jarno Joensuu jätti kaupunginvaltuuston kokouksessa 20.9.2021 § 202 
Koirapuisto Noormarkun keskustaan -valtuustoaloitteen. Kaupunginvaltuusto lähetti 
asian kaupunginhallituksen valmisteltavaksi. Kaupunginhallitus päätti kokouksessaan 
27.9.2021 § 670 pyytää aloitteesta Teknisen lautakunnan lausunnon.

Tekninen lautakunta käsitteli asia kokouksessaan 30.11.2021 § 291.

Kaupunginhallitus päätti kokouksessaan 24.1.2022 § 51 pyytää asiasta 
kaupunkisuunnittelun ja rakennusvalvonnan lausunnon. Annetut lausunnot ovat 
liitteenä.

Kaupunginhallitus päätti kokouksessaan 14.3.2022 § 165 palauttaa asian valmisteluun 
ja pyytää asiasta vielä teknisen lautakunnan lausunnon.

Tekninen lautakunta käsitteli asia kokouksessaan 27.6.2023 § 166.

Kaupunginhallitus käsitteli asiaa kokouksessaan 21.8.2023 § 372.

Asian esittely ja aikaisempi käsittely ovat historiatiedoissa.

Ehdotus

Kaupunginhallituksen päätösehdotus:

Kaupunginvaltuusto merkitsee tehdyt toimenpiteet ja annetut lausunnot tiedoksi 
vastauksena valtuustoaloitteeseen.

Päätös
Päätösehdotus hyväksyttiin yksimielisesti.
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Kaupunginvaltuusto, § 164,10.10.2022
Elinvoima- ja ympäristölautakunta, § 11,18.01.2023
Tekninen lautakunta, § 165,27.06.2023
Kaupunginhallitus, § 373,21.08.2023
Kaupunginvaltuusto, § 106, 28.08.2023

§ 106
Valosaasteen vähentäminen, valtuustoaloite, valtuutettu Emmastiina Hesso

PRIDno-2022-5543

Kaupunginvaltuusto, 10.10.2022, § 164

Valtuutettu Emmastiina Hesso jätti kaupunginvaltuuston kokouksessa seuraavan 
valtuustoaloitteen:

"Energiakriisin aikana energian säästäminen on entistä tärkeämpää ja kunnan tulee 
olla osoittamassa esimerkkejä säästötoimissa. Esimerkillinen säästökohde olisi 
valosaasteen vähentäminen Porissa. Valosaasteella tarkoitetaan keinovaloa, joka 
kohdistuu muualle kuin tarkoitettuun kohteeseensa tai jolla on valaistuksella 
saavutettua hyötyä merkittävämpiä kielteisiä vaikutuksia. Valosaaste on yksi 
nopeimmin kasvavista ja laajimmille levinneistä ympäristökuormituksen muodoista. 
Se aiheuttaa huomattavia ekologisia, terveydellisiä ja taloudellisia haittoja. 

Maailmanlaajuisen valosaasteen määrä on lisääntynyt rajusti viimeisen kolmen 
vuosikymmenen aikana. Euroopan unionin alueen väestöstä 99 prosenttia asuu 
alueella, jonka yötaivas on saastunut valosta. Huonosti suunnattujen ja tarpeettoman 
kirkkaiden valaisinten energiapäästöt vastaavat vuosittain karkeasti arvioiden jopa 20 
miljoonan auton hiilidioksidipäästöjä, ja Suomessa valosaasteen määrä asukasta 
kohden on kansainvälisesti vertaillen korkea.

Valosaaste kiihdyttää luontokatoa. Keinovalo häiritsee etenkin ilta- ja yöaikaan 
aktiivisia eläimiä sekä kasveja, joiden kasvua ja yhteyttämistä valon määrä säätelee. 
Valon ajoittuminen, määrä ja laatu vaikuttavat keskeisesti esimerkiksi 
hormonieritykseen, ravinnonsaantiin ja käyttäytymiseen. Pölyttäjien ja hyönteisten 
määrä on romahtanut maailmanlaajuisesti, osittain juuri keinovalon lisääntymisen 
vuoksi. Pölyttäjien väheneminen puolestaan heijastuu haitallisesti muihin lajeihin ja 
kokonaisiin ekosysteemeihin. 

Valosaaste vaikuttaa kielteisesti myös ihmisten terveyteen. Keinovalon lisääntyminen 
erityisesti hämärän aikaan ja siten vuorokausirytmin häiriintyminen haittaavat 
ihmisten unenlaatua ja vireystasoa, aineenvaihduntaa sekä mielenterveyttä ja 
stressitasoja. Valosaaste on yhdistetty myös kohonneeseen syöpä- ja 
verisuonitautiriskiin. 

Valosaasteeseen on mahdollista puuttua erityisesti kunnallisella tasolla. Kunta voi 
esimerkiksi kaavoituksen ja erilaisin määräyksin ohjata, minkälaista ja millaiseen 
tarpeeseen keinovaloa käytetään. 2000-luvulla joissakin kunnissa onkin alettu 
kiinnittää asiaan huomiota. Jyväskylä otti 2010-luvun alkupuolella käyttöön uuden 
sukupolven valaisimia sekä älykkäitä ohjausjärjestelmiä. Järvenpään linjasi jo vuonna 
2004, että se perustaa valosaasteettomia alueita, sammuttaa mainosvalot yöksi sekä 
suuntaa ulkovalot horisontin alapuolelle. 
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Kunnallisessa valosuunnittelussa olisi mahdollista hyödyntää entistä enemmän 
erilaisia älykkään valaisun järjestelmiä kuten valojen voimakkuuden säätelyä 
liiketunnistimien avulla. Valosaastetta koskevien määräysten tulisi koskea kunnan 
omien kiinteistöjen ja alueiden lisäksi myös yksityisomisteista julkista tilaa, kuten 
mainoskylttejä tai kauppakeskuksia.  

Valosaasteen vähentäminen edellyttää myös yleisen tietoisuuden lisäämistä 
keinovalon haitoista ja keinoista vähentää niitä. Matalan kynnysten koulutusten, 
kampanjoiden ja konkreettisten esimerkkien avulla voidaan tarjota ihmisille työkaluja 
vaikuttaa valosaasteeseen omassa elämänpiirissään. Valosuunnittelun ja 
arkkitehtuurin koulutusaloilla on kiinnitettävä nykyistä enemmän huomiota 
valaistukseen ja valosaasteeseen. Kunnalliset ja alueelliset ympäristöneuvojat ovat 
myös avainasemassa valaistuksen paremmassa asemoinnissa ja kohdentamisessa.

Esitämme että Porin kaupunki ryhtyy toimiin valosaasteen vähentämiseksi.

Emmastiina Hesso

Vasemmistoliitto"

Ehdotus

Kaupunginvaltuusto päättää lähettää valtuustoaloitteen kaupunginhallitukselle 
kaupunginvaltuuston päätösten toimeenpanon yhteydessä käsiteltäväksi.

Päätös
Kaupunginvaltuusto päätti lähettää valtuustoaloitteen kaupunginhallitukselle 
kaupunginvaltuuston päätösten toimeenpanon yhteydessä käsiteltäväksi.

Elinvoima- ja ympäristölautakunta, 18.01.2023, § 11

Valmistelijat / lisätiedot:
Riikka Jokiainen, Mikko Nurminen
riikka.jokiainen@pori.fi, mikko.nurminen@pori.fi
yksikön päällikkö, ympäristö- ja terveysvalvonta, rakennusvalvontayksikön päällikkö

Valtuutettu Emmastiina Hesso on jättänyt kaupunginvaltuuston 10.10.2022 
kokouksessa valtuustoaloitteen Valosaasteen vähentäminen. Kaupunginhallitus on 
päättänyt pyytää 17.10.2022 kokouksessaan aloitteesta pyytää aloitteesta elinvoima- 
ja ympäristölautakunnan ja teknisen lautakunnan lausunnot 31.1.2023 mennessä.

Asian esittely ja aiempi käsittely ovat luettavissa historiatiedoista.

Ehdotus
Esittelijä: Jouko Hautamäki, vs. toimialajohtaja, elinvoima- ja ympäristötoimiala

Elinvoima- ja ympäristölautakunta päättää antaa valtuustoaloitteeseen 
seuraavanlaisen lausunnon kaupunginhallitukselle:

Ympäristössä ja maisemassa vähäistä merkittävämmät rakenteet ja laitteet 
edellyttävät asianmukaista lupaa, jonka soveltuvuutta arvioidaan rakennusvalvonnan 
lupamenettelyjen yhteydessä. Rakentamisessa yleistyneet julkisivuvalaistukset sekä 
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erilaiset myynti-, tiedotus-, mainos- ja muut laitteet kuuluvat arvioinnin piiriin, joista 
on määrätty tarkasti rakennusjärjestyksessä (§ 17.6). Kaupunkikuvallisesti merkittäviä 
hankkeita arvioidaan lisäksi kaupunkikuvatoimikunnassa. Arvioinnissa kiinnitetään 
huomiota valolähteiden aiheuttamiin häiriöihin erityisesti asukkaisiin, mutta myös 
monipuolisesti turvallisuuskysymyksiin. Rakentamisen yhteydessä toteutettava 
valaistus suunnitellaan ja toteutetaan lähtökohtaisesti tarkoituksenmukaisesti ja 
niukkojen kustannusraamien puitteissa, eikä ylimääräisen valaistuksen ohjaamiselle 
ole varsinaista tarvetta.

Valosaaste tai häiriövalo on ympäristönsuojelulain (527/2014) tarkoittama ihmisen 
toiminnasta aiheutuva päästö, josta voi aiheutua ympäristön pilaantumista. 
Toimintaa, josta aiheutuu valopäästöä, ei ole määritelty ympäristönsuojelulaissa 
ympäristön pilaantumisen vaaraa aiheuttavaksi toiminnaksi, joka on 
ympäristöluvanvaraista. Tällainen toiminta ei tule ympäristönsuojeluviranomaisen 
tietoon ennen toiminnan aloittamista, mikä vaikeuttaa valopäästöön puuttumista, 
koska valopäästön ehkäiseminen ja vähentäminen on tehokkainta 
suunnitteluvaiheessa. Muusta syystä ympäristölupavelvollisen toiminnan osana 
valopäästöön voidaan kiinnittää huomioita esimerkiksi tehdasalueiden tai satama-
alueiden valaistukselle annettavilla ympäristölupamääräyksillä.

Ympäristönsuojeluviranomainen voi kuntalaisyhteydenoton perusteella puuttua 
terveyshaittaa tai ympäristön yleisen viihtyisyyden vähentymistä aiheuttavaan 
valopäästöön edellyttämällä päästön aiheuttajaa ehkäisemään tai rajoittamaan valon 
haitallisia vaikutuksia.

Päätös
Päätösehdotus hyväksyttiin yksimielisesti.

Tekninen lautakunta, 27.06.2023, § 165

Valmistelijat / lisätiedot:
Mikko Viitala, Toni Haapakoski
mikko.viitala@pori.fi, toni.haapakoski@pori.fi
yksikön päällikkö, tilayksikkö, Yksikön päälikkö, infrayksikkö

Valtuutettu Emmastiina Hesso on jättänyt kaupunginvaltuuston 10.10.2022 
kokouksessa valtuustoaloitteen Valosaasteen vähentäminen. Kaupunginhallitus on 
päättänyt pyytää 17.10.2022 kokouksessaan aloitteesta pyytää aloitteesta elinvoima- 
ja ympäristölautakunnan ja teknisen lautakunnan lausunnot 31.1.2023 mennessä.

Asian esittely ja aiempi käsittely ovat luettavissa historiatiedoista.

Ehdotus vastaukseksi valtuustoaloitteeseen:

Tekninen lautakunta päättää antaa valtuustoaloitteeseen seuraavanlaisen lausunnon 
kaupunginhallitukselle:

Aloite on hyvin ajankohtainen. Paitsi vaikutuksista johtuen, niin myös keinot 
huomioda asiaa ovat parantuneen merkittävästi mm. LED-tekniikan ja älykkäiden 
järjestelmien tuomista mahdollisuuksista johtuen. 
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Kansainavälinen valaistuskomissio CIE ( on Commission Internationale de l´Eclairage) 
määritellyt, että häiriövalo on valaisimen vaakatason yläpuolelle suuntautuvaa valoa. 
Häiriövalo aiheuttaa ärtymystä, on epämiellyttävää ja vaikeuttaa oleellisen 
informaation näkemistä suuntauduttuaan valaistavan alueen ulkopuolelle. 
Arkikielessä häiriövaloa kutsutaan valosaasteeksi, mutta CIE:n mukaan valosaaste on 
keinovalon haitallisten vaikutusten summa. Valosaaste on laajempialainen termi 
viihtyisyyden tai turvallisuuden kannalta tarpeettomasta, mahdollisesti myös taivaalle 
suuntautuvasta valosta, jolla on vaikutuksia luontoon. Valosaaste saattaa aiheuttaa 
ympäristöhaittoja kasveille, hyönteisille ja eläimille. Haitat ilmenevät kasveilla 
kasvukauden muutoksina sekä hyönteisillä ja eläimillä elintapojen muutoksina.

Häiriövalo ja valosaaste näkyy konkreettisesti kaupunkiympäristössä häikäisevinä 
valaisimina, yöaikaan hohtavina pilvinä tai näkemistä haittaavina mainosvaloina. 
Pimeän ajan kaupunkiympäristö koostuu yleisten ja yksityisten alueiden valaistusten 
muodostamasta kokonaisuudesta. Yleensä ongelmia tuottavat eniten urheilukentät, 
laajat piha- ja parkkialueet, työmaat ja mainosvalot. Valaistus tulee pyrkiä aina 
suunnittelemaan ja toteuttamaan niin, ettei häiriövaloa synny.

Valotekniikan kehittyminen ja energiatehokkuus on lisännyt valon käyttöä niin julkisilla 
kuin yksityisillä alueilla. Valaistuksen lisäämä viihtyisyys sekä turvallisen 
kaupunkiympäristön parantuminen ovat kiistattomia, mutta samalla huolimaton tai 
osaamaton valaistuksen käyttö voi aiheuttaa aloitteessa kuvattuja valon haittoja, 
kuten häiriövaloa.

Valosaasteen torjuminen on tärkeää ympäristön ja terveyden suojelemiseksi, mutta 
myös taloudellisesti kannattavaa. Lisäksi valosaasteen vähentäminen erilaisilla 
teknisillä ratkaisuilla voi edistää myös turvallisuutta ja vähentää ilkivallan riskiä 
kaupungin rakennuksissa ja yleisillä alueilla.

Uudiskohteissa ja suuremmissa remonteissa valaistuksen suunnittelussa otetaan aina 
huomioon sijoittelu, säädettävyys ja käyttömukavuus. Turvallisuus ja ilkivallan 
estäminen tulee myös tärkeänä osana, tietyt ulkoalueet ja valvontakameroin 
varmistetut paikat pitää valaista sen mukaisesti. Pimeässä ei saada ongelmapaikoista 
riittävän hyvää valvontakameramateriaalia. Valaistuksen suuntauksen tulee olla 
kohdetta palvelevaa, esim. kulkuväylät. Valoa ei ajeta turhaan ylöspäin tai sivuille.

Sisätilat ovat yksinkertaisempaa valaista, valot sammuvat tarpeen mukaan tai 
kiinteistöautomatiikan ohjaamana haluttuun kellonaikaan, usein viimeistään klo 22, 
riippuen kohteen iltakäytöstä. Nykyinen tekniikka mahdollistaa myös esim. 
katuvalaistuksessa valotehon laskun yöaikana. Vanhoissa kohteissa älykästä 
järjestelmää ei aina ole ja näissä valojen ohjaus jää usein käyttäjän vastuulle. Tavoite 
on kuitenkin selkeä, jo energian säästösyistä turhaa valoa koitetaan välttää. Nämä 
asiat ovat kaupungin rakennuksissa kunnossa yllä mainituissa, eli hyvin 
suunnitelluissa uudiskohteissa sekä isommissa peruskorjauksissa. Tulemme 
lisäämään suunnitteluohjeeseen maininnan valosaasteen minimoimisesta yhtenä 
tärkeänä osana.

Kun kaupungin rakennuksissa ja yleisillä alueilla tehdään valaistuksen korjauksia, niin 
ohjattavuuteen myös panostetaan. Näillä toimilla saamme olemassa olevaa 
valaistustekniikkaa uusittua ja alennettua ylläpitokustannuksia. Tulee myös huomoida, 
että valaistuksen osalta on energiasäästöä tehty jo pitkään. Merkittävimmät 
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muutokset kohdistuvat tekniikan kehittymisen hyödyntämiseen ja valaistuksen 
negatiivisten vaikutusten huomioiminen suunnittelussa.

Yhteenvetona voidaan todeta, että valosaaste vaikuttaa monin tavoin ja sen 
vähentäminen edellyttää huolellista suunnittelua ja toteutusta. Valosaasteella on 
haitallisia vaikutuksia ympäristön ja terveyden kannalta, mutta myös taloudellisia ja 
turvallisuusriskejä. Siksi Porin kaupunki pyrkii toimimaan vastuullisesti valaistuksen 
osalta ja edistämään kestävää kehitystä.

Ehdotus
Esittelijä: Markku Koppelomäki, Toimialajohtaja

Tekninen lautakunta päättää antaa toimialan lausuntoehdotuksen lausuntonaan 
kaupunginhallitukselle.

Päätös
Päätösehdotus hyväksyttiin yksimielisesti.

Kaupunginhallitus, 21.08.2023, § 373

Valmistelijat / lisätiedot:
Johanna Jokelainen
johanna.jokelainen@pori.fi
hallintopäällikkö

Valtuutettu Emmastiina Hesso jätti kaupunginvaltuuston kokouksessa 10.10.2022 § 
164 Valosaasteen vähentäminen -valtuustoaloitteen. Kaupunginvaltuusto lähetti asian 
kaupunginhallituksen valmisteltavaksi. Kaupunginhallitus päätti kokouksessaan 
17.10.2022 § 616 pyytää aloitteesta elinvoima- ja ympäristölautakunnan ja teknisen 
lautakunnan lausunnot.

Asian esittely ja aikaisempi käsittely (Elinvoima- ja ympäristölautakunta 18.1.2023 § 11 
ja Tekninen lautakunta 27.6.2023 § 165) ovat historiatiedoissa.

Ehdotus
Esittelijä: Lauri Kilkku, vt. rahoitusjohtaja

Kaupunginhallitus päättää esittää kaupunginvaltuustolle, että valtuusto merkitsee 
tehdyt toimenpiteet ja annetut lausunnot tiedoksi vastauksena valtuustoaloitteeseen.

Pöytäkirja tämän asian osalta tarkastetaan välittömästi kokouksessa.

Päätös
Päätösehdotus hyväksyttiin yksimielisesti.

Kaupunginhallitus päätti tarkastaa pöytäkirjan tämän asian osalta heti kokouksessa.

Kaupunginvaltuusto, 28.08.2023, § 106

Valtuutettu Emmastiina Hesso jätti kaupunginvaltuuston kokouksessa 10.10.2022 § 
164 Valosaasteen vähentäminen -valtuustoaloitteen. Kaupunginvaltuusto lähetti asian 
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kaupunginhallituksen valmisteltavaksi. Kaupunginhallitus päätti kokouksessaan 
17.10.2022 § 616 pyytää aloitteesta elinvoima- ja ympäristölautakunnan ja teknisen 
lautakunnan lausunnot.

Kaupunginhallitus käsitteli asiaa kokouksessaan 21.8.2023 § 373.

Asian esittely ja aikaisempi käsittely (Elinvoima- ja ympäristölautakunta 18.1.2023 § 11 
ja Tekninen lautakunta 27.6.2023 § 165) ovat historiatiedoissa.

Ehdotus

Kaupunginhallituksen päätösehdotus:

Kaupunginvaltuusto merkitsee tehdyt toimenpiteet ja annetut lausunnot tiedoksi 
vastauksena valtuustoaloitteeseen.

Päätös
Päätösehdotus hyväksyttiin yksimielisesti.
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Kaupunginvaltuusto, § 213,12.12.2022
Tekninen lautakunta, § 163,27.06.2023
Kaupunginhallitus, § 374,21.08.2023
Kaupunginvaltuusto, § 107, 28.08.2023

§ 107
Porin Aittaluodonkadun alkupäässä olevan tunnelisillan ehostaminen ja kunnostaminen, 
valtuustoaloite, valtuutetut Markku Tanttinen ja Antero Kivelä

PRIDno-2022-6760

Kaupunginvaltuusto, 12.12.2022, § 213

Valtuutetut Markku Tanttinen ja Antero Kivelä jättivät valtuuston kokouksessa 
seuraavan valtuustoaloitteen:

"Porin kaupunginvaltuustolle

Valtuustoaloite

Asia

Kuntalain suomin valtuuksin esitämme Porin Aittaluodonkadun alkupäässä olevan 
tunnelisillan ehostamista ja kunnostamista.

Aittaluodonkadun alkupäässä hulevesijärjestelmän pumppaamo toimii Päkinojasta 
lähtien osin avo-ojin ja rumpujärjestelmän hulevesiä poistavana pumppuasemana. 
Pumppaamo siirtää veden kadun alla olevien kaariholvisten tunneleiden kautta 
Kokemäenjokeen. Tunnelijärjestelmä on lähes sata vuotta vanha, hoidettu alun perin 
käsisäätöisillä sulkulaitteilla. Pumppaamon rakentamisen jälkeen sulkutekniikka jäi 
pois.

Kunnostus

Eri aikakausilla järjestelmään tehdyin muutoksin pumppulaitos on edelleen käytössä. 
Pumppulaitos tulee lähivuosina korjausohjelmaan.

Aittaluodonkadun liikenne on minimaalinen, verrattuna aikakauteen, jolloin juna- ja 
autoliikenne palveli sen kautta teollisuusaluetta ja asujamiston tarpeita. Vanha 
tunnelisillasto ja lähialue on kaupunkimme teollisuus- ja työläisperinnön historiaa ja 
siksi vaalittavaa.

Esitämme toimenpiteiksi tunneliston sisäsiivousta ja pumppaamon puoleisen 
betonikaiteen korjaamista alkuperäiseen kuntoon. Toisessa vesitunnelissa 
aukkovaurio on korjattava avaamalla kaiteen sivulta pintamaa ja vahvistamalla kohta 
teräsverkkoisella betonilla.

Rannan ikiaikaista käyttöä veneilijöiden ja virkistyskalastajien käyttäjiltä ei pidä sulkea. 
Kuluneena kesänä rantavalkamaan tehty suuriarvoinen työ puoltaa edelleen 
puhdistetun rantaosuuden autokäytön sallimista, eikä estämistä!

Porissa 12 päivänä joulukuuta 2022 

Markku Tanttinen
Kaupunginvaltuutettu (vas/sit)
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Antero Kivelä"

Ehdotus

Kaupunginvaltuusto päättää lähettää valtuustoaloitteen kaupunginhallitukselle 
kaupunginvaltuuston päätösten toimeenpanon yhteydessä käsiteltäväksi.

Päätös
Kaupunginvaltuusto päätti lähettää valtuustoaloitteen kaupunginhallitukselle 
kaupunginvaltuuston päätösten toimeenpanon yhteydessä käsiteltäväksi.

Tekninen lautakunta, 27.06.2023, § 163

Valmistelijat / lisätiedot:
Johanna Jokelainen, Sanna Välimäki
johanna.jokelainen@pori.fi, sanna.valimaki@pori.fi
hallintopäällikkö, infrajohtaminen toimintayksikön esimies

Valtuutetut Markku Tanttinen ja Antero Kivelä jättivät valtuuston kokouksessa 
seuraavan valtuustoaloitteen:

"Asia

Kuntalain suomin valtuuksin esitämme Porin Aittaluodonkadun alkupäässä olevan 
tunnelisillan ehostamista ja kunnostamista.

Aittaluodonkadun alkupäässä hulevesijärjestelmän pumppaamo toimii Päkinojasta 
lähtien osin avo-ojin ja rumpujärjestelmän hulevesiä poistavana pumppuasemana. 
Pumppaamo siirtää veden kadun alla olevien kaariholvisten tunneleiden kautta 
Kokemäenjokeen. Tunnelijärjestelmä on lähes sata vuotta vanha, hoidettu alun perin 
käsisäätöisillä sulkulaitteilla. Pumppaamon rakentamisen jälkeen sulkutekniikka jäi 
pois.

Kunnostus

Eri aikakausilla järjestelmään tehdyin muutoksin pumppulaitos on edelleen käytössä. 
Pumppulaitos tulee lähivuosina korjausohjelmaan.

Aittaluodonkadun liikenne on minimaalinen, verrattuna aikakauteen, jolloin juna- ja 
autoliikenne palveli sen kautta teollisuusaluetta ja asujamiston tarpeita. Vanha 
tunnelisillasto ja lähialue on kaupunkimme teollisuus- ja työläisperinnön historiaa ja 
siksi vaalittavaa.

Esitämme toimenpiteiksi tunneliston sisäsiivousta ja pumppaamon puoleisen 
betonikaiteen korjaamista alkuperäiseen kuntoon. Toisessa vesitunnelissa 
aukkovaurio on korjattava avaamalla kaiteen sivulta pintamaa ja vahvistamalla kohta 
teräsverkkoisella betonilla.

Rannan ikiaikaista käyttöä veneilijöiden ja virkistyskalastajien käyttäjiltä ei pidä sulkea. 
Kuluneena kesänä rantavalkamaan tehty suuriarvoinen työ puoltaa edelleen 
puhdistetun rantaosuuden autokäytön sallimista, eikä estämistä!"

Infrajohtaminen on tutkinut aloitteen.
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Kyseessä on T-6042 Aittaluodon kevyen liikenteen silta, joka sijaitsee 
Aittaluodonkadun päässä. Sillan yli menee kevyen liikenteen väylä. Silta on toiminut 
tulvasuojelurakenteena (patorakenteena). Silta on tyypiltään teräsbetoninen holvisilta. 
Sillan hyödyllinen leveys on 14,2 m. Silta koostuu neljästä holvista, joissa kahdessa 
keskimmäisessä holvissa on teräksiset tulvasuojarakenteet. Sillan rakentamisvuosi ja 
suunnittelukuorma ei ole tiedossa. Myöskään sillan rakennuspiirustuksia ei löydy 
Taitorakennerekisteristä.

Sillalle on tehty yleistarkastukset vuosina 2006 (Destia Oy) ja 2011 (Inspecta Oy). 
Tehtyjen yleistarkastusten perusteella sillan kaikissa seinämäisissä pääty- ja välituissa 
on havaittu vakavaa halkeilua ja rapautumaa. Sillan keskimmäisissä holveissa on 
vakavaa/erittäin vakavaa sortumaa. Yleistarkastusten perusteella betonisissa sillan 
kaiteissa on erittäin vakavaa halkeilua ja tiekaiteissa vakavaa ruostumista. Vuoden 
2011 yleistarkastuksessa on lisäksi havaittu sillan keilan eroosiovauriota ja 
siirtymälaatan alla on tyhjä tilaa.

Jo vuoden 2006 yleistarkastuksessa on silta-asiantuntijoiden toimesta todettu, että 
siltaa ei kannata korjata ja toimenpide-ehdotuksena on jo silloin esitetty sillan 
uusimista. Lisäksi vuoden 2011 yleistarkastuksessa on todettu, että rapistuva silta 
kestänee kevyttä käyttöä yli 10 vuotta ehkä pidempäänkin.

Yleistarkastus tehdään Väyläviraston virallisten ohjeiden mukaisesti ja 
sillantarkastajalta edellytetään Väyläviraston myöntämä pätevyys tehtävän 
suorittamiseen. Kaikki tarkastustiedot löytyvät valtakunnallisesta 
Taitorakennerekisteristä.

Infrajohtaminen on 30.9.2022 pyytänyt Ramboll Finland Oy:n silta-asiantuntijoilta 
näkemystä sillan nykyisestä kunnosta. Aiemmin tehtyjen yleistarkastusten ja kesällä 
2022 otettujen valokuvien perusteella on pääteltävissä, että sillan kunto on 
todennäköisesti heikentynyt entisestään. Yhdessä asiantuntijoiden kanssa on päädytty 
syyskuussa siihen, että sillalle ei ole tarve tehdä tarkempaa erikoistarkastusta ja sille 
on syytä edellä mainittujen seikkojen perusteella asettaa viiden tonnin painorajoitus.

Aihetta on käsitelty teknisen lautakunnan kokouksessa 2.5.2023 § 119. 
Infrajohtamisen selvityksen perusteella tekninen lautakunta katsoi, että kevyen 
liikenteen portit tulee poistaa ja silta avata moottoriajoneuvoliikenteelle. Sillalla 
säilytetään jo asetettu viiden tonnin painorajoitus. Lisäksi sillalle asetetaan aloitteessa 
esitetty pysäköintikielto. Nämä toimenpiteet on tehty. 

Aittaluodon kevyen liikenteen silta on rakenteellisesti yhteydessä Aittaluodon 
pumppaamoon, jonka perusparannus on esitetty teknisen toimialan 
investointisuunnitelmassa tehtäväksi vuonna 2025. Pumppaamon perusparannuksen 
suunnittelun yhteydessä ratkaistaan myös sillalle tehtävät toimenpiteet.

Ehdotus
Esittelijä: Markku Koppelomäki, Toimialajohtaja

Tekninen lautakunta päättää antaa valtuustoaloitteeseen yllä esitetyn vastauksen. 

Päätös
Päätösehdotus hyväksyttiin yksimielisesti.
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Kaupunginhallitus, 21.08.2023, § 374

Valmistelijat / lisätiedot:
Johanna Jokelainen
johanna.jokelainen@pori.fi
hallintopäällikkö

Valtuutetut Markku Tanttinen ja Antero Kivelä jättivät kaupunginvaltuuston 
kokouksessa 12.12.2022 § 213 Porin Aittaluodonkadun alkupäässä olevan tunnelisillan 
ehostaminen ja kunnostaminen -valtuustoaloitteen. Kaupunginvaltuusto lähetti asian 
kaupunginhallituksen valmisteltavaksi. Kaupunginhallitus päätti kokouksessaan 
19.12.2022 § 763  pyytää aloitteesta teknisen lautakunnan lausunnon.

Asian esittely ja aikaisempi käsittely (Tekninen lautakunta 27.6.2023 § 163) ovat 
historiatiedoissa.

Ehdotus
Esittelijä: Lauri Kilkku, vt. rahoitusjohtaja

Kaupunginhallitus päättää esittää kaupunginvaltuustolle, että valtuusto merkitsee 
tehdyt toimenpiteet ja annetun lausunnon tiedoksi vastauksena valtuustoaloitteeseen.

Pöytäkirja tämän asian osalta tarkastetaan välittömästi kokouksessa.

Päätös
Päätösehdotus hyväksyttiin yksimielisesti.

Kaupunginhallitus päätti tarkastaa pöytäkirjan tämän asian osalta heti kokouksessa.

Kaupunginvaltuusto, 28.08.2023, § 107

Valtuutetut Markku Tanttinen ja Antero Kivelä jättivät kaupunginvaltuuston 
kokouksessa 12.12.2022 § 213 Porin Aittaluodonkadun alkupäässä olevan tunnelisillan 
ehostaminen ja kunnostaminen -valtuustoaloitteen. Kaupunginvaltuusto lähetti asian 
kaupunginhallituksen valmisteltavaksi. Kaupunginhallitus päätti kokouksessaan 
19.12.2022 § 763  pyytää aloitteesta teknisen lautakunnan lausunnon.

Kaupunginhallitus käsitteli asiaa kokouksessaan 21.8.2023 § 374.

Asian esittely ja aikaisempi käsittely (Tekninen lautakunta 27.6.2023 § 163) ovat 
historiatiedoissa.

Ehdotus

Kaupunginhallituksen päätösehdotus:

Kaupunginvaltuusto merkitsee tehdyt toimenpiteet ja annetun lausunnon tiedoksi 
vastauksena valtuustoaloitteeseen.

Päätös
Päätösehdotus hyväksyttiin yksimielisesti.
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Kaupunginvaltuusto, § 17,23.01.2023
Vapaa-ajan lautakunta, § 44,11.04.2023
Tekninen lautakunta, § 164,27.06.2023
Kaupunginhallitus, § 375,21.08.2023
Kaupunginvaltuusto, § 108, 28.08.2023

§ 108
Talviuintipaikka Reposaareen, valtuustoaloite, valtuutettu Tiina Puska

PRIDno-2023-290

Kaupunginvaltuusto, 23.01.2023, § 17

Valtuutettu Tiina Puska jätti valtuuston kokouksessa seuraavan valtuustoaloitteen:

”Valtuustoaloite 23.1.2023

TALVIUINTIPAIKKA REPOSAAREEN

Talviuintiharrastuksen suosio lisääntyy vuosi vuodelta, mutta Porissa 
luonnonvesiavantoon on joko vaikea tai lähes mahdoton päästä. Jotkut yhdistykset 
järjestävät tai ovat järjestäneet avantouintimahdollisuuksia, mutta toiminnan 
jatkuvuudelle ei ole takeita, tai tietoja esim. aukioloajoista on vaikea saada. Pori on 
merenrantakaupunki, joten maauimalan ohella olisi luontevaa tarjota alueen 
asukkaille mahdollisuus myös luonnonvesiavantoon pulahtamiselle.

Porin saaristoalue Reposaari tarjoaisi tähän miellyttävät puitteet, ja saarelta löytyy 
myös talviuinnista kiinnostuneita aktiiveja, jotka olisivat valmiit lähtemään 
yhteistyöhön kaupungin kanssa käytännön toteutuksesta.

Porin kaupungin hallintosäännön suomin oikeuksin ehdotan, että kaupunki aloittaa 
välittömästi toimenpiteet talviuintimahdollisuuden toteuttamiseen tarvittavan infran 
järjestämiseksi Reposaaren alueella.

Tiina Puska (sd.)”

Ehdotus

Kaupunginvaltuusto päättää lähettää valtuustoaloitteen kaupunginhallitukselle 
kaupunginvaltuuston päätösten toimeenpanon yhteydessä käsiteltäväksi.

Päätös
Kaupunginvaltuusto päätti lähettää valtuustoaloitteen kaupunginhallitukselle 
kaupunginvaltuuston päätösten toimeenpanon yhteydessä käsiteltäväksi.

Vapaa-ajan lautakunta, 11.04.2023, § 44

Valmistelijat / lisätiedot:
Petteri Lahti
petteri.lahti@pori.fi
yksikön päällikkö, liikunta- ja nuorisoyksikkö
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Valtuutettu Tiina Puska jätti kaupunginvaltuuston kokouksessa 23.1.2023 § 17 
Reposaaren talviuintipaikkaa koskevan valtuustoaloitteen. Valtuustoaloite on 
luettavissa historiatiedoista.

Kaupunginhallitus päätti pyytää kokouksessaan 30.1.2023 § 48 aloitteesta teknisen 
lautakunnan ja vapaa-ajan lautakunnan lausunnon 30.4.2023 mennessä. 

Vapaa-ajan lautakunnan lausunto:

Valtuustoaloitteessa esitetään, että Reposaareen tulisi perustaa talviuintipaikka, missä 
olisi mahdollisuus luonnonvesiavannossa uimiseen.

Vapaa-ajan lautakunta toteaa, että talviuinti on viime vuosien aikana kasvattanut 
suosiotaan. Talviuinnin hyvinvointia ja terveyttä edistävät vaikutukset tunnetaan ja 
tunnustetaan laajasti. Talviuinti on myös merkittävä liikuttaja, erityisesti aikuisväestön 
kohdalla talviuinti on yksi säännöllisen vesiliikunnan muoto.

Porin kaupungin ylläpitämiä olosuhteita talviuintiin on tällä hetkellä tarjolla ainoastaan 
Porin maauimalassa, missä noin kuuden kuukauden mittainen talviuintikausi kestää 
lokakuusta huhtikuuhun. Maauimala on talvikaudella avoinna maanantaisin, 
keskiviikkoisin ja perjantaisin klo 15–20. Talvikauden aikana maauimalassa käy 
uimassa noin 9000–10000 uimaria, päiväkohtainen kävijämäärä nousee 
parhaimmillaan jopa lähelle kahtasataa uimaria.

Aloitteessa esitetään, että kaupunki aloittaa välittömästi toimenpiteet 
talviuintimahdollisuuden toteuttamiseen tarvittavan infran järjestämiseksi 
Reposaaren alueella. Talviuinnin mahdollistava infra koostuu vähintään peseytymis-, 
pukeutumis- ja saunatiloista sekä laiturista, jotka tulisi sijoittaa ja toteuttaa niin, että 
niille löytyisi käyttöä myös kesäkaudella.     

Aloitteessa esitetyn luonnonvedessä uimisen mahdollistavan talviuintipaikan 
edistäminen edellyttää sijainnin, tarvittavan infran, ylläpidon, valvonnan ja 
puhtaanapidon toteuttamisen sekä mahdollisen yritys- tai yhdistysyhteistyön 
selvittämistä ja lopulta infran huomioimista kaupungin investointiohjelmassa.  

Keväällä 2022 hyväksytyn Pori 2030 -kaupunkistrategian painopisteessä Hyvinvoiva 
Pori on nostettu strategisena tekona viihtyisien ja turvallisten puitteiden luominen 
ulkoilulle, liikkumiselle, kulttuurille ja asumiselle. Vapaa-ajan lautakunta toteaa, että 
talviuintimahdollisuuksien edistäminen tukee valtuuston hyväksymään strategiaan 
asetettuja tavoitteita.

Ehdotus
Esittelijä: Esa Kohtamäki, toimialajohtaja, sivistystoimiala

Vapaa-ajan lautakunta päättää antaa oheisen lausunnon valtuustoaloitteesta 
kaupunginhallitukselle.

Päätös
Päätösehdotus hyväksyttiin yksimielisesti.

Tekninen lautakunta, 27.06.2023, § 164
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Valmistelijat / lisätiedot:
Mikko Viitala, Ismo Ahonen, Timo Lehtimäki
mikko.viitala@pori.fi, ismo.ahonen@pori.fi, timo.lehtimaki@pori.fi
yksikön päällikkö, tilayksikkö, kaupunginpuutarhuri, liikuntapaikkainsinööri

Kuvaus

Valtuutettu Tiina Puska jätti kaupunginvaltuuston kokouksessa 23.1.2023 § 17 
Reposaaren talviuintipaikkaa koskevan valtuustoaloitteen. Valtuustoaloite on 
luettavissa historiatiedoista.

Kaupunginhallitus päätti pyytää kokouksessaan 30.1.2023 § 48 aloitteesta teknisen 
lautakunnan ja vapaa-ajan lautakunnan lausunnon 30.4.2023 mennessä. 

 

Tekninen lautakunta antaa asiasta seuraavan lausunnon:

Aloitteessa esitetään, että kaupunki aloittaa välittömästi toimenpiteet 
talviuintimahdollisuuden toteuttamiseen tarvittavan infran järjestämiseksi 
Reposaaren alueella. Talviuinnin mahdollistava infra koostuu vähintään peseytymis-, 
pukeutumis- ja saunatiloista sekä laiturista, jotka tulisi sijoittaa ja toteuttaa niin, että 
niille löytyisi käyttöä myös kesäkaudella.

Aloitteessa esitetyn luonnonvedessä uimisen mahdollistavan talviuintipaikan 
edistäminen edellyttää sijainnin, tarvittavan infran, ylläpidon, valvonnan ja 
puhtaanapidon toteuttamisen sekä mahdollisen yritys- tai yhdistysyhteistyön 
selvittämistä ja lopulta infran huomioimista kaupungin investointiohjelmassa.

Keväällä 2022 hyväksytyn Pori 2030 -kaupunkistrategian painopisteessä Hyvinvoiva 
Pori on nostettu strategisena tekona viihtyisien ja turvallisten puitteiden luominen 
ulkoilulle, liikkumiselle, kulttuurille ja asumiselle. Vapaa-ajan lautakunta totesi, että 
talviuintimahdollisuuksien edistäminen tukee valtuuston hyväksymään strategiaan 
asetettuja tavoitteita.

Tekninen toimiala on selvittänyt mahdollisia talvituintipaikka mahdollisuuksia 
olemassa olevista kaupunpungin omistamista kohteista. Kaupunkin omistaa 
Reposaaresta kolme kohdetta, joissa on olemassa oleva sauna ja peseytymistilat sekä 
laituri meressä. Yksi kohteista on Vähäkavassa ja toinen vierasvenesatamassa sekä 
kolmas kalasatamassa. Nykyisen infran hyödyntäminen tukee Porin kaupungin 
kestävän kehityksen tavoitteita. Hanke edistää Viihtyisät ja turvalliset puitteet 
ulkoilulle, liikkumiselle, kulttuurille ja asumiselle tekoa, edistää Julkiset tilat 
harrastekäyttöön ja matalan kynnyksen kohtaamispaikoiksi - tekoa sekä kehitämme 
Poria ympärivuotisena tapahtuma- ja kulttuurikaupunkina - tekoa. 

Kalasatama on suljettu teollisuusalue, eikä sovellu julkiseen käyttöön toimintansa 
luonteen vuoksi.

Vähäkatavassa toimii kaupungin edustussauna, jossa on sukupuoleen katsomatta 
kahdet pukutilat, mutta yhteiset peseytymis ja sauna tilat. Tilojen yhteiskäyttö olisi 
sovitettava edustuskäytön ja yleisökäytön välillä. Aukipito avontouinnille olisi 
mahdollista 1-3 päivänä viikossa. Saunaan mahtuu noin 5-6 henkilöä ja kiuas toimii 
sähköllä. Pihaan olisi rakennettava turvallisempi kulkuyhteys mereen ja avannon 
aukipitoon laitteet. Pihaan olisi rakennettavissa vielä erillinen puusaunakota ja palju. 
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Tiloissa voisi toimia yrittäjä tai yhdistys ja kahvion toiminta olisi mahdollista. 
Kohteessa on maalämpöjärjestelmä ja hyvät vesi- ja sähköliittymät. Tilat on käytössä 
ympäri vuoden. 

Vierasvenesatamassa toimii Marina Merilokki - yritys. Merilokissa on toiminut 
kaupungin aloitteesta avantouintipaikka talvella 2004 - 2005. Toiminta lopetetiin 
vähäisen käytön vuoksi kokeilu kauden jälkeen. Nyt aika on avantouinnissa 
parempi. Merilokki soveltuu siis avantouintipaikaksi, mutta vaatii kaupungilta ja 
yrittäjältä toimenpiteitä ja rahoitusta. Aukipito olisi mahdollista laajemmalla aukiololla 
kuin Vähäkatava. Saunaan mahtuu kerralla noin 4-5 henkilöä ja sauna toimii sähköllä. 
Pihaan olisi rakennettava vähintään turvallisempi kulkuyhteys mereen ja avannon 
aukipitoon laitteet. Vierasvenelaiturit uusitaan kesällä 2023. Tiloissa on valmiina 
yrittäjä osaavine henkilökuntineen ja talvikausi mahdollistaisi paremman 
työllistämisen. Vierasvenelaituriin olisi laajennettavissa puusaunana tuttu saunalautta 
tai vastaava yrittäjävetoisena.

Vierasvenesataman yrittäjä on ollut kaupunkiin yhteydessä asian tiimoilta ja on valmis 
aloittamaan toimintaa jo talvikaudella 2023-2024. Tekninen toimiala selvittää 
aikataulu, resurssi ja kustannus tavoitteiden ratkaisumahdollisuuskia ja esittää 
tarvittaessa työohjelma muutoksella määrärahoja sekä aloittaa neuvottelut yrittäjän 
kanssa.

Kaupunki on kaavoittanut Reposaareen tukkiviikin rannalle venesatamatoimintaan 
alueita. Toistaiseksi alueen Infra ei ole vielä rakentumassa. Toisaalta nykyinen 
vierasvenesatama on laajuudeltaan riittänyt.

Ehdotus
Esittelijä: Markku Koppelomäki, Toimialajohtaja

Tekninen lautakunta päättää antaa edellämainitun lausunnon kaupunginhallitukselle.

Päätös
Päätösehdotus hyväksyttiin yksimielisesti.

Kaupunginhallitus, 21.08.2023, § 375

Valmistelijat / lisätiedot:
Johanna Jokelainen
johanna.jokelainen@pori.fi
hallintopäällikkö

Valtuutettu Tiina Puska jätti kaupunginvaltuuston kokouksessa 23.1.2023 § 17 
Talviuintipaikka Reposaareen -valtuustoaloitteen. Kaupunginvaltuusto lähetti asian 
kaupunginhallituksen valmisteltavaksi. Kaupunginhallitus päätti kokouksessaan 
30.1.2023 §48 pyytää aloitteesta vapaa-ajan lautakunnan ja teknisen lautakunnan 
lausunnot.

Asian esittely ja aikaisempi käsittely (Vapaa-ajan lautakunta 11.4.2023 § 44 ja Tekninen 
lautakunta 27.6.2023 § 164) ovat historiatiedoissa.

Ehdotus
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Esittelijä: Lauri Kilkku, vt. rahoitusjohtaja

Kaupunginhallitus päättää esittää kaupunginvaltuustolle, että valtuusto merkitsee 
tehdyt toimenpiteet ja annetut lausunnot tiedoksi vastauksena valtuustoaloitteeseen.

Pöytäkirja tämän asian osalta tarkastetaan välittömästi kokouksessa.

Päätös
Päätösehdotus hyväksyttiin yksimielisesti.

Kaupunginhallitus päätti tarkastaa pöytäkirjan tämän asian osalta heti kokouksessa.

Kaupunginvaltuusto, 28.08.2023, § 108

Valtuutettu Tiina Puska jätti kaupunginvaltuuston kokouksessa 23.1.2023 § 17 
Talviuintipaikka Reposaareen -valtuustoaloitteen. Kaupunginvaltuusto lähetti asian 
kaupunginhallituksen valmisteltavaksi. Kaupunginhallitus päätti kokouksessaan 
30.1.2023 § 48 pyytää aloitteesta vapaa-ajan lautakunnan ja teknisen lautakunnan 
lausunnot.

Kaupunginhallitus käsitteli asiaa kokouksessaan 21.8.2023 § 375.

Asian esittely ja aikaisempi käsittely (Vapaa-ajan lautakunta 11.4.2023 § 44 ja Tekninen 
lautakunta 27.6.2023 § 164) ovat historiatiedoissa.

Ehdotus

Kaupunginhallituksen päätösehdotus:

Kaupunginvaltuusto merkitsee tehdyt toimenpiteet ja annetut lausunnot tiedoksi 
vastauksena valtuustoaloitteeseen.

Päätös
Päätösehdotus hyväksyttiin yksimielisesti.
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Kaupunginvaltuusto, § 32,27.02.2023
Sivistyslautakunta, § 139,21.06.2023
Kaupunginhallitus, § 376,21.08.2023
Kaupunginvaltuusto, § 109, 28.08.2023

§ 109
Yhteiskunta- ja hyvinvointipainotteinen erikoistumislinja Porin lukioon, valtuustoaloite, 
valtuutettu Hanna Raitakari

PRIDno-2023-738

Kaupunginvaltuusto, 27.02.2023, § 32

Valtuutettu Hanna Raitakari jätti valtuuston kokouksessa seuraavan valtuustoaloitteen:

”Yhteiskunta- ja hyvinvointipainotteinen erikoistumislinja Porin lukioon

Porissa lukion erikoistumislinjat ovat lähinnä painottuneet 
matemaattisluonnontieteellisiin ja liikunnallisiin koulutusohjelmiin. Kuitenkin 
yhteiskunnallisten ja hyvinvointiin liittyvien koulutusteemojen nostaminen olisi 
ensiarvoisen tärkeää, koska kaupungin uudessa strategiassakin hyvinvoinnin 
edistäminen on nostettu sen ansaitsemalle jalustalle. Myös sote-puolella syntynyt 
työvoimavaje laittaa meidät tekemään uudenlaisia ratkaisuja koulutuskentälläkin, jotta 
mm. ikääntyvä väkemme saa ansaitsemaansa laadukasta hoitoa.

Keskustan valtuustoryhmä, ensimmäisenä allekirjoittajana Raija Koskiranta, teki hyvän 
aloitteen syksyllä 2022 liittyen lukioon perustettavasta tekniikan erityislinjasta. Tämä 
valtuustoaloite innosti allekirjoittaneen tekemään aloitteen liittyen seuraavaan:

’Kaupunginvaltuuston suomin oikeuksin esitän, että kaupungissamme ryhdytään 
toimenpiteisiin ja selvitetään mahdollisuutta perustaa Porin lukioon erikoistumislinja, 
jossa painotus olisi yhteiskunnallisissa ja hyvinvointiin tähtäävissä teemoissa. Tämä 
lujittaisi yhteistyötä alueen korkeakoulujen, SAMKin ja Yliopistokeskuksen kanssa, ja 
orientoisi alueella opiskelevia lukiolaisia kouluttautumaan yhteiskunnan ja 
hyvinvoinnin sektorin vahvoiksi ammattilaisiksi’.

Porissa 24.2.2023

 

Hanna Raitakari

kaupunginvaltuutettu (Kok.)

Pori ”

Ehdotus

Kaupunginvaltuusto päättää lähettää valtuustoaloitteen kaupunginhallitukselle 
kaupunginvaltuuston päätösten toimeenpanon yhteydessä käsiteltäväksi.

Päätös
Kaupunginvaltuusto päätti lähettää valtuustoaloitteen kaupunginhallitukselle 
kaupunginvaltuuston päätösten toimeenpanon yhteydessä käsiteltäväksi.
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Sivistyslautakunta, 21.06.2023, § 139

Valmistelijat / lisätiedot:
Taneli Tiirikainen
taneli.tiirikainen@pori.fi
yksikön päällikkö, opetusyksikkö

Kaupunginhallitus on pyytänyt sivistyslautakunnan lausunnon valtuustoaloitteeseen ”
Yhteiskunta- ja hyvinvointipainotteinen erikoistumislinja Porin lukioon”. Aloitteessa 
esitetään, että Porissa ryhdytään toimenpiteisiin ja selvitetään mahdollisuutta 
perustaa Porin lukioon erikoistumislinja, jossa painotus olisi yhteiskunnallisissa ja 
hyvinvointiin tähtäävissä teemoissa. Tekijä kertoo saaneensa innoituksen aloitteeseen 
Keskustan valtuustoryhmän aloitteesta, jossa esitettiin, että   Porin lukiossa 
ryhdyttäisiin tarvittaviin toimiin erikoistumislinjojen lisäämiseksi tai olemassa olevien 
linjojen aloituspaikkojen lisäämiseksi. Sivistyslautakunta on käsitellyt asiaa 
kokouksessaan 13. joulukuuta 2022 (§ 292), ja asioiden samankaltaisuuden vuoksi 
joulukuisen vastauksen asiat koskevat pääosin myös tätä nyt vastattavaa 
valtuustoaloitetta.

Porin lukiossa on yleislinja, neljä erityislinjaa (englanti, ilmaisutaito, luonnontiede, 
urheilu) sekä kaksi painotetun opetuksen oppiainetta tai opintokokonaisuutta 
(kuvataide, liiketalous).  Uusien erityislinjojen perustaminen edellyttää rahoitusta ja 
osin myös opetus- ja kulttuuriministeriön lupapäätöksen muutosta. Ministeriö ei 
säätele sinänsä lukioiden opiskelijamäärää eikä hakulinjojen määrää. Varsinaiset 
erityislukiolinjat perustuvat kuitenkin opetus- ja kulttuuriministeriön myöntämään 
lukiokoulutuksen järjestämisluvan muutospäätökseen. Porin lukiolla on ministeriön 
erikoislukioluvat luonnontieteitä ja urheilulukiota varten. Erotuksena 
koulutuksenjärjestäjän itse perustamista ja rahoittamista erityislinjoista näihin 
ministeriön päätöksellä perustettuihin erikoislukiolinjoihin liittyy valtionavustuksen 
lisärahoitus ja opiskelijoiden oikeus jättää lukion valtakunnallisen tuntijaon mukaisia 
pakollisia moduuleja tietyin edellytyksin opiskelematta, jolloin erityislukiolinjan 
opinnot mahtuvat huomattavasti paremmin opiskelijan opinto-ohjelmaan. Ministeriö 
arvioi erityislukioluvat uudelleen säännöllisesti. Tällä hetkellä ministeriö ei aktiivisesti 
edistä uusia erityislukiolinjoja, mutta on mahdollista, että tulevalla hallituskaudella 
luvat arvioidaan. Opetusyksikön päällikkö on keskustellut asiasta Kuntaliiton 
lukiokoulutuksen erityisasiantuntijan kanssa 21. maaliskuuta. Myös ministeriöstä on 
saatu lukioon sama vastaus.

Kahden lukion yhdistäminen Porin lukioksi ja sen toimintojen keskittäminen yhteen 
rakennukseen on ollut iso ponnistus, ja tämä työ jatkuu edelleen. Laadukas opetus 
edellyttää henkilökunnan hyvinvointia, ja muutosprosessille on nyt syytä antaa aikaa. 
Koronapandemian vaikutukset sekä geopoliittinen tilanne vaikuttavat opiskelijoiden 
jaksamiseen. Lukiolaisten hyvinvoinnista puhutaan paljon myös valtakunnallisesti. 
Opiskelijoiden hyvinvointiin, tukeen ja ohjaukseen panostamista tulee 
jatkaa.  Koulutuksen laatuun kiinnitetään huomiota jalkauttamalla valtakunnallista 
lukiokoulutuksen laatustrategiaa paikallisesti. Valtakunnallisesti keskustellaan 
lukiodiplomien painoarvon kasvattamisesta ja jopa yhden kirjoitettavan aineen 
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korvaamisesta diplomilla. Korkeakoulujen todistusvalintauudistus heijastuu sekin 
paikallisena työnä lukioon lähivuosina. Lähitulevaisuudessa lukio ei kaipaa isoja 
uudistuksia vaan keskittymistä perusasioihin.

Opiskelijoiden hyvinvointia edistetään Porin lukiossa olemassa olevien resurssien 
puitteissa. Kehitämme hyvinvointiin ja turvallisuuteen liittyvää toimintakulttuuria 
yhdessä opiskelijoiden kanssa. Lukion toukokuun 2023 hyvinvointikyselyssä väitteestä 
”koulu on luotettava ja turvallinen paikka” opiskelijoista 52 % oli täysin samaa mieltä ja 
42 % osittain samaa mieltä. Täysin eri mieltä väitteestä oli 1 % opiskelijoista. 
Huhtikuussa 2023 opiskelijamme osallistuivat myös Terveyden ja hyvinvoinnin 
laitoksen kouluterveyskyselyyn, jossa kartoitetaan kouluolojen lisäksi myös 
opiskelijoiden omaa terveyttä, terveystottumuksia ja elinoloja. Tämän kyselyn tulokset 
julkaistaan lukuvuoden 2023-2024 aikana. THL:n kysely antaa hyvää verrokkiaineistoa 
suhteessa aiempiin vuosiin ja muihin toisen asteen oppilaitoksiin. Kesän 2023 aikana 
tehdään lukion tiloissa remonttia, ja syksyn aikana uusitaan opetustilojen kalustusta. 
Lukion on myös tiiviisti mukana Valimo-hankkeen suunnittelussa. Opiskeluhuollon 
muutoksiin liittyen lukiossa on työn alla opetussuunnitelman päivitys, ja sen 
jalkauttaminen aloitetaan kuluvan vuoden aikana. Myös Poriin kaavailtu IB-lukio vaatii 
työtä sekä lukion että sivistystoimialan hallinnon osalta.

Kuluvan vuoden 2023 talousarvioasiakirjassa on linjattu Porin lukion toiminnallisia 
tavoitteita. Monikielisten opiskelijoiden asiat, Satakunnan korkeakoulujen 
tunnettavuuden lisääminen, lukiolaisten ongelmanratkaisu- ja teknologiataitojen sekä 
ohjelmointiosaamisen kokeileminen ja kehittäminen sekä oppimisen ja hyvinvoinnin 
tukemiseen liittyvät asiat on nostettu tavoitteiksi, joiden toteuttaminen vaatii 
lukiotasolla paljon työtä.

Korkeakouluyhteistyön osalta lukio on pitkään tehnyt yhteistyötä korkea-asteen 
opintojen mahdollistamiseksi lukioaikana. Insinöörikoulutuksen väyläopinnot ovat 
olleet mahdollisia Porin lukiossa parin vuoden ajan. Lukuvuoden 2022 alusta Porin 
lukio on koordinoinut Porin, Eurajoen ja Ulvilan lukioiden yhteistä Koulutusaste 
korkeammaksi – myös Satakunnassa -hanketta, jossa yhtenä tavoitteena on lisätä 
Satakunnan alueen korkeakoulujen ja näiden hakulinjojen tunnettuutta. Erityisesti on 
huomioitu yliopistokeskuksen uusi ylioppilaspohjainen kandidaattiohjelma. Hankkeen 
arviointikyselyjen perusteella Satakunnan korkeakoulujen tunnettuus kasvoi selvästi 
lähtötilanteesta kevääseen 2023 mennessä. Syksyllä vajaa puolet opiskelijoista arvioi 
tuntevansa paikallisten korkeakoulujen opetustarjonnan hyvin tai kohtuullisesti, mutta 
toukokuussa 2023 jo 75 % tunsi korkeakoulujamme hyvin tai kohtuullisesti. Niin ikään 
tämän lukuvuoden alussa käynnistyneessä Porin lukion ja Hämeenlinnan Kaurialan 
lukion Signaali -yhteishankkeessa kehitetään ongelmanratkaisu- ja teknologiataitojen 
sekä ohjelmointiosaamisen oppimista.  Sivistystoimiala tekee säännöllistä yhteistyötä 
Satakunnan ammattikorkeakoulun kanssa, ja valtuustoaloitteen hengessä 
keskusteluissa otetaankin esiin uudet väyläopintomahdollisuudet.

Lukiolaki 10.8.2018/714 2 §) määrittelee lukiokoulutuksen tarkoituksen. Lain 
mukaisesti lukiokoulutus antaa opiskelijalle valmiudet aloittaa korkeakoulututkintoon 
johtavat opinnot yliopistossa tai ammattikorkeakoulussa. Lukiokoulutuksen 
tarkoituksena on tukea opiskelijoiden kasvamista hyviksi, tasapainoisiksi ja 
sivistyneiksi ihmisiksi ja aktiivisiksi yhteiskunnan jäseniksi sekä antaa opiskelijoille 
työelämän, harrastusten sekä persoonallisuuden monipuolisen kehittämisen kannalta 
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tarpeellisia tietoja, taitoja ja valmiuksia. Lisäksi koulutuksen tarkoituksena on antaa 
opiskelijoille valmiuksia elinikäiseen oppimiseen ja itsensä jatkuvaan kehittämiseen. 
Lukiokoulutus siis jo perusolemukseltaan toteuttaa valtuustoaloitteen toivetta.

Johtopäätelmänä voidaan todeta, että Porin lukion kokonaisopiskelijamäärää ei ole 
syytä kasvattaa. Erityislukiolinjojen osalta on syytä odottaa ministeriön uutta 
arviointia. Lähitulevaisuudessa lukiossa tulee keskittyä nykyisten muutosten 
laadukkaaseen hoitamiseen sekä opiskelijoiden hyvinvoinnin edellytysten 
vahvistamiseen. Valtuustoaloitteen hengessä keskustellaan Satakunnan 
ammattikorkeakoulun kanssa mahdollisuudesta integroida SAMK:n tarjoamat 
väyläopinnot aiempaa paremmin lukion lukujärjestysten kanssa.  Tämä parantaisi 
lukiolaisten mahdollisuutta suorittaa muun muassa SAMK:n sairaanhoitajaopintojen 
väyläopinnot.

Ehdotus
Esittelijä: Esa Kohtamäki, toimialajohtaja, sivistystoimiala

Sivistyslautakunta päättää antaa oheisen lausunnon kaupunginhallitukselle.

Päätös
Päätösehdotus hyväksyttiin yksimielisesti. 

Kaupunginhallitus, 21.08.2023, § 376

Valmistelijat / lisätiedot:
Johanna Jokelainen
johanna.jokelainen@pori.fi
hallintopäällikkö

Valtuutettu Hanna Raitakari jätti kaupunginvaltuuston kokouksessa 27.2.2023 § 32 
Yhteiskunta- ja hyvinvointipainotteinen erikoistumislinja Porin lukioon -
valtuustoaloitteen. Kaupunginvaltuusto lähetti asian kaupunginhallituksen 
valmisteltavaksi. Kaupunginhallitus päätti kokouksessaan 6.3.2023 § 98 pyytää 
aloitteesta sivistyslautakunnan lausunnon.

Asian esittely ja aikaisempi käsittely (Sivistyslautakunta 21.6.2023 § 139) ovat 
historiatiedoissa.

Ehdotus
Esittelijä: Lauri Kilkku, vt. rahoitusjohtaja

Kaupunginhallitus päättää esittää kaupunginvaltuustolle, että valtuusto merkitsee 
tehdyt toimenpiteet ja annetun lausunnon tiedoksi vastauksena valtuustoaloitteeseen.

Pöytäkirja tämän asian osalta tarkastetaan välittömästi kokouksessa.

Päätös
Päätösehdotus hyväksyttiin yksimielisesti.

Kaupunginhallitus päätti tarkastaa pöytäkirjan tämän asian osalta heti kokouksessa.
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Kaupunginvaltuusto, 28.08.2023, § 109

Valtuutettu Hanna Raitakari jätti kaupunginvaltuuston kokouksessa 27.2.2023 § 32 
Yhteiskunta- ja hyvinvointipainotteinen erikoistumislinja Porin lukioon -
valtuustoaloitteen. Kaupunginvaltuusto lähetti asian kaupunginhallituksen 
valmisteltavaksi. Kaupunginhallitus päätti kokouksessaan 6.3.2023 § 98 pyytää 
aloitteesta sivistyslautakunnan lausunnon.

Kaupunginhallitus käsitteli asiaa kokouksessaan 21.8.2023 § 376.

Asian esittely ja aikaisempi käsittely (Sivistyslautakunta 21.6.2023 § 139) ovat 
historiatiedoissa.

Ehdotus

Kaupunginhallituksen päätösehdotus:

Kaupunginvaltuusto merkitsee tehdyt toimenpiteet ja annetun lausunnon tiedoksi 
vastauksena valtuustoaloitteeseen.

Päätös
Päätösehdotus hyväksyttiin yksimielisesti.
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Kaupunginvaltuusto, § 36,27.02.2023
Sivistyslautakunta, § 117,23.05.2023
Sivistyslautakunta, § 141,21.06.2023
Kaupunginhallitus, § 377,21.08.2023
Kaupunginvaltuusto, § 110, 28.08.2023

§ 110
Ksylitoli-pastillin jakamista jatkettava Porin päiväkodeissa, valtuustoaloite, valtuutettu 
Heidi Sakari

PRIDno-2023-767

Kaupunginvaltuusto, 27.02.2023, § 36

Valtuutettu Heidi Sakari jätti valtuuston kokouksessa seuraavan valtuustoaloitteen:

"Valtuustoaloite 27.2.2023 

Ksylitoli-pastillin jakamista jatkettava Porin päiväkodeissa 

Lasten suun terveydenhuoltoa voidaan tukea varhaiskasvatuksessa jaettavan Ksylitoli-
pastillin avulla. Ksylitoli-tuotteiden käyttö päiväkodissa ehkäisee lasten suun 
terveyseroja ja auttaa lasta omaksumaan suun terveyttä edistäviä tekijöitä.   

Kuntien tehtävänä hyvinvointialueille siirtymisen jälkeen on edelleen terveyden ja 
hyvinvoinnin edistäminen. Ksylitoli-pastillin merkitys lasten suunterveydelle on 
ennaltaehkäistä kariesbakteerin lisääntymistä ja hampaiden reikiintymistä ja 
edistää suunterveyttä. 

Heidi Sakari 

Perussuomalaiset"

Ehdotus

Kaupunginvaltuusto päättää lähettää valtuustoaloitteen kaupunginhallitukselle 
kaupunginvaltuuston päätösten toimeenpanon yhteydessä käsiteltäväksi.

Päätös
Kaupunginvaltuusto päätti lähettää valtuustoaloitteen kaupunginhallitukselle 
kaupunginvaltuuston päätösten toimeenpanon yhteydessä käsiteltäväksi.

Sivistyslautakunta, 23.05.2023, § 117

Valmistelijat / lisätiedot:
Ritva Välimäki
ritva.valimaki@pori.fi
yksikön päällikkö, varhaiskasvatusyksikkö

Valtuutettu Heidi Sakari jätti valtuuston kokouksessa seuraavan valtuustoaloitteen:

"Valtuustoaloite 27.2.2023 
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Ksylitoli-pastillin jakamista jatkettava Porin päiväkodeissa 

Lasten suun terveydenhuoltoa voidaan tukea varhaiskasvatuksessa jaettavan Ksylitoli-
pastillin avulla. Ksylitoli-tuotteiden käyttö päiväkodissa ehkäisee lasten suun 
terveyseroja ja auttaa lasta omaksumaan suun terveyttä edistäviä tekijöitä.   

Kuntien tehtävänä hyvinvointialueille siirtymisen jälkeen on edelleen terveyden ja 
hyvinvoinnin edistäminen. Ksylitoli-pastillin merkitys lasten suunterveydelle on 
ennaltaehkäistä kariesbakteerin lisääntymistä ja hampaiden reikiintymistä ja 
edistää suunterveyttä. 

Kaupunginhallitus on pyytänyt sivistyslautakunnalta lausuntoa valtuustoaloitteeseen 
"Ksylitoli-pastillin jakamista jatkettava Porin päiväkodeissa" 31.5.2023 mennessä.

Ehdotus
Esittelijä: Taneli Tiirikainen, yksikön päällikkö, opetusyksikkö

Sivistyslautakunta päättää antaa seuraavan lausunnon asiassa:

Porin perusturvan YTA on kustantanut usean vuoden ajan varhaiskasvatuksen lasten  
ksylitol-pastillit. Satakunnan Hyvinvointialueella on tehty päät että pastilleja ei enää ös, 
hankita. Porin perusturvan johtavana ylihammaslääkärinä ja Satakunnan  
hyvinvointialueen suun terveydenhuollon koordinaattorina toiminut Katja Lepistö on 
lokakuussa 2022 viestinyt päätöksen perusteluista seuraavaa:

"Käypä-hoito –ohjeiden mukaan vaikuttavin keino estää hampaiden reikiintymistä on 
hampaiden harjaus vähintään kaksi kertaa päivässä fluoripitoisella hammastahnalla. 
Tämä suositus toteutuu Suomessa alle puolella pikkulapsista: 45 %:lla 2-vuotiaista, 39 %:lla 
3-vuotiaista ja 41 %:lla 5-vuotiaista.

Ksylitol-pastilli ei korvaa hampaiden mekaanista puhdistusta eli harjausta. Se on melko 
tehoton, mikäli hampaiden pinta on plakin peitossa, pastillin teho kohdistuu vain 
uloimpaan plakkikerrokseen. Jos hampaan pinta on puhdas, on pastillinkin teho hyvä. 
Hampaiden puhdistus plakista on paras keino hoitaa suun hyvinvointia ja estää 
reikiintymistä (kariesta). Puhtaaseen hampaan pintaan ei synny kariesta.

Ksylitol-tuotteita pitäisi käyttää yhteensä suositusten mukaan yli 5 grammaa päivässä. Yksi 
pastilli päivässä ei riitä eikä tuo tarvittavaa suojaa, varsinkaan jos hampaiden harjaus ei 
suju. Ksylitol-pastilleja pitäisi saada 8-10 päivässä, jotta 5 grammaa päivässä toteutuu."

Suun terveydenhuolto antaa päiväkotilapsille valistusta ja harjausopetusta. 
Varhaiskasvatuksella on monia tehtäviä lasten terveyden osalta esim. ruokailun 
terveellisyyden ja liikunnan osalta. Lasten hampaiden harjaus päivittäin on 
reikiintymisen paras ehkäisy. Lasten huoltajien tehtävä on vastata harjauksesta.

Varhaiskasvatuksella ei ole mahdollisuutta rahoittaa ksylitol-pastilleja lapsille. Arvioitu 
kuluerä olisi noin 25 000 euroa vuositasolla.

Päätös
Esittelijä poisti asian listalta. 

Sivistyslautakunta, 21.06.2023, § 141
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Valmistelijat / lisätiedot:
Johanna Jokelainen
johanna.jokelainen@pori.fi
hallintopäällikkö

Valtuutettu Heidi Sakari jätti valtuuston kokouksessa seuraavan valtuustoaloitteen:

"Valtuustoaloite 27.2.2023 

Ksylitoli-pastillin jakamista jatkettava Porin päiväkodeissa 

Lasten suun terveydenhuoltoa voidaan tukea varhaiskasvatuksessa jaettavan Ksylitoli-
pastillin avulla. Ksylitoli-tuotteiden käyttö päiväkodissa ehkäisee lasten suun 
terveyseroja ja auttaa lasta omaksumaan suun terveyttä edistäviä tekijöitä.   

Kuntien tehtävänä hyvinvointialueille siirtymisen jälkeen on edelleen terveyden ja 
hyvinvoinnin edistäminen. Ksylitoli-pastillin merkitys lasten suunterveydelle on 
ennaltaehkäistä kariesbakteerin lisääntymistä ja hampaiden reikiintymistä ja 
edistää suunterveyttä. 

Kaupunginhallitus on pyytänyt sivistyslautakunnalta lausuntoa valtuustoaloitteeseen 
"Ksylitoli-pastillin jakamista jatkettava Porin päiväkodeissa" 31.5.2023 mennessä.

Asia oli sivistyslautakunnan kokouksen 23.5.2023 esityslistalla. Esittelijä poisti asian 
listalta. 

Ehdotus
Esittelijä: Esa Kohtamäki, toimialajohtaja, sivistystoimiala

Sivistyslautakunta päättää antaa seuraavan lausunnon asiassa:

Porin perusturvan YTA on kustantanut usean vuoden ajan varhaiskasvatuksen lasten  
ksylitol-pastillit. Satakunnan Hyvinvointialueella on tehty päät että pastilleja ei enää ös, 
hankita. Porin perusturvan johtavana ylihammaslääkärinä ja Satakunnan  
hyvinvointialueen suun terveydenhuollon koordinaattorina toiminut Katja Lepistö on 
lokakuussa 2022 viestinyt päätöksen perusteluista seuraavaa:

"Käypä-hoito –ohjeiden mukaan vaikuttavin keino estää hampaiden reikiintymistä on 
hampaiden harjaus vähintään kaksi kertaa päivässä fluoripitoisella hammastahnalla. 
Tämä suositus toteutuu Suomessa alle puolella pikkulapsista: 45 %:lla 2-vuotiaista, 39 %:lla 
3-vuotiaista ja 41 %:lla 5-vuotiaista.

Ksylitol-pastilli ei korvaa hampaiden mekaanista puhdistusta eli harjausta. Se on melko 
tehoton, mikäli hampaiden pinta on plakin peitossa, pastillin teho kohdistuu vain 
uloimpaan plakkikerrokseen. Jos hampaan pinta on puhdas, on pastillinkin teho hyvä. 
Hampaiden puhdistus plakista on paras keino hoitaa suun hyvinvointia ja estää 
reikiintymistä (kariesta). Puhtaaseen hampaan pintaan ei synny kariesta.

Ksylitol-tuotteita pitäisi käyttää yhteensä suositusten mukaan yli 5 grammaa päivässä. Yksi 
pastilli päivässä ei riitä eikä tuo tarvittavaa suojaa, varsinkaan jos hampaiden harjaus ei 
suju. Ksylitol-pastilleja pitäisi saada 8-10 päivässä, jotta 5 grammaa päivässä toteutuu."
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Kaupunkistrategiassa mainitaan, että lasten, nuorten ja perheiden hyvinvointi on 
meille erityisen tärkeää. Varhaiskasvatuksen tehtävänä on yhteistyössä neuvoloiden ja 
suun terveydenhuollon asiantuntijoiden kanssa muistuttaa eri tavoin niin lapsia kuin 
heidän vanhempiaankin hampaiden harjauksen tärkeydestä.

Myös ksylitoli ehkäisee tutkitusti hampaiden reikiintymistä. Ksylitoli on mukana 
Valtion ravitsemusneuvottelukunnan suosituksessa päiväkoti-ikäisille. Ksylitoli on osa 
terveellistä ruokavaliota ja siksi myös ksylitolin käyttämisen malli on tärkeä.

Sivistyslautakunta velvoittaa varhaiskasvatusyksikköä ryhtymään toimenpiteisiin, jotta 
varhaiskasvatuksen lapsille kaupungin varhaiskasvatuspalveluissa  ja 
palvelusetelipäiväkodeissa voidaan taas syksystä 2023 tarjota päivittäiset kaksi ksylitol-
pastillia.

Päätös
Päätösehdotus hyväksyttiin yksimielisesti. 

Kaupunginhallitus, 21.08.2023, § 377

Valmistelijat / lisätiedot:
Johanna Jokelainen
johanna.jokelainen@pori.fi
hallintopäällikkö

Valtuutettu Heidi Sakari jätti kaupunginvaltuuston kokouksessa 27.2.2023 § 36 
Ksylitoli-pastillin jakamista jatkettava Porin päiväkodeissa -valtuustoaloitteen. 
Kaupunginvaltuusto lähetti asian kaupunginhallituksen valmisteltavaksi. 
Kaupunginhallitus päätti kokouksessaan 6.3.2023 § 98 pyytää aloitteesta 
sivistyslautakunnan lausunnon.

Asian esittely ja aikaisempi käsittely (Sivistyslautakunta 21.6.2023 § 141) ovat 
historiatiedoissa.

Ehdotus
Esittelijä: Lauri Kilkku, vt. rahoitusjohtaja

Kaupunginhallitus päättää esittää kaupunginvaltuustolle, että valtuusto merkitsee 
tehdyt toimenpiteet ja annetun lausunnon tiedoksi vastauksena valtuustoaloitteeseen.

Pöytäkirja tämän asian osalta tarkastetaan välittömästi kokouksessa.

Päätös
Päätösehdotus hyväksyttiin yksimielisesti.

Kaupunginhallitus päätti tarkastaa pöytäkirjan tämän asian osalta heti kokouksessa.

Kaupunginvaltuusto, 28.08.2023, § 110

Valtuutettu Heidi Sakari jätti kaupunginvaltuuston kokouksessa 27.2.2023 § 36 
Ksylitoli-pastillin jakamista jatkettava Porin päiväkodeissa -valtuustoaloitteen. 
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Kaupunginvaltuusto lähetti asian kaupunginhallituksen valmisteltavaksi. 
Kaupunginhallitus päätti kokouksessaan 6.3.2023 § 98 pyytää aloitteesta 
sivistyslautakunnan lausunnon.

Kaupunginhallitus käsitteli asiaa kokouksessaan 21.8.2023 § 377.

Asian esittely ja aikaisempi käsittely (Sivistyslautakunta 21.6.2023 § 141) ovat 
historiatiedoissa.

Ehdotus

Kaupunginhallituksen päätösehdotus:

Kaupunginvaltuusto merkitsee tehdyt toimenpiteet ja annetun lausunnon tiedoksi 
vastauksena valtuustoaloitteeseen.

Päätös
Päätösehdotus hyväksyttiin yksimielisesti.
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Kaupunginvaltuusto, § 46,27.03.2023
Sivistyslautakunta, § 116,23.05.2023
Tekninen lautakunta, § 183,08.08.2023
Kaupunginhallitus, § 378,21.08.2023
Kaupunginvaltuusto, § 111, 28.08.2023

§ 111
Valtuustoaloite Porin lukion seinäteksteistä, valtuustoaloite, valtuutettu Hanna Raitakari

PRIDno-2023-1136

Kaupunginvaltuusto, 27.03.2023, § 46

Valtuutettu Hanna Raitakari jätti valtuuston kokouksessa seuraavan valtuustoaloitteen:

” Valtuustoaloite Porin lukion seinäteksteistä

Porissa lähes kaikki lukiolaiset, ruotsalaista lukiota lukuun ottamatta, suorittavat 
opintojaan vuonna 1926 perustetun Porin Suomalaisen Yhteislyseon vuonna 1935 
rakennetussa koulurakennuksessa. Koulun mittava saneeraus valmistui kesällä 2017, 
jolloin Tasavallankadun julkisivuseinälle kiinnitettiin koulun alkuperäinen nimi PORIN 
SUOMALAINEN YHTEISLYSEO.

Tänä päivänä lukiolaiset ahertavat Porin Lukiossa ja ansaitusti tämä uusi koulun nimi 
tulee saamaan kylttinsä koulun seinälle. Kuitenkin olisi tärkeää säilyttää palanen 
porilaista kouluhistoriaa tuleville sukupolville ja siksi esitän valtuustoaloitteessani 
seuraavaa:

’Kaupunginvaltuuston suomin oikeuksin esitän, että Porin Suomalainen Yhteislyseo -
teksti säilytetään siinä paikassaan ja siihen lisätään vuosiluvut 1926–2022. (kuva 1). 
Porin Lukio -tekstin voisi sijoittaa paraatipaikalle, pääsisäänkäyntiosan yläpuolelle. 
(kuva 2)’

Porissa 22.3.2023

Hanna Raitakari

Porin kaupunginvaltuutettu (Kok.)”

Ehdotus

Kaupunginvaltuusto päättää lähettää valtuustoaloitteen kaupunginhallitukselle 
kaupunginvaltuuston päätösten toimeenpanon yhteydessä käsiteltäväksi.

Päätös
Kaupunginvaltuusto päätti lähettää valtuustoaloitteen kaupunginhallitukselle 
kaupunginvaltuuston päätösten toimeenpanon yhteydessä käsiteltäväksi.

Sivistyslautakunta, 23.05.2023, § 116

Valmistelijat / lisätiedot:
Taneli Tiirikainen
taneli.tiirikainen@pori.fi
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yksikön päällikkö, opetusyksikkö

Kaupunginhallitus on pyytänyt sivistyslautakunnalta lausuntoa valtuustoaloitteeseen 
Porin lukion seinäteksteistä. Aloitteessa esitetään, että Porin Suomalainen Yhteislyseo -
teksti säilytetään nykyisessä paikassaan ja siihen lisätään vuosiluvut 1926–2022. 

Porin lukion rakennuksen sisällä Porin suomalaisen yhteislyseon perinne näkyy monin 
paikoin. Kellarikerroksessa on senioreitten kokoamaa aineistoa opiskelijaelämästä eri 
vuosikymmenillä, ensimmäisessä kerroksessa sodissa katuneiden muistolaatat ja 
kolmannessa kerroksessa seinätauluina vanhoja kuvia rakennuksen historiasta. 
“Psyllin henki” siis näkyy nykyisen Porin lukion tiloissa. Nyt eletään kuitenkin uuden 
Porin lukion aikaa, ja onkin hyvä kaikin tavoin vahvistaa sekä opiskelijoiden että 
henkilökunnan osalta yhteisen, Porin lukion identiteetin kehittymistä.  

Valtuustoaloitetta on käsitelty lukion rehtorikokouksessa 20.4. ja opetusyksikön 
päällikkö on keskustellut asiasta teknisen toimialan kiinteistömanagerin kanssa 21.4. 
Rakennuksen ulkopuolella on syytä olla selvästi näkyvillä siellä nykyisin toimivan 
oppilaitoksen nimi. Lisäksi tarvitaan opaskylttejä esimerkiksi ulko-ovien yhteyteen. 
Sivistyslautakunnan näkemys on, että seinällä oleva nimikyltti (PORIN SUOMALAINEN 
YHTEISLYSEO) tulee poistaa ja korvata PORIN LUKIO -tekstillä.

Ehdotus
Esittelijä: Taneli Tiirikainen, yksikön päällikkö, opetusyksikkö

Sivistyslautakunta päättää antaa oheisen lausunnon valtuustoaloitteeseen.

Päätös
Päätösehdotus hyväksyttiin yksimielisesti. 

Tekninen lautakunta, 08.08.2023, § 183

Valmistelijat / lisätiedot:
Jouni Salonen
jouni.salonen@pori.fi
Tilajohtamisen toimintayksikön esimies

Valtuutettu Hanna Raitakari jätti kaupunginvaltuuston kokouksessa 27.3.2023 § 46 
Porin lukion seinäteksteistä koskevan valtuustoaloitteen.

Kaupunginhallitus päätti pyytää aloitteesta sivistyslautakunnan ja teknisen 
lautakunnan lausunnot 30.6.2023 mennessä.

 

Tilajohtamisen toimintayksikkö antaa asiasta seuraavan lausunnon:

Mahdollisia muutoksia julkisivuun tehdessä on otettava huomioon rakennustekninen 
toteutus, sekä työn suorittaminen turvallisesti. Lisäksi julkisivuun kohdistuvissa 
muutostöissä on konsultoitava myös museon edustajia, sillä kiinteistö on suojeltu.

Teknisesti muutostyö on toteutettavissa, mutta muutostyötä valmistellessa ja 
toteutettaessa on huomioitava rakennuksen sijainti verrattain vilkkaasti liikennöidyn 
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väylän yhteydessä, kiinteistössä tapahtuva toisen asteen opetustoiminta sekä 
kiinteistön välittömässä läheisyydessä kulkevan jalkakäytävän kulkuun aiheutuva 
mahdollinen haitta. Työ tulee toteuttaa joko nostin- tai telinetyönä, vaara-alueet 
rajata, olemassa olevien merkkien kiinnityskohdat tulee entisöidä asianmukaisesti, 
uusien merkkien kiinnityspisteiden ja ankkuroinnit tulee toteuttaa suunnitellusti.

Seinätekstien muutostyö on viety teknisen toimialan työlistalle, josta se nostetaan 
työohjelmaan kuten kaikki muutkin rakennustekniset korjaus- ja muutostyöt niiden 
prioriteetin mukaisesti. Työn vaativuuden ja sen aiheuttaman haitan, sekä 
todennäköisesti investointirajan ylittävien kustannusten vuoksi tekninen toimiala 
ehdottaa, että työ toteutetaan aikaisintaan vuoden 2024 aikana.

Ehdotus
Esittelijä: Markku Koppelomäki, Toimialajohtaja

Tekninen lautakunta päättää antaa edellä mainitun lausunnon kaupunginhallitukselle.

Päätös
Päätösehdotus hyväksyttiin yksimielisesti.

Kaupunginhallitus, 21.08.2023, § 378

Valmistelijat / lisätiedot:
Johanna Jokelainen
johanna.jokelainen@pori.fi
hallintopäällikkö

Valtuutettu Hanna Raitakari jätti kaupunginvaltuuston kokouksessa 27.3.2023 § 46 
Valtuustoaloite Porin lukion seinäteksteistä -valtuustoaloitteen. Kaupunginvaltuusto 
lähetti asian kaupunginhallituksen valmisteltavaksi. Kaupunginhallitus päätti 
kokouksessaan 3.4.2023 § 170pyytää aloitteesta sivistyslautakunnan ja teknisen 
lautakunnan lausunnot.

Asian esittely ja aikaisempi käsittely (Sivistyslautakunta 23.5.2023 § 116 ja Tekninen 
lautakunta menossa 8.8.2023 § 183) ovat historiatiedoissa.

Ehdotus
Esittelijä: Lauri Kilkku, vt. rahoitusjohtaja

Kaupunginhallitus päättää esittää kaupunginvaltuustolle, että valtuusto merkitsee 
tehdyt toimenpiteet ja annetut lausunnot tiedoksi vastauksena valtuustoaloitteeseen.

Pöytäkirja tämän asian osalta tarkastetaan välittömästi kokouksessa.

Päätös
Päätösehdotus hyväksyttiin yksimielisesti.

Kaupunginhallitus päätti tarkastaa pöytäkirjan tämän asian osalta heti kokouksessa.

Kaupunginvaltuusto, 28.08.2023, § 111
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Valtuutettu Hanna Raitakari jätti kaupunginvaltuuston kokouksessa 27.3.2023 § 46 
Valtuustoaloite Porin lukion seinäteksteistä -valtuustoaloitteen. Kaupunginvaltuusto 
lähetti asian kaupunginhallituksen valmisteltavaksi. Kaupunginhallitus päätti 
kokouksessaan 3.4.2023 § 170pyytää aloitteesta sivistyslautakunnan ja teknisen 
lautakunnan lausunnot.

Kaupunginhallitus käsitteli asiaa kokouksessaan 21.8.2023 § 378.

Asian esittely ja aikaisempi käsittely (Sivistyslautakunta 23.5.2023 § 116 ja Tekninen 
lautakunta menossa 8.8.2023 § 183) ovat historiatiedoissa.

Ehdotus

Kaupunginhallituksen päätösehdotus:

Kaupunginvaltuusto merkitsee tehdyt toimenpiteet ja annetut lausunnot tiedoksi 
vastauksena valtuustoaloitteeseen.

Päätös
Päätösehdotus hyväksyttiin yksimielisesti.
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§ 112
Varhaiskasvatuksen vuorohoidon tarvetta kartoitettava Meri-Porin alueella, 
valtuustoaloite, valtuutettu Heidi Sakari

PRIDno-2023-3174

Valtuutettu Heidi Sakari jätti valtuuston kokouksessa seuraavan valtuustoaloitteen:

”Valtuustoaloite 28.8.2023 

Varhaiskasvatuksen vuorohoidon tarvetta kartoitettava Meri-Porin alueella 

Meri-Porin alueella asuvien lapsiperheiden tarvetta varhaiskasvatuksen vuorohoidolle 
tulisi kartoittaa. Alueen etäisyys nykyisiin vuorohoitopaikkoihin Meri-Porin alueelta 
(Reposaari, Ahlainen, Pihlava, Enäjärvi) on pitkä. Elinkustannusten nousun ja logistisen 
syiden vuoksi palveluiden yhdenvertaisuuden toteutumisen vuoksi tulisi 
selvittää vuorohoidon tarve näiltä alueilta. 

 Lisäksi Porissa vuorohoitoyksiköitä on vähän ja tarpeen kartoitus olisi hyvä tehdä, 
myös koko Porin alueella. Mikäli tarvetta vuorohoidolle on, olisi sivistystoimialan 
tarpeen vaatiessa mahdollistettava palvelun tuottaminen myös Meri-Porin alueelle. 

Heidi Sakari 

PS”. 

Ehdotus

Kaupunginvaltuusto päättää lähettää valtuustoaloitteen kaupunginhallitukselle 
kaupunginvaltuuston päätösten toimeenpanon yhteydessä käsiteltäväksi.

Päätös
Kaupunginvaltuusto päätti lähettää valtuustoaloitteen kaupunginhallitukselle 
kaupunginvaltuuston päätösten toimeenpanon yhteydessä käsiteltäväksi.

Tiedoksi
Kaupunginhallitus
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§ 113
Pori mukaan solmimaan asukkaidensa digitaalista turvaverkkoa Commu-mobiilisovelluksen 
avulla, valtuustoaloite, valtuutettu Tiina Stenman

PRIDno-2023-3175

Valtuutettu Tiina Stenman jätti valtuuston kokouksessa seuraavan valtuustoaloitteen: 

"Valtuustoaloite

PORI MUKAAN SOLMIMAAN ASUKKAIDENSA DIGITAALISTATURVAVERKKOA COMMU-
MOBIILISOVELLUKSEN AVULLA

Commu on auttamisen mobiilisovellus, mikä palkittiin vuoden Digitaalisin Teko -
palkinnolla Helsingin messukeskuksessa vuonna 2022. Commussa yksityishenkilöt, 
yhdistykset ja yritykset kohtaavat auttamisen ja talkoilun merkeissä. Commu auttaa 
kuntia lisäämään yhteisöllisyyttä, naapuriapua ja hyvinvointia asukkaiden 
keskuudessa. Commun avulla kunta myös tarjoaa asukkaille turvallisen alustan 
tutustua toisiinsa. Sovellus vaatii vahvan tunnistautumisen. Alustalla ei osteta eikä 
myydä mitään.

Viisi kuntaa on jo lähtenyt mukaan Commuun, mukaan lukien Harjavalta. Kaupunki 
maksaa kumppanuudesta, ja maksu määräytyy asukasluvun mukaan. Kuntapalveluun 
sisältyy valmiit visuaaliset raportit kuntalaisten aktiivisuudesta Commussa, ja 
raporttien dataa pystyy suoraan hyödyntämään kunnan viestinnässä.

Koronapandemian jäljiltä yhteisöllisyys ja ihmisten henkinen ja fyysinenkin hyvinvointi 
on hieman hukassa. Esitän, että Pori lähtee mukaan lisäämään yhteisöllisyyttä ja 
naapuriapua, ja saatetaan tällä lisätä myös kaupungin veto- ja pitovoimaa. 

Tiina Stenman

Kaupunginvaltuutettu (PS)".

Ehdotus

Kaupunginvaltuusto päättää lähettää valtuustoaloitteen kaupunginhallitukselle 
kaupunginvaltuuston päätösten toimeenpanon yhteydessä käsiteltäväksi.

Päätös
Kaupunginvaltuusto päätti lähettää valtuustoaloitteen kaupunginhallitukselle 
kaupunginvaltuuston päätösten toimeenpanon yhteydessä käsiteltäväksi.

Tiedoksi
Kaupunginhallitus
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§ 114
Porin kaupungin tulee veloittaa vuokraa sähköpotkulautojen liiketoiminnasta, 
valtuustoaloite, Porin Vihreä valtuustoryhmä, ensimmäinen allekirjoittaja valtuutettu Mika 
Tuhkanen

PRIDno-2023-3176

Porin Vihreä valtuustoryhmä, ensimmäinen allekirjoittaja valtuutettu Mika Tuhkanen 
jätti valtuuston kokouksessa seuraavan valtuustoaloitteen:

”Valtuustoaloite Porin kaupungin tulee veloittaa vuokraa sähköpotkulautojen 
liiketoiminnasta.

Porissa toimii tällä hetkellä useita yrityksiä, jotka vuokraavat kaupungin alueella 
sähköpotkulautoja. Sähköpotkulautaoperaattorit eivät ole kaupungin kanssa 
sopimussuhteessa, mutta aiheuttavat kaupungille kustannuksia mm. 
sähköpotkulautojen käyttöä koskevan ohjeistuksen mukana tuomat katujen 
maalaukset, vääriin paikkoihin jätettyjen potkulautojen aiheuttamat ongelmat, eikä 
vähäisimpänä vahingot käyttäjälle ja ympäristölle vastuuttomasta laitteiden käytöstä.

Näistä syistä ehdotan, että sähköpotkulautaoperaattoreiden kanssa solmitaan 
sopimussuhde ja aloitetaan vuokran perintä suhteutettuna laitteiden määrään, kuten 
muillakin kaupungin alueita käyttävillä yrityksillä, esim. kivijalkamyymälöiden A-standit 
ja ravintoloiden terassit.

Porissa 28.8.2023

Mika Tuhkanen (Porin Vihreä valtuustoryhmä)

Reetta Vähätalo-Amhdak

Hanna Sinisalmi

Sanna Grönmark

Minna Haavisto

Kaarina Ranne

Laura Pullinen”.

Ehdotus

Kaupunginvaltuusto päättää lähettää valtuustoaloitteen kaupunginhallitukselle 
kaupunginvaltuuston päätösten toimeenpanon yhteydessä käsiteltäväksi.

Päätös
Kaupunginvaltuusto päätti lähettää valtuustoaloitteen kaupunginhallitukselle 
kaupunginvaltuuston päätösten toimeenpanon yhteydessä käsiteltäväksi.

Tiedoksi
Kaupunginhallitus
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§ 115
Urheilukeskuksen Koripallokentän korjaaminen, valtuustoaloite, valtuutettu Ismo Läntinen

PRIDno-2023-3177

Valtuutettu Ismo Läntinen jätti valtuuston kokouksessa seuraavan valtuustoaloitteen: 

"Valtuustoaloite:

Urheilukeskuksen Koripallokentän korjaaminen.

Kyseisen Koripallokentän asvaltti alusta on useasta paikasta vaarallisesti rikki ja 
aiheuttaa kaiken ikäisille käyttäjille suuren riskin erilaisille tapahturmille.

Lisäksi rikkinäinen alusta on haitaksi eri urheilulajien harjoituksilla.

Lisäksi: Koripallon kentän vieressä on myös lentopallo kenttä. Molempien kenttien 
ympäristö vaatii siistimistä, koska kentät on näkyvällä paikalla ja jonka vierestä kulkee 
vilkkaasti käytetty autotie ja pyörätie.

Ismo Läntinen 

Kaupunginvaltuutettu

Porin Perussuomalaiset".

Ehdotus

Kaupunginvaltuusto päättää lähettää valtuustoaloitteen kaupunginhallitukselle 
kaupunginvaltuuston päätösten toimeenpanon yhteydessä käsiteltäväksi.

Päätös
Kaupunginvaltuusto päätti lähettää valtuustoaloitteen kaupunginhallitukselle 
kaupunginvaltuuston päätösten toimeenpanon yhteydessä käsiteltäväksi.

Tiedoksi
Kaupunginhallitus
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Kunnallisvalitus
§99, §100, §101, §102

Kunnallisvalitusohje
Tähän päätökseen haetaan muutosta kunnallisvalituksella.

Valitusoikeus
Päätökseen saa hakea muutosta:

se, johon päätös on kohdistettu tai jonka oikeuteen, velvollisuuteen tai etuun 
päätös välittömästi vaikuttaa (asianosainen), sekä
kunnan jäsen.

Valitusaika
Kunnallisvalitus on tehtävä 30 päivän kuluessa päätöksen tiedoksisaannista.

Valitus on toimitettava valitusviranomaiselle viimeistään valitusajan viimeisenä 
päivänä ennen valitusviranomaisen aukioloajan päättymistä.

Asianosaisen katsotaan saaneen päätöksestä tiedon, jollei muuta näytetä, seitsemän 
päivän kuluttua kirjeen lähettämisestä. Käytettäessä tavallista sähköistä tiedoksiantoa 
asianosaisen katsotaan saaneen päätöksestä tiedon, jollei muuta näytetä, kolmantena 
päivänä viestin lähettämisestä. 

Kunnan jäsenen katsotaan saaneen päätöksestä tiedon seitsemän päivän kuluttua 
siitä, kun pöytäkirja on nähtävänä yleisessä tietoverkossa.

Tiedoksisaantipäivää ei lueta valitusaikaan. Jos valitusajan viimeinen päivä on 
pyhäpäivä, itsenäisyyspäivä, vapunpäivä, joulu- tai juhannusaatto tai arkilauantai, saa 
valituksen tehdä ensimmäisenä arkipäivänä sen jälkeen.

Valitusperusteet

Kunnallisvalituksen saa tehdä sillä perusteella, että

päätös on syntynyt virheellisessä järjestyksessä,
päätöksen tehnyt viranomainen on ylittänyt toimivaltansa tai
päätös on muuten lainvastainen.

Valittajan tulee esittää valituksen perusteet valitusviranomaiselle ennen valitusajan 
päättymistä.

Valitusviranomainen
Kunnallisvalitus tehdään Turun hallinto-oikeudelle. 

Postiosoite:               PL 32, 20101 Turku
Käyntiosoite:             Sairashuoneenkatu 2-4
Sähköpostiosoite:     turku.hao@oikeus.fi
Faksinumero:            029 56 42414
Puhelinnumero:         029 56 42400
Valituksen voi tehdä myös hallinto- ja erityistuomioistuinten asiointipalvelussa 
osoitteessa https://asiointi2.oikeus.fi/hallintotuomioistuimet.

Valituksen muoto ja sisältö
Valitus on tehtävä kirjallisesti. Myös sähköinen asiakirja täyttää vaatimuksen 
kirjallisesta muodosta.
Valituksessa on ilmoitettava:
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päätös, johon haetaan muutosta (valituksen kohteena oleva päätös);
miltä kohdin päätökseen haetaan muutosta ja mitä muutoksia siihen vaaditaan 
tehtäväksi (vaatimukset);
vaatimusten perustelut;
mihin valitusoikeus perustuu, jos valituksen kohteena oleva päätös ei kohdistu 
valittajaan.

Valituksessa on lisäksi ilmoitettava valittajan nimi ja yhteystiedot. Jos puhevaltaa 
käyttää valittajan laillinen edustaja tai asiamies, myös tämän yhteystiedot on 
ilmoitettava. Yhteystietojen muutoksesta on valituksen vireillä ollessa ilmoitettava 
viipymättä hallintotuomioistuimelle.
Valituksessa on ilmoitettava myös se postiosoite ja mahdollinen muu osoite, johon 
oikeudenkäyntiin liittyvät asiakirjat voidaan lähettää (prosessiosoite). Mikäli valittaja 
on ilmoittanut enemmän kuin yhden prosessiosoitteen, voi hallintotuomioistuin valita, 
mihin ilmoitetuista osoitteista se toimittaa oikeudenkäyntiin liittyvät asiakirjat.
Valitukseen on liitettävä:

valituksen kohteena oleva päätös valitusosoituksineen;
selvitys siitä, milloin valittaja on saanut päätöksen tiedoksi, tai muu selvitys 
valitusajan alkamisen ajankohdasta;
asiakirjat, joihin valittaja vetoaa vaatimuksensa tueksi, jollei niitä ole jo 
aikaisemmin toimitettu viranomaiselle.

Oikeudenkäyntimaksu
Muutoksenhakuasian vireille panijalta peritään oikeudenkäyntimaksu sen mukaan 
kuin tuomioistuinmaksulaissa (1455/2015) säädetään. 

Pöytäkirja
Päätöstä koskevia pöytäkirjan otteita ja liitteitä voi pyytää Porin kaupungin 
kirjaamosta.

Postiosoite:              PL 121, 28101 Pori
Käyntiosoite:            Palvelupiste Porina, Yrjönkatu 13
Sähköpostiosoite:    kirjaamo@pori.fi
Faksinumero:           (02) 634 9417
Puhelinnumero:        (02) 623 4470
Vaihde                      (02) 621 1100

Palvelupisteen aukioloajat
maanantai               10 - 16
tiistai-torstai              8 - 16
perjantai                   8 - 15

Pöytäkirja on viety nähtäväksi yleiseen tietoverkkoon toimielimen päättämän 
aikataulun mukaisesti.

Asianosaiselle lähetettyyn pöytäkirjaotteeseen muutoksenhakuohjeineen on merkitty 
lähettämispäivä sekä pöytäkirjan nähtävilläolopäivä. 
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Kunnallisvalitus
§98

Kunnallisvalitusohje
Päätökseen haetaan muutosta kunnallisvalituksella Turun hallinto-oikeudelta.

Valitusoikeus

Tähän päätökseen saa hakea muutosta

se, johon päätös on kohdistettu tai jonka oikeuteen, velvollisuuteen tai etuun 
päätös välittömästi vaikuttaa (asianosainen)
kunnan jäsen
viranomainen toimialaansa kuuluvissa asioissa
maakunnan liitto ja kunta, joiden alueella kaavassa osoitetulla maankäytöllä on 
vaikutuksia
rekisteröity paikallinen tai alueellinen yhteisö toimialaansa kuuluvissa asioissa 
toimialueellaan.

Valitusaika

Kunnallisvalitus on tehtävä 30 päivän kuluessa päätöksen tiedoksisaannista.

Valitus on toimitettava valitusviranomaiselle viimeistään valitusajan viimeisenä 
päivänä ennen valitusviranomaisen aukioloajan päättymistä.

Kunnan jäsenen, asianosaisen ja muun valittamaan oikeutetun katsotaan saaneen 
päätöksestä tiedon seitsemän päivän kuluttua siitä, kun pöytäkirja on nähtävänä 
yleisessä tietoverkossa.

Tiedoksisaantipäivää ei lueta valitusaikaan. Jos valitusajan viimeinen päivä on 
pyhäpäivä, itsenäisyyspäivä, vapunpäivä, joulu- tai juhannusaatto tai arkilauantai, saa 
valituksen tehdä ensimmäisenä arkipäivänä sen jälkeen.

Valitusperusteet

Kunnallisvalituksen saa tehdä sillä perusteella, että

päätös on syntynyt virheellisessä järjestyksessä,
päätöksen tehnyt viranomainen on ylittänyt toimivaltansa tai
päätös on muuten lainvastainen.

Valittajan tulee esittää valituksen perusteet valitusviranomaiselle ennen valitusajan 
päättymistä.

Valitusviranomainen

Kunnallisvalitus tehdään Turun hallinto-oikeudelle.

Postiosoite:               PL 32, 20101 Turku

Käyntiosoite:             Sairashuoneenkatu 2-4

Sähköpostiosoite:     turku.hao@oikeus.fi

Faksinumero:            029 56 42414

Puhelinnumero:         029 56 42400
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Valituksen voi tehdä myös hallinto- ja erityistuomioistuinten asiointipalvelussa 
osoitteessa https://asiointi2.oikeus.fi/hallintotuomioistuimet.

Valituksen muoto ja sisältö

Valitus on tehtävä kirjallisesti. Myös sähköinen asiakirja täyttää vaatimuksen 
kirjallisesta muodosta.

Valituksessa on ilmoitettava:

päätös, johon haetaan muutosta (valituksen kohteena oleva päätös);
miltä kohdin päätökseen haetaan muutosta ja mitä muutoksia siihen vaaditaan 
tehtäväksi (vaatimukset);
vaatimusten perustelut;
mihin valitusoikeus perustuu, jos valituksen kohteena oleva päätös ei kohdistu 
valittajaan.

Valituksessa on lisäksi ilmoitettava valittajan nimi ja yhteystiedot. Jos puhevaltaa 
käyttää valittajan laillinen edustaja tai asiamies, myös tämän yhteystiedot on 
ilmoitettava. Yhteystietojen muutoksesta on valituksen vireillä ollessa ilmoitettava 
viipymättä hallintotuomioistuimelle.

Valituksessa on ilmoitettava myös se postiosoite ja mahdollinen muu osoite, johon 
oikeudenkäyntiin liittyvät asiakirjat voidaan lähettää (prosessiosoite). Mikäli valittaja 
on ilmoittanut enemmän kuin yhden prosessiosoitteen, voi hallintotuomioistuin valita, 
mihin ilmoitetuista osoitteista se toimittaa oikeudenkäyntiin liittyvät asiakirjat.

Valitukseen on liitettävä:

valituksen kohteena oleva päätös valitusosoituksineen;
selvitys siitä, milloin valittaja on saanut päätöksen tiedoksi, tai muu selvitys 
valitusajan alkamisen ajankohdasta;
asiakirjat, joihin valittaja vetoaa vaatimuksensa tueksi, jollei niitä ole jo 
aikaisemmin toimitettu viranomaiselle.

Oikeudenkäyntimaksu

Muutoksenhakuasian vireille panijalta peritään oikeudenkäyntimaksu sen mukaan 
kuin tuomioistuinmaksulaissa (1455/2015) säädetään.

Pöytäkirja

Päätöstä koskevia pöytäkirjan otteita ja liitteitä voi pyytää Porin kaupungin 
kirjaamosta.

Postiosoite:              PL 121, 28101 Pori

Käyntiosoite:            Palvelupiste Porina, Yrjönkatu 13

Sähköpostiosoite:    kirjaamo@pori.fi

Faksinumero:           (02) 634 9417

Puhelinnumero:        (02) 623 4470

Vaihde                      (02) 621 1100

Palvelupisteen aukioloajat
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maanantai               10 - 16

tiistai-torstai              8 - 16

perjantai                   8 - 15

Pöytäkirja on viety nähtäväksi yleiseen tietoverkkoon toimielimen päättämän 
aikataulun mukaisesti.

Asianosaiselle lähetettyyn pöytäkirjaotteeseen muutoksenhakuohjeineen on merkitty 
lähettämispäivä sekä pöytäkirjan nähtävilläolopäivä.
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Muutoksenhakukielto
§95, §96, §97, §103, §104, §105, §106, §107, §108, §109, §110, §111, §112, §113, §114, 
§115

Muutoksenhakukielto
Päätöksestä ei kuntalain 136 §:n perusteella saa tehdä oikaisuvaatimusta tai 
kunnallisvalitusta.
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